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Ś m ie c i  z a le g a ją c e  n ie m a l  p o d  s u f i t  i  do  te g o  p la g a  
s z c zu ró w . Taki w id o k  u k a z a ł  s ię  p r a c o w n ik o m  
S p ó łd z ie ln i  M ie s z k a n io w e j , J ę c z ą ” p o  o tw a rc iu  
drzw i je d n e g o  z  m ie s zk a ń , p r zy  u lic y  K ą c zk o w sk ie g o  
w  Turku  C zy ta j 8  i 9
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WINTECH

Firma Wintech Production Group Sp. z o.o. 
ul. Łęczycka 54, 62-660 Dąbie

zatrudni chętnych do podjęcia pracy na stanowiskach:

1. Tapicer/Tapicerka 
2. Stolarz

3. Operator m aszyn skraw ających

Mile widziane osoby z doświadczeniem lub młodzi 
ludzie, których przyuczymy do zawodu.

Kontakt osobisty w  godzinach między 7.00 a 14.00 
od poniedziałku do piątku, 

telefoniczny pod numerem 63-216-25-00 
oraz wysyłając aplikację na adres e-mailowy: praca@ wintech-dabie.pl
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Faks z pogróżkami postawił miasto na nogi, czyli

Świeciło słońce, a po ulicach przechadzały się grupki 
roześmianej młodzieży. Tylko podążający za nimi rodzice mieli 
mniej radosne miny Czytaj str. 3

Konieczne przeniesienia w kawęczyńskim budżecie, czyli

Skutki przejęcia powiatówki
Czytaj str. 10

AKF Kalejdoskop okiem Sylwina Jafry

To była przygoda życia
Czytaj str 12 i 13

PKS Dobra już działa, ale...

Kradną przystanki
autobusowe Czytaj str. 10

Pani na bani 
w Dobrej

Czytaj str. 6

B im b e r  w  k o m ó rc e

Balon zawrzał 
i s taną ł w 
płom ieniach

Czytaj str. 2

NIEZALEŻNE ZRODŁO INFORMACJI OD* 1998

D r  H e r m i n i o  S c h m i d t  w r a c a  d o  m i a s t a  s w o j e g o  d z i e c i ń s t w o

Anioł Stróż zatrzymał się w  Turku
Najpierw Hubert Montigny, dyrektor Mleczarni „Turek" zjawia 
się w progach redakcji Echa. -Właśnie poznałem historię, która 
państwa z pewnością zainteresuje -  z przekonaniem w głosie 
oznajmił z punktu. Po czym nie zdradzając bliższych szczegółów, 
opowiada o swoim spotkaniu z przybyszem z dalekiej Kanady, 
zaznaczając, że mowa jest o Niemcu ze znaczną domieszką krwi 
hiszpańskiej. A to ciekawe... Czytaj str. 12 i 13

STACJA PALIW PKS TUREK
OFERUJE WYSOKĄ JAKOŚĆ PALIW

ZAPRASZA NOWY WŁAŚCICIEL
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Wypadek był, a kierowcy nie

Gdy shiżby ratunkowe przyjechały na Warenkę, gdzie citroen C2 „zatrzy
mał się” na przydrożnym drzewie, kierowcy w samochodzie nie było. Za to 
na siedzeniu pasażera siedziała pijana kobieta. Policjanci wyjaśniają kto 
jechał samochodem i doprowadził do wypadku.

Już nie raz zdarzało się, że sprawcy 
wypadków, najczęściej prowadzący po al
koholu, uciekali z miejsca zdarzenia, tłu
macząc się, że byli w szoku. Jednak wyjaś
nienie niedzielnego zdarzenia, do którego 
doszło około południa na Warence w gmi
nie Turek, okazuje się nie takie proste. 
Faktem jest, że citroen C2 musiał jechać 
dość szybko, bo wypadł z drogi i uderzył 
w przydrożne drzewo. Miejsce kierowcy 
było puste, za to obok siedziała kobieta. 
45-letnia mieszkanka Żuk była nietrzeźwa. 
Badanie alkotestem wykazało 2,76 promi

la alkoholu. Pijana, do wytrzeźwienia i wy
jaśnienia zatrzymana została w policyjnym 
areszcie. Nawet gdy była już trzeźwa, nie 
potrafiła powiedzieć, kto prowadził auto. 
Tłumaczyła, że nic nie pamięta. Choć 
wersji wydarzeń może być kilka, to dwie 
z nich wydają się najbardziej prawdopo
dobne. Albo kierowca uciekł z miejsca 
zdarzenia,albo to kobieta spowodowała 
wypadek i by uniknąć odpowiedzialności, 
po prostu się przesiadła. Zagadkę wyjaśni 
policja.
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W samochodzie nie było kierowcy. Na siedzeniu pasażera siedziała nietrzeźwa kobieta. 
REKLAMA .......... ...... .......m—— ■■■■■■■■ ■...................... ..........

W ubiegłym tygodniu w Malanowie, na prostej drodze zderzyły się dwa sa
mochody. Sprawczyni wypadku, mieszkanka Albertowa trafiła do szpitala.

Do zderzenia samochodów doszło w pią- 
[ tek, 3 października. Około godziny 10.00, 
| przez miejscowość jechały dwa volkswage- 

ny golfy. Jak wynika z ustaleń policjantów, 
mieszkanka Albertowa, nie zachowała na
leżytej ostrożności i uderzyła w tył jadące
go w tym samym kierunku samochodu. W 
wyniku zdarzenia, sprawczyni wypadku, z 
drobnymi obrażeniami w postaci otarć czo
ła, przewieziona została do turkowskiego 
szpitala. Po opatrzeniu ran wypuszczono 

j ją do domu. Kobieta za nieostrożną jazdę 
ukarana została mandatem.

ił

Sprawczynią wypadku w Malanowie 
jest mieszkanka Albertowa, która volks- 
wagenem golfem uderzela w tył samocho
du tej samej marki.
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Turek
W niedzielę, 28  września, o godz. 

10.00, przy ulicy Kolska Szosa do
rutynowej kontroli zatrzymany został kie
rowca forda fiesty. 21-letni turkowianin 
„wydmuchał” 0,64 promile alkoholu.

We czwartek, 2 października, o godz. 
19.20, przy tej samej ulicy policjanci za
trzymali 44-letniego mężczyznę jadącego 
volvo V40. Turkowianin miał w wydycha
nym powietrzu 2,70 promila alkoholu.

Rejon
W piątek, 2 6  września, o godz. 

16 .40 , w Rogowie (gm. Przykona)
policjanci zatrzymali 25-letniego miej
scowego jadącego peugeotem 206. Męż
czyzna miał w organizmie 0,86 promila 
alkoholu.

Tego samego dnia, między godziną 
12.00, a 16.00, w Sarbicku w gmi
nie Turliszków 62-letni miejscowy gościł 
w swym mieszkaniu 26-latka z tej samej 
miejscowości. Gdy gość wyszedł, okazało 
się, że z kieszeni kurtki starszego mężczy
zny zginęło 900 złotych. Młodzieniec od
powie za kradzież.

We czwartek, 2  października, o 
godz. 18.00, Krwony w gminie Bru
dzew na rowerze przemierzał 29-letni 
mieszkaniec Bogdałowa Kolonii. Badanie 
alkomatem wykazało u cyklisty 1,42 pro
mila alkoholu.
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NAJLEPSZE CENY W TURKU!
TU REK, Al. Jana Pawła II 1
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Szynka królewiecka 
TARCZYŃSKI
cena za 1 kg -  10,90 zł

100 g

J 3 9
Boczek wędzony 
parzony ze skórą 
OLEWNIK
cena za 1 kg -  13,90 zł

16“ Kiełbasa krucha
pieczona
PEKLIMAR

Mintaj
f ile t m rożony

100 g

Ser żółty MORSKI
cena za 1 kg -  13,90 zł

120 g Ser pleśniowy
CAMEMBERT
TUREK
wybrane rodzaje 
cena za 1 kg -  28,25 zł

2,251
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Napój gazowany PEPSI
wybrane rodzaje 
cena za 1 I -  1,77 zł

Torcik Wedlowski 
WEDEL
cena za 1 kg -  39,96 zł

200 g

13“
Kawa 
rozpuszczalne 
NESCAFE Clas
cena za 1 kg -  69,

zl46/ika



Faks z pogróżkami postawił miasto na nogi, czyli...
7 paździenika 2014 r.

W poniedziałkowe przedpołudnie ulice Turku wyglądały jak w jeden z wakacyjnych dni. Świeciło słońce, a po ulicach przechadzały się grupki roześmia
nej młodzieży. Tylko podążający za nimi rodzice mieli mniej radosne miny. Dzieci zostały zwolnione ze szkół z powodu alarmu bombowego! Informację o 
bombie burmistrz Turku otrzymał już dzień wcześniej. I jak na dany wszystkim czas, sprawdzian z przygotowania do ewakuacji wyszedł słabiutko, żeby 
nie powiedzieć, że służby i szkoły oblały go z kretesem.

Informację o bombie podłożo
nej w jednej z turkowskich szkół 
otrzymał na swoje biurko bur
mistrz Zdzisław Czapla. -O 18.45 
w niedzielę przyszedł faks, że bom
ba wybuchnie w poniedziałek po
między 12.00 a 14.00. Nie można 
tego typu informacji lekceważyć, bo 
bezpieczeństwo dzieci i młodzieży 
jest najważniejsze -  górnolotnie za
pewnia burmistrz, stąd też pewnie 
zakrojona na szeroką skalę akcja 
ewakuacyjna. Ale czy ewakuacją 
można nazwać to, co działo się w 
poniedziałkowe przedpołudnie?

Policja ufa... terroiystom?
Jeszcze przed ósmą rano, za

nim weszli do szkół, uczniowie 
zostali zgromadzeni przed bu
dynkami. Licealiści zdążyli jed
nak normalnie rozpocząć naukę, 
młodzież z ZST postała sobie 45 
minut przed budynkiem, choć jak 
mówią, nie bardzo było wiadomo 
co w tym czasie działo się w mu- 
rach placówki. Tu i ówdzie poja
wiały się wprawdzie plotki o ataku 
terrorystycznym, nie było jednak 
widać wokół służb, jak to miało 
miejsce wcześniej, gdy grożono 
wybuchem podczas matur. Wtedy 
szkołę otoczono taśmami, a wszę
dzie kręcili się funkcjonariusze.

Także uczniowie podstawówek 
normalnie usiedli w ławkach o 
godz. 8.00. Gorąco zaczęło robić 
się kilkadziesiąt minut później. 
Około godz. 10.00 telefony otrzy
mali rodzice. Wielu w panice 
urywało się z pracy i pędziło do 
szkół. -Dzieciom powiedziano, że 
policjanci sprawdzili ich klasy, i że 
wszystko jest w porządku. Później, 
na drugiej lekcji, okazało się, że 
jednak jest bomba i kazano dzwo
nić do rodziców -  mówi mama 
trzecioklasistki z SP nr 4. Zajęcia 
lekcyjne skończyły się więc w 
podstawówkach około 10.30, po
dobnie w gimnazjach. Najspokoj
niej wiadomość o bombie wydaje 
się przyjęły władze szkół średnich 
-  tam nauka trwała do godz. 11.30. 
Przyjęto więc chyba, że skoro 
„bomber” zapowiedział atak po 
południu, to czemu urywać się ze 
szkoły wcześniej?

A może to tylko ćwiczenia
Wiele osób podejrzewało, że 

zakrojona na szeroką skalę akcja 
może być ćwiczeniami, jednak 
zbyt mało „w mieście” widać było 
policjantów i innych służb. Szybko 
wypłynęła też wiadomość, że po
dobne ewakuacje mają miejsce w 
Koninie i Kole.

Najbardziej zaniepokojeni byli 
rodzice, narzekając na komplet
ną dezinformację. Bo jeśli jeszcze 
gimnazjaliści czy uczniowie szkół 
średnich podeszli do sprawy na lu
zie i „akcja bomba” nie zrobiła na 
nich większego wrażenia, to już 
dzieci z podstawówek chwilami 
bliskie były paniki.

Na szczęście w żadnej z ośmiu 
turkowskich szkół nie znaleziono 
podejrzanego pakunku, ani bom
by. Placówki za to wykorzystały 
okazję by „zaliczyć” próbne alar

my ewakuacyjne, jakie muszą 
przechodzić przynajmniej raz 
w roku.

Coś chyba nie do końca za
działało w komunikacji między 
służbami policyjnymi, dyrekcją 
szkół a rodzicami, skoro to co 
działo się w szkołach, przypo
minało raczej wielki chaos niż 
sprawną akcję.

Jak zapewnia rzecznik tur- 
kowskiej policji, Piotr Kąciak, 
po otrzymaniu informacji od 
burmistrza natychmiast ogło
szono alarm. Z jednej strony 
faks z pogróżkami przesłano 
do analizy do Centralnego Biu
ra Śledczego, z drugiej funk
cjonariusze pojechali przecze
sywać szkoły i ich okolice. -Już 
dwadzieścia minut po godzinie 
ósmej przyszła z CBS rekomen
dacja o nieprawdziwości tej

groźby -  wyjaśnia, dodając jed
nak, że dokończono sprawdza
nie wszystkich placówek. Jak 
się okazuje, faks został wysłany 
z komórki, identyczna treść, je
dynie ze zmienioną nazwą mia
sta, trafiła też do Konina i Koła 
- to wszystko dało podstawy, 
by nie rozpoczynać ewakuacji. 
W placówkach, gdzie jednak ją 
przeprowadzono, zarządzili to 
dyrektorzy.

Teraz policja skupia się na 
ustaleniu sprawcy, za przesła
nie nieprawdziwej informacji 
o ładunku wybuchowym grozi 
mu lub im do 8 lat pozbawienia 
wolności. I oby stało się to jak 
najszybciej. Ale wyniki tej przy
padkowej akcji ewakuacyjnej, 
powinniśmy wszyscy przeana
lizować.

boxa
W Gimnazjum nr 2 nie było czuć paniki, choć młodzież zgromadzono na 

szkolnym boisku. Stamtąd odbierali ich rodzice.
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Projekt współfinansowany przez Unię Europejską z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz budżetu państwa w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013

Inicjatywa JERGMHE unijna szansa na rozwój wielkopolskich firm
In ic jatyw a JEREMIE to unijny pro jekt, dzięki którem u przedsiębiorcy mogą rozw ijać  sw oje firm y i sp ełn iać  
w łasne m arzen ia, rea lizu jąc  nowe przedsięw zięcia .

W województwie wielkopolskim ze wsparcia w 
ramach inicjatywy skorzystało już ponad sześć 
tysięcy przedsiębiorców. Wśród nich jest pan Paweł 
Kuta właściciel firmy „Tek-Pro" oraz pan Artur Śliczny 

właściciel klubu kulturystycznego „Śandow” , którym 
JEREMIE umożliwiło znaczący rozwój firmy.

Firma „Tek-Pro” jest producentem dwuwarstwo
wej tektury falistej i tekturowych przekładek. Jej 
produkty są używane przez producentów mebli czy 
sprzętu AGD do zabezpieczania swych wyrobów pod
czas transportu. Fabryka była budowana od zera. Jak 
podkreśla pan Paweł „kupiliśmy grunt i zbudowaliśmy 
fabrykę. Zbudowałem ją z własnych środków i kredy
tów. Na trzy z nich uzyskałem poręczenie w ramach 
JEREMIE. Dzięki tym kredytom i poręczeniom kupi
liśmy maszyny”. Poręczenia JEREMIE udzielone zo
stały przez Samorządowy Fundusz Poręczeń Kredyto
wych w Gostyniu. „Dla mnie największą zaletą jest to, 
że dzięki temu kredyty były tańsze a same formalności 
poszły szybko i łatwo” -  podkreśla Paweł Kuta.

Pan Artur Śliczny już od kilkunastu lat prowadzi 
swój klub kulturystyczny „Sandow” , natomiast od 
26 lat ćwiczy i startuje w zawodach. W 1996 roku ot
worzył własną siłownię, sukcesywnie dostosowując 
klub do wymagań klientów. „Staram się wykorzystać 
modę na bycie „ f it”. Świadomość naszego społeczeń
stwa rośnie, wiele osób chce żyć lepiej i zdrowiej. Za
czyna się od spalania tkanki tłuszczowej. A do tego 
potrzebny jest sprzęt, dość drogi. Właśnie na niego 
wzięliśmy pożyczkę w ramach inicjatywy JEREMIE'. 
Pożyczki na zakup specjalistycznego sprzętu, nie
zbędnego w nowoczesnym klubie kulturystycznym 
udzieliło panu Arturowi konsorcjum w składzie Unia 
Gospodarcza Regionu Śremskiego -  Śremski Ośro
dek Wspierania Małej Przedsiębiorczości i Cech Rze
miosł Różnych. Dzięki otrzymanym środkom oprócz 
zakupu maszyn i bieżni udało się również zrobić re
mont pomieszczeń sanitarnych.

To tylko wybrane przykłady firm, które rozwinę
ły się dzięki wsparciu z inicjatywy JEREMIE. Takich 
przykładów jest znacznie więcej.

W Polsce inicjatywa JEREMIE realizowana jest na 
poziomie regionalnym. Województwo wielkopolskie, 
jest jednym z sześciu regionów, które przystąpiło

wmammmmm....
Paweł Kuta, fot. JEREMIE

do tego projektu, przeznaczając kwotę ponad 501,3 
min zł na wsparcie sektora mikro, małych i średnich 
firm, poprzez uruchomienie zwrotnych instrumentów 
finansowych. Dzięki efektywnemu zarządzaniu środ
kami przedsiębiorcy z województwa wielkopolskiego 
otrzymali wsparcie w wysokości ok. 1,62 mld PLN. W 
ramach inicjatywy JEREMIE udzielono około 6200 po
życzek i poręczeń.

Dla kogo JEREMIE
^starfup, mikro, mała lub średnia firma
^prowadząca działalność na terenie wojewódz

twa wielkopolskiego,
^n ie  posiadają odpowiedniej historii kredytowej, 

środków finansowych na realizację projektu lub za
bezpieczeń o wystarczającej wartości.

Na jaki cel środki
^wsparcie z inicjatywy JEREMIE musi być prze

znaczone na cele związane z rozwojem działalności 
gospodarczej.

Poręczenie w ramach JEREMIE polega na za
bezpieczeniu spłaty zobowiązań przedsiębiorcy, 
który uzyskał kredyt lub pożyczkę w instytucji fi
nansowej. Wysokość poręczeń, jakie mogą uzyskać 
wielkopolscy przedsiębiorcy ze środków inicjatywy 
JEREMIE, uzależniona jest od wartości kredytu i

v_______
Artur Śliczny, fot. JEREMIE

może wynieść nawet 1 000 000,00 zł. Poręczenie 
udzielane jest maksymalnie na okres 66 miesięcy a 
opłata za poręczenie kształtuje się na poziomie min. 
100,00 PLN.

Więcej informacji na temat inicjatywy JEREMIE 
oraz lista pośredników finansowych, u których 
przedsiębiorcy mogą uzyskać wsparcie dostępne są 
na stronie www.jeremie.com.pl

Pożyczki w ramach JEREMIE
z  kwota pożyczki do 1 000 000,00 PLN 
oraz do 2 500 000,00 PLN dla pożyczek 
o charakterze innowacyjnym 
•z brak prowizji za udzielenie pożyczki 
■z okres finansowania maksymalnie 60 miesięcy 

(5 lat) oraz do 120 miesięcy (10 lat) dla pożyczek o 
charakterze innowacyjnym 
z  karencja w spłacie do 6 miesięcy 
z' oprocentowanie pożyczki: 
na zasadach rynkowych od 3,35 % w skali roku 
na zasadach de minimis poniżej 3,35% 
w skali roku
na zasadach de minimis od 2,0 % w skali roku 

dla start-up

z33/pz
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Turek z tytułem Lidera zrównoważonego gospodarowania przestrzenią

i
Na wrześniowym Kongresie Związku Miast Polskich Turek został wyróżniony tytułem i certyfikatem „Lidera zrównoważonego gospodarowania przestrzenią 

2014” w kategorii miast powiatowych. Z tego tytułu zwołana została konferencja prasowa, podczas której burmistrz Zdzisław Czapla zaprezentował i omówił 
25 miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, którymi objęte jest 84 proc. powierzchni Turku. Jednocześnie stało się to pretekstem do dyskusji 
o kształtowaniu przyszłości miasta.

Miasto zaplanowane na 30
lat, albo na jeszcze dłużej
Najpierw o samym wyróżnie

niu, którym jest certyfikat i tytuł 
Lidera zrównoważonego gospo
darowania przestrzenią jakie przy
padło Turkowi w kategorii miast 
powiatowych w i Ogólnopolskim 
Konkursie Miast. Jak czytamy w 
uzasadnieniu, powyższy laur przy
znany został „za racjonalną polity
kę przestrzenną, która, w sposób 
oszczędny i przemyślany, prowa
dzi do poszanowania najcenniej
szego zasobu miasta, jakim jest 
przestrzeń”. Intencją organizato
rów konkursowego przedsięwzię
cia była promocja dobrych prak
tyk w zakresie gospodarowania 
przestrzenią, które wspomagają 
rozwój miast i zwiększają ich 
atrakcyjność dla mieszkańców i 
inwestorów. Tyle jeśli chodzi o 
ideę stojącą za wspomnianym 
konkursem. Jest to rzecz o tyle 
ważka, że od dawna słychać o cha
osie kreowanym przez politykę

przestrzenną. Turek ze swoimi 
25 miejscowymi planami pokry
wającymi 84 proc. powierzchni 
miasta legitymuje się na tyle do
brym wskaźnikiem, że pod tym 
względem znalazł się w elitarnym 
gronie 16 miast powiatowych.

Burmistrz Czapla podsumo
wując swoją prezentację wspo
mnianych 25 miejscowych planów 
zauważył m. in.: -Planistycznie 
miasto jest urządzone na perspekty
wę 30 lat, a może jeszcze dłużej.

Radni decydowali dość bezre
fleksyjnie. Oględnie mówiąc

Nie omieszkał też krytycznie 
nawiązać również do niedawnej 
burzliwej debaty nad zmianą miej
scowego planu, dotyczącej m. in. 
terenów po starej Mirandzie. W 
odpowiedzi zwrócona mu została 
uwaga, że przetoczenie się debaty 
publicznej w tej kwestii pozwoliło 
zwrócić uwagę szerszym kręgom 
opinii publicznej na sprawę miej
scowych planów i ich zmian. A 
przecież są one czymś w rodzaju

Wydaje się, że bez ponownego „wymyślenia prochu”, albo chociaż 
pomysłu na jego zastosowanie, Turek ze swoimi 16 km kw. nadal będzie 
w sytuacji średniowiecznego miasta. I dobry Boże nie pomoże, nawet 
gdyby Turek w stu procentach został objęty miejscowymi planami. Tak 
samo jak nie pomoże wciskanie w szczupły obszar miasta kolejnych 
marketów.

p i  Chwilo trwaj, jesteś piękna, 
>/ albo trwa mać

Dotychczasowy przebieg kam
panii przed wyborami samo
rządowymi przynajmniej w na

szym powiecie stanowi zapis procesu 
pogłębiającej się degeneracji systemu 
partyjnego. Z bezmyślną beztroską ko
lejne partie systematycznie dostarczają 
dowodów na kompletną bezideowość 
i zanik myślenia w szerszych kate
goriach dobra społecznego. Wypada 
oczywiście przyznać, że z jakością ży
cia publicznego nigdy u nas nie było 
najlepiej. Ale obecnie w tym względzie 
da się zaobserwować zjawisko „ostrej 
jazdy w dół” . Dlatego niniejsze rozwa
żania będące czymś w rodzaju studium 
przypadku pozwolę sobie zadedyko
wać nauczycielom przedmiotu pod 
nazwą „wiedza o społeczeństwie” . Bo 
już chyba tylko w nich można pokła
dać nadzieję, że wychowają dojrzalsze 
pokolenie ludu politycznego (czytaj: 
demosu), czyli obywateli. Na dzisiaj 
bowiem życie publiczne w powiecie 
tureckim to przysłowiowa szara maść, 
dno i wodorosty.

Tej ostrej obsuwki w dół w naszym 
powicie nie uniknęło ugrupowanie cie
szące się w okolicy największym po
parciem, czyli Prawo i Sprawiedliwość.
I tak, najpierw 30 września podczas 
konferencji prasowej lokalne struktury 
tej formacji zainaugurowały kampanię 
wyborczą. Przy tej okazji zaprezento
wano kandydatów do Rady Miejskiej 
Turku i Rady Powiatu. Mówiąc zaś bar
dziej precyzyjnie, to zaprezentowano 
część kandydatów wywodzących się 
jedynie z frakcji Ryszarda Bartosika, bo 
już nie tych z obozu wójta Zająca. W tym 
miejscu wypada zaraz zaznaczyć, że 
wspomniana prezentacja była jedynie 
tłem do oficjalnej deklaracji poparcia 
jakiej PiS udziela Zdzisławowi Czapli. 
Uzasadniając to poparcie PiS rzeczony

Ryszard Bartosik poprzestał na stwier
dzeniu: - Part burmistrz współpracuje z 
nami od początku i ta współpraca ukła
da się bardzo dobrze. Zdzisław Czapla 
do rozwoju naszego (??? - uwaga aj) 
miasta i chcielibyśmy ten rozwój pie
lęgnować, aby ta partnerska współ
praca trwała przez długie lata. Rzecz 
jasna, dla dobra naszej małej ojczyzny. 
Zapewne albo przez nieuwagę, albo też 
przez wrodzoną mu skromność, lokal
ny polityk PiS pominął, że najbardziej 
znane są dwa owoce owej współpracy. 
Najpierw fotel starosty, a później sta
nowisko trzeciego dyrektora w PGKiM. 
Oba awanse dla osoby R. Bartosika. Co 
zapewne i rzecz jasna jest dziełem czy
stego przypadku. Wszak wiadomo, że 
przypadki po ludziach chodzą.

A że są to akurat tak szczęsne i ko
rzystne dla R.B. przypadki? No cóż. W 
tym momencie tytan poezji zakrzyk
nąłby -  Trwaj, chwilo, o chwilo, jesteś 
piękna! Niestety, podejrzewam, że 
poetycka muza nie musnęła naszego 
polityka. 0 czym w stosunku do swo
jej osoby jestem święcie przekonany. 
Stąd też przywoływana wypowiedź 
sprowadza się do zawołania -  Trwa 
mać! Pardon, znaczy się - Ma trwać! 
Tylko dlatego, że hołduję przykazaniu, 
aby imienia prezesa Kaczyńskiego nie 
wzywać nadaremno, to pominę jego 
ulubione onegdaj słówko „układ” . A 
poza tym, to jak wiadomo, na układy 
nie ma rady. Chociaż pozostali aspiran
ci do burmistrzowskiego fotela wydają 
się być jakby odmiennego zdania co do 
niezbędności trzeciego dyrektora w tur- 
kowskiej komunalce. A jeden z nich to 
nawet w swoim programie wyborczym 
zapowiedział, że po jego ewentualnym 
wyborze: - zostanie zlikwidowane sta
nowisko z-cy dyrektora w PGKiM, 
utworzone przez burmistrza specjalnie

dla byłego starosty. Tu koniec cytatu. 
Ale żeby na takowe dictum zaraz pub
licznie wołać, że z burmistrzem Czaplą 
współpraca trwa mać! Przecież po sto
sownych „konsultacjach” z panem bur
mistrzem, radny MMM nie takie rzeczy 
łykał jak foka śledzia. Słowem, Panie 
Ryszardzie, Pan się nie boi! Sam bur
mistrz za Panem stoi! Nie mówiąc już 
o pośle Witoldzie Czarneckim. Bo i ten 
parlamentarzysta swoją osobą uświet
nił zapowiedź poparcia. Chociaż po 
nauczycielu akademickim należałoby 
oczekiwać w wypowiedziach bardziej 
logicznego myślenia. Oto w pierwszym 
zdaniu parlamentarzysta zauważa, że 
rozpoczęcie od Turku wyborczej kam
panii PiS w Wielkopolsce nie jest przy
padkowe. Bo jak słusznie zaznacza, że 
w końcu to w powiecie tureckim PiS 
cieszy się największym poparciem. Ale 
jednocześnie jakby nie zauważał, jak 
powiatowe struktury partii zostały po
traktowane na listach do sejmiku. Na 
tychże listach wyborczych do sejmiku, 
ten tak zachwalany istny bastion PiS, 
jest reprezentowany dopiero na pozycji 
numer 4. W dodatku kandydujący z tej 
pozycji Henryk Kranc znalazł się na pi- 
sowskiej liście z ramienia Prawicy Rze
czypospolitej Marka Jurka. A jako rad
ny powiatowy wielu kadencji mandat 
uzyskiwał z list TS-u. I choć można nie 
podzielać poglądów Henryka Krańca na 
wiele kwestii, to nie można mu jednak 
odmówić aktywności i dorobku w ob
szarze lokalnego życia publicznego. Na 
tym tle czwórka na liście wyborczej dla 
powiatowych struktur tej ponoć wiodą
cej siły politycznej wydaje się być trak
towaniem po macoszemu. Bo w końcu 
jak to jest z tym znaczeniem lokalnych 
struktur PiS? Ale nawet jestem w stanie 
zrozumieć, że poseł Czarnecki nie miał 
na ten temat zbyt wiele do powiedzenia.

Wiadomo, panisko z Warszawy i ow
szem, kmiotków z powiatu tureckiego 
łaskawie może pochwalić. I byłoby to 
na tyle. Jakby trochę w myśl innego pi- 
sowskiego klasyka, który swego czasu 
zwykł mawiać, „a ciemny lud to kupi” . 
Ale jakoś całkiem nie mogę zrozumieć 
tego, że lokalni działacze wiodącej w 
powiecie partii wszystko to, tak łatwo i 
bez słowa łykają. Podobnie jak tego, że 
ponoć wybierają się popierać kandyda
turę wójta Mikołajczyka. Na razie dość 
cicho jest nad tą trumną, ale jak wieść 
gminna niesie, to w niniejszej kwestii 
miało wypowiedzieć się kierownictwo 
powiatowych struktur partii. Tak jakby 
całkiem nie słyszano o głośnej sprawie 
kanalizy. Oto liczący coś koło 2 km odci
nek miał być zakończony w październiku 
ub. roku. Nie dość, że już mamy roczny 
poślizg, to inwestycja wylądowała w 
połowie osiedla, co wywołało ogromne 
zdziwienie w ekipie Mikołajczyka. Tej 
samej, która na siłę przekonywała, że 
jest w stanie ukończyć 15 km kanaliza
cji do 30 czerwca 2015r. A oponentom 
zafundowano nawet zadymę referen- 
dalną. Zwykła przyzwoitość i logika na
kazywałyby udać się do Edwarda Koń- 
czaka i spółki z przeprosinami. Choćby 
słowami -  Panie Edwardzie, wiemy, że 
głupio wyszło, ale dzisiaj widzimy, że to 
Pan miał rację, a my daliśmy się naj
zwyczajniej w świecie podpuścić. Tym
czasem, nic z tych rzeczy. Jak się rzekło 
- Wbrew przyzwoitości i elementarnej 
logice. Zaś do partyjniackich głów po
wiatowych liderów partii jakby nie do
cierało, że administracja Mikołajczyka, 
nawet jak na nasze realia, wykazała 
się wyjątkową nieudolnością. Czyżby 
również do obwarzankowej gminy sto
sowało się zawołanie, że obecny stan 
rzeczy trwa mać i kwita?

Andrzej Jarek

ramowej konstytucji miasta będąc 
przy tym sprawą zbyt poważną 
aby pozostawić je jedynie w gestii 
urzędników. Zwłaszcza, że wcześ
niej przy uchwalaniu miejscowych 
planów i ich zmian miejscy radni 
podejmowali decyzję dość bezre
fleksyjnie. Oględnie rzecz nazy
wając.

Burmistrz Czapla zmienia
pogląd na „obwarzanek", 

ale co z poparciem 
dla wójta Mikołajczyka

Inny wątek dyskusji nawią
zywał do relacji miasta z gminą 
obwarzankową. Ku zdziwieniu i 
zaskoczeniu obecnych burmistrz 
Czapla wyznał, że przestał być 
zwolennikiem połączenia tych 
jednostek. Tę zaskakującą zmia
nę dotychczasowego stanowiska 
argumentował bezmiernym bała
ganem przestrzennym jaki panuje 
w gminie wiejskiej i związanymi z 
tym kosztami infrastrukturalnymi. 
Tym samym pan burmistrz nie
chcący obnażył niespójność polity
ki Towarzystwa Samorządowego. 
Wszak to rękami przedstawicieli 
tego ugrupowania rządzona była 
zarówno gmina wiejska, jak i Tu
rek. W tym miejscu trudno wska
zać na jakąkolwiek logikę poparcia 
jakiego TS udziela ekipie wójta Mi
kołajczyka. Ekipie, która nie tylko, 
że dowiodła swojej nieudolności, 
to jeszcze była szkodliwa dla sa
mej gminy, żeby o mieście już nie 
wspominać. Niby burmistrz Cza
pla sam wspomniał o prawdziwym 
bałaganie przestrzennym, jaki pa
nuje na terenie „obwarzanka”, ale 
już nie dodał jakie ma to skutki dla 
wysysania mieszkańców z obsza
ru Turku. Ale pewnie nie chodzi 
tu o jakąś tam logikę, a jedynie o 
władzę i dobre samopoczucie dla 
„swojaków”.

Czas na wymyślenie 
prochu i armat

Fakt, że Turek ma powierzch
nie raptem 16 km kw. i jego ob
szar jest otoczony/ściśnięty przez 
gminę wiejską stał się pretekstem 
do postawienia na wół jedynie żar
tobliwego pytania -  Jak wymyślić 
armaty? Chodzi tu o analogię hi
storyczną nawiązująca do sytuacji, 
gdy militarne zastosowanie armat i 
prochu pozbawiło znaczenia mury 
obronne jakie wcześniej okalały 
średniowieczne miasta. Mury te 
skutecznie „ściskały” i ogranicza
ły miasta. Wydaje się, że bez po
nownego „wymyślenia prochu”, 
albo chociaż pomysłu na jego za
stosowanie, Turek ze swoimi 16 
km kw. nadal będzie w sytuacji 
średniowiecznego miasta. I dobry 
Boże nie pomoże, nawet gdyby 
Turek w stu procentach został 
objęty miejscowymi planami. Tak 
samo jak nie pomoże wciskanie w 
szczupły obszar miasta kolejnych 
marketów. Słowem, ciesząc się z 
laurów jakie spadły na Turek war
to pomyśleć nieco szerzej niż od 
planu do planu.

Andrzej Jarek
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Partnerzy;

BEZPIECZNY SENIOR
Burmistrz Miasta Turku oraz 

Komenda Powiatowa Policji w Turku 
Ochotnicza Straż Pożarna w Turku 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Turku 
Powiatowa Stacja Sanitarno -  Epidemiologiczna w Turku

w ramach projektu „Turek - miasto bezpieczne"
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Mądrze, Zdrowo, Bezpiecznie, Samorządnie

Szanowni Czytelnicy 
„Echo Turku”

Drodzy Wyborcy
Koalicyjny Komitet Wyborczy SLD 

Lewica Razem przyjął program wy
borczy dla naszego miasta i powiatu 
na wybory samorządowe, które odbę
dą się w dniu 16 listopada bieżącego 
roku. My nie obiecujemy tak jak inni 
tysięcy miejsc pracy, setek mieszkań 
komunalnych, czy znacznej obniżki 
„opłat śmieciowych” . To propagan
dowe, puste deklaracje, nie mające 
nic wspólnego z rzeczywistością. 
Nasz program jest realny. Powstał po 
konsultacjach z wieloma mieszkańca
mi miasta i powiatu. Mamy pomysły 
i inicjatywę, wiedzę i doświadczenie 
oparte na sukcesach w życiu osobi
stym, pracy zawodowej, samorzą
dach oraz w działalności społecznej.

Nasz program wyborczy do samo
rządu miejskiego zawiera następu
jące priorytety:

- podatki i opłaty lokalne nie będą 
podwyższane, zostaną zamrożone,

- w Urzędzie Miasta będzie tylko je
den zastępca burmistrza, a wynagro
dzenie burmistrza, zastępcy, skarbni
ka i sekretarza zostanie obniżone,

- na wszystkie wolne miejsca pracy 
w Urzędzie Miasta i jednostkach pod
ległych będą organizowane otwarte, 
przejrzyste konkursy. Najmniejszego 
znaczenia nie będą miały układy, zna
jomości, czy przynależność partyjna,

- zrobimy wszystko, aby ludzie 
młodzi, pozostawali w Turku. Tutaj 
zdobywali pracę, mieszkania, zakła
dali rodziny,

- część środków w budżecie miasta 
zostanie wydzielona jako tzw. bu
dżet obywatelski, na realizację zadań 
uznanych przez mieszkańców za naj
ważniejsze, najbardziej potrzebne,

- Urząd Miasta będzie wyjątkowo 
przyjazny mieszkańcom. Urzędnicy 
zrobią wszystko, aby pomagać inte
resantom,

- zostanie odwołana rada nadzor
cza w PGKiM. W radzie nadzorczej 
będą wyłaniani w drodze konkursu 
autentyczni przedstawiciele miesz
kańców, a nie partyjni nominaci 
pana burmistrza,

- zostanie zlikwidowane stanowisko 
z-cy dyrektora w PGKiM, utworzone 
przez burmistrza specjalnie dla byłe
go starosty,
M ate ria ł finan sow any przez KKW SLD LEW ICA RAZEM

- oświata, edukacja dzieci i młodzie
ży będzie priorytetem. Zapewnimy 
wzrost dodatków motywacyjnych, 
wprowadzone będą w szerszym za
kresie zajęcia pozalekcyjne i pomoc 
słabszym uczniom,

- podejmiemy energiczne, różno
rodne działania, które doprowadzą 
do pozyskania inwestorów w naszej 
Strefie Ekonomicznej,

- doprowadzimy do budowy chod
ników, parkingów i przebudowy dróg 
w kwadracie ulic Szadkowskiego, 
Kączkowskiego, Sportowa, Żerom
skiego,

- przeprowadzimy remont ul. Dą
browskiego, wraz z budową chodni
ków i miejsc parkingowych,

- za konieczne uznajemy budowę 
wraz z infrastrukturą ulicy Leśnej i 
przyległych oraz ulicy Sosnkowskie- 
go, gdzie znajdują się tereny pod bu- 
downictwo dla młodych ludzi,

- wiemy doskonale co i jak trzeba 
zrobić, aby zapewnić ciepło i ciepłą 
wodę do mieszkań z chwilą zaprze
stania pracy przez Elektrownię „Ada
mów”

- zainicjujemy budowę mieszkań 
komunalnych w tym tak niezbędnych 
mieszkań socjalnych,

- w związku z licznymi postulatami 
mieszkańców za istotne uznajemy 
dokonanie remontu stawów w parku 
miejskim,

- podejmiemy ścisłą współpracę 
z zarządem klubu piłkarskiego MKS 
„TUR 1921” , wspólnie doprowadzi
my do jego dawnej świetności,

- zrobimy wszystko, aby Turek nie 
był postrzegany „w klimacie Mehof
fera” , lecz jako miasto rozwijające się 
na miarę XXI wieku.

W naszym programie wyborczym 
do samorządu powiatowego zawar
te są następujące, pierwszoplano
we zadania:

- w obecnej kadencji samorządu 
brak było jakiejkolwiek współpracy 
starostów z wójtami i burmistrzami 
w naszym powiecie. Zmienimy to. 
Ścisłą partnerską współpracę samo
rządowców uznajemy za podstawę 
wszelkich działań zmierzających do 
rozwoju powiatu,

- nasz Szpital jest w dramatycznej 
sytuacji finansowej, brakuje w nim 
nowoczesnego sprzętu i wyposaże
nia. Przez to niweczony jest olbrzymi

wysiłek załogi, pielęgniarek i lekarzy. 
Podejmiemy pilnie wszelkie możliwe 
działania które poprawią sytuację w 
tej placówce, postawią ją na wyższym 
poziomie,

- widzimy zagrożenia związane z 
funkcjonowaniem szkół średnich. 
Oświata jest dla nas priorytetem. 
Nigdy na nią nie może zabraknąć 
pieniędzy. Wspólnie z dyrekcjami 
oraz kadrą pedagogiczną zapewnimy 
wysoki poziom nauczania w tych pla
cówkach.

- w sposób zdecydowany poprawi
my stan dróg powiatowych na tere
nie miasta. Wiele z nich jest w stanie 
wręcz katastrofalnym. Zdobędziemy 
na ten cel środki zewnętrzne.

- Starostwo Powiatowe będzie 
urzędem otwartym i wyjątkowo przy
jaznym. Urzędnicy zrobią wszystko, 
aby pomagać interesantom.

- maksymalnie skrócimy wszelkie 
procedury administracyjne, stworzy
my przychylne warunki działania dla 
przedsiębiorców i inwestorów.

- podejmiemy skuteczne działania 
związane z pozyskiwaniem środków 
zewnętrznych w tym z Unii Europej
skiej na rozwój infrastruktury w po
wiecie.

- zrobimy wszystko, aby ludzie 
młodzi pozostawali w naszym mie
ście i powiecie, pozyskiwali pracę, 
mieli mieszkania, zakładali rodziny. 
W tym celu między innymi na jeszcze 
wyższym poziomie postawimy pracę 
Powiatowego Urzędu Pracy. Pozy
skamy większe środki na aktywizację 
zawodową i rozpoczęcie własnej dzia
łalności,

- we współpracy z samorządami 
gmin zapewnimy dynamiczny rozwój 
terenów wiejskich, będziemy udzielać 
wszechstronnej pomocy rolnikom i 
mieszkańcom wsi w pozyskiwaniu 
funduszy europejskich.

To tylko, niektóre wybrane za
dania, które chcemy zrealizować, 
gdy uzyskamy Państwa zaufanie. 
Wielokrotnie udowodniliśmy, że 
zawsze wypełniamy nasze deklara
cje, dotrzymujemy słowa. Prosimy 
o poparcie.

Turek 02.10.2014
Przewodniczący Koalicyjnego Komi

tetu Wyborczego SLD Lewica Razem 
Marian Mirosław Marczewski
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Mieszkaniec Placu Sienki- 
wicza w Turku myślał, 
że bimber zrobiony w 

pomieszczeniu gospodarczym, bę
dzie lepszy niż wódka, a do tego 
dużo tańszy. I pewnie by tak było, 
gdyby jego produkcja nie stanęła w 
płomieniach. W efekcie mężczyzna 
stanie przed sądem, jednak zanim 
do tego dojdzie musi wyleczyć 
poparzenia, jakich doznał podczas 
pożaru komórki zaadaptowanej na 
bimbrownię.

Nie wiedzieć skąd wśród turko- 
wian panuje przekonanie, że pro
dukowanie samogonu na własny 
użytek jest dopuszczane przez pra
wo. Dlatego pewnie produkowany 
jest w zaciszu niejednego mieszka
nia. Taką wiedzę posiadał najpraw
dopodobniej 38-letni turkowianin, 
który bimber pędził w pomieszcze
niu gospodarczym mieszczącym

się w podwórku kamienicy przy 
ulicy Wojska Polskiego.

We wtorek, 30 września, około 
godziny 16.00, w komórce wybuchł 
pożar. Na miejsce wezwani zosta
li strażacy, ratownicy medyczni i 
policjanci. Okazało się, że podczas 
destylacji jedno z naczyń, w którym 
znajdował się zacier z owoców, pę
kło na skutek wysokiej temperatu
ry, rozgrzany alkohol rozlał się na 
palniki i wtedy wybuchło pożar. 
Ogień w szybkim tempie rozprze
strzenił się po całym pomieszcze
niu. Podczas wybuchu mężczyzna 
był w komórce. Z oparzeniami dru
giego stopnia został przewieziony 
do szpitala.

Przypominamy, że w warunkach 
domowych nie wolno produkować 
alkoholu etylowego. Wynika to z 
ustawy o wyrobie artykułów spiry
tusowych. i ł

38-letni turkowianin bimber pędził w pomieszczeniu gospodarczym mieszczącym się w podwórku kamie
nicy przy ulicy Wojska Polskiego.

http://www.miastoturek.pl
http://www.bezpieanyturek.pl
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Historia Prawdziwa 1938-1945, czyli...

-Odwiedzający naszą instalację mogą wchodzić ze śmiechem na ustach, ale wychodzić 
będą zszokowani -  zapowiada Jacek Sulkowski ze Stowarzyszenia Przystań. Wystawę pod 
nazwą „1938-1945 Historia Prawdziwa” będzie można oglądać przez tydzień - od 13 do 18 
października, ale powszechna mobilizacja odbędzie się już w niedzielę 12 października o 
godz. 17.00. Tam trzeba być!

Przystań znana jest ze swojej 
aktywności na wielu polach. Tym 
razem wraz z Muzeum Miasta 
Turku przygotowuje instalację 
edukacyjną pod nazwą „1938- 
1945 Historia Prawdziwa”. Na 
turkowskich słupach i sklepach 
zawisły już plakaty nawołujące do 
Powszechnej Mobilizacji. Dniem 
wybranym jest niedziela, 12 paź
dziernika, godz. 17.00. W siedzi
bie Przystani na ul. Browarnej 13 
w stylizowanych strojach, wśród 
huków i wojennej zawieruchy 
młodzi turkowianie przypomną 
kawałek polskiej historii. To 
nie będzie jednak zwykłe przed

stawienie, bo Przystań ma już 
doświadczenie w zaskakiwaniu 
turkowskiej publiczności.

Przed pięcioma laty, z okazji 
70-lecia wybuchu II wojny świa
towej, przeprowadzili podobną 
instalację. Spotkali się wtedy 
z wieloma słowami uznania. 
Teraz chcą powtórzyć sukces. 
Rozszerzają więc pole działania 
proponując turkowianom liczne 
prezentacje. Pierwsza ma po
zwolić na porównanie uzbrojenia 
niemieckiego i polskiego. Ko
lejne poświęcone będą zbrodni 
katyńskiej, powstaniu warszaw
skiemu, hitlerowskim obozom

koncentracyjnym i powojennym 
prześladowaniom żołnierzy Ar
mii Krajowej. Lokalnego klimatu 
mają nadać zdjęcia z Archiwum 
„Igły” czyli fotografie Turku i 
powiatu z lat okupacji. -Chcemy 
zrobić coś, co w lokalnej społecz
ności odbije się znacznym echem 
-  zapewniają organizatorzy, a 
dyrektor turkowskiego muzeum 
Bartosz Stachowiak, podkreśla: 
-Celem naszego przedsięwzięcia 
jest edukacja historyczna młodzie
ży. Również za pośrednictwem do
znań zmysłowych. Dlatego instala
cja ma być czymś fizycznym.

boxa

-To ma być mocne uderzenie, które młodych ludzi skłoni do re
fleksji, że wojna to nie jest jakaś wirtualna gra komputerowa -  mówi 
Jacek Sulkowski, nawołując do Powszechnej Mobilizacji.

Ponad trzy i pół promila miała 50-letnia mieszkanka 
Woli Piekarskiej, która leżała przed sklepem w Dobrej. 
Policjanci odwieźli pijaną do domu.

Informację o kobiecie le
żącej przed sklepem, poli
cjanci otrzymali w piątek, 3 
października, około godziny 
13.00. Okazało się, że kobieta 
była pijana. Choć była bardzo 
„słaba”, to dala radę dmuch
nąć w „balonik”. Urządzenie 
wykazało u niej 3,52 promila 
alkoholu.

Funkcjonariusze nie chcąc 
narażać kobiety na koszty, 
zamiast zawieźć ją do izby 
wytrzeźwień, odstawili ją do 
domu. Tam zaopiekowała się

nią krewna. Być może miesz
kanka Woli Piekarskiej z nie
przyjemnego zdarzenia wy
ciągnie wnioski i nie będzie 
już na bani spacerować po 
mieście.

ił

S erdeczne wyrazy w sp ółczu cia  
Janow i Krawczykowi z pow odu śm ierci

s k ła d a ją  k o le ż a n k i  i k o le d z y  
z  M ię d z y z a k ła d o w e j  O r a a n iz a c j i  Z w ią z k o w e j  

N S Z Z  "S o lid a rn o ś ć ''

M A T K I

p r z y  S ta r o s tw ie  P o w ia to w y m  w  T u r k u .

S e rd e c z n e  p o d z ię k o w a n ie  
d la  z e s p o łu  ra to w n ic tw a  m e d y c z n e g o

le k a rz a
J a r o s ła w a  B u ls k ie g o

ra to w n ik ó w
L u c ja n a  G ib a s ie w ic z a  
i K r z y s z t o fa  D o p ie r a ły

za  p ro fe s jo n a liz m , z a a n g a ż o w a n ie , 
s z y b k o ś ć  d z ia ła n ia  z e s p o łu , 

k tó ry  w  d n iu  17 w rz e ś n ia  2014 r. 
u d z ie lił  p o m o c y  m o je j m a m ie

J o la  O p it z

Do tragicznego w skutkach wypadku doszło w sobotni poranek w Przykonie, gdzie życie 
stracił 68-letni mieszkaniec Psar.

Mężczyzna, po zatankowa
niu paliwa w metalową beczkę, 
skuterem yamaha wyjeżdżał ze 
stacji benzynowej. Nie wiadomo 
czemu nie ustąpił pierwszeństwa 
oplowi vectra, jadącemu w kie

runku Uniejowa. Zderzenie było 
tak silne, że jednoślad wpadł do 
przydrożnego rowu, a 68-latka 
odrzuciło kilka metrów dalej. Na 
miejsce wezwany zostały wszyst
kie służby ratunkowe. Gdy lekarz

stwierdził zgon mężczyzny, ciało 
zakryto specjalnym parawanem. 
Policjanci ustalili, że siedzący za 
kierownicą samochodu, to 43-let- 
ni mieszkaniec Kowali Pańskich.

ił

Z głębokim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

K r y s t y n y  K i c i ń s k i e j

R o d z i n i e  i  B l i s k i m
składamy

wyrazy głębokiego współczucia i szczerego żału.

pracownicy Radni Rady Gminy Brudzew Wójt Gminy Brudzew
Urzędu Gminy Brudzew 4 / Cezary k i asowski

4

1871wk zl68/lka
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PRAWICA
Rzeczypospolitej

K a n d y d a t , d o W o j e w ó d z t w a

r o d z i m a P R A C A  - P O L S K A

Prawo i Sprawiedliwość
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Konieczność zmian w szkol
nictwie zawodowym jest 
istotnym elementem rozwoju 

gospodarki. Pragnę podkreślić, że 
Zespół Szkół Technicznych w Turku 
od kilku lat realizuje ideę renesansu 
kształcenia zawodowego - a nawet 
jest jej liderem. Świadczą o tym 
liczne porozumienia zawarte z w io
dącymi uczelniami i firmami m.in. 
z Mirandą.

Obecnie rozwój przedsiębiorstw 
uwarunkowany jest właściwym 
przygotowaniem pracowników. 
Znajduje to swoje odzwierciedlenie 
w licznych debatach związanych z 
dostosowaniem kształcenia zawo
dowego do realnych potrzeb rynku 
pracy. Jedna z nich miała miejsce 
15 września 2014r. na, zorganizo
wanej przez Polsko-Niemiecką Izbę 
Przemysłowo-Handlową, konferen
cji, której temat przewodni brzmiał: 
„Rola i znaczenie kształcenia za
wodowego we współpracy Polska- 
Niemcy. Różne doświadczenia, 
różne systemy edukacji, podobne 
wyzwania rynku pracy” .

W wyżej wymienionym przed
sięwzięciu miałem przyjemność 
uczestniczyć na zaproszenie prezesa 
Zarządu Robert Bosch Polska - Pani 
Krystyny Boczkowskiej. Proble
matyka poruszana na spotkaniu w 
głównej mierze dotyczyła kształcenia 
dualnego, które jest dominującym 
modelem kształcenia w niemieckim 
systemie edukacji, a którego najbliż
szym odpowiednikiem w polskim 
szkolnictwie jest nauka w zasadni
czych szkołach zawodowych. Jedną 
z wielu zalet tej formy kształcenia 
jest relatywnie niskie bezrobocie

w krajach (Niemcy, Austria, 
Szwajcaria), w których ten 
model dalszej ścieżki eduka
cyjnej wybiera około 50-60% 
nastolatków. W trakcie konfe
rencji, którą zaszczyciło swoją 
obecnością wielu znamieni
tych gości, m.in. wiceminister 
edukacji - Tadeusz Sławecki, 
wiceminister pracy - Jacek 
Męcina, ambasador Niemiec w 
Warszawie - Rolf Nikel, kierow
nik Działu Europa Federalnego 
Ministerstwa Edukacji i Badań 
Niemiec - Susanne Burger oraz 
przedstawiciele Federalnego 
Instytutu ds. Kształcenia Za
wodowego, omawiano również 
tematy związane z problemami pra
codawców zrzeszonych w ramach 
AHK jak: Volkswagen , Solaris, 
Hering dotyczącymi takich obszarów 
, jak m.in. rekrutacja pracowników. 
Symptomatyczna była wypowiedź 
Pani Krystyny Woźniak, członka za
rządu Solaris Bus &Coach, dotycząca 
problemów, jakie miała firma Solaris 
Bus &Coach (producent autobusów 
Neoplan, Solaris), związanych z uru
chomieniem klas patronackich, do 
których, pomimo renomy jaką firma 
posiadała na lokalnym rynku pracy, 
w pierwszym roku nie udało się zre- 
krutować ani jednego ucznia, dopie
ro w drugim roku przyjęto 8 osób, 
a w trzecim 10. Obecnie, według 
Pani Krystyny Woźniak, firma musi 
odrzucać wiele podań ze względu na 
bardzo duże zainteresowanie taką 
formą kształcenia.

Dlatego chciałbym w tym miej
scu nie zgodzić się ze stwierdzeniem 
Pana redaktora, zawartym w artyku
le „Żydzi, cykliści i... pismaki, czyli 
kto gniazdo kala?” , że idea urucho
mienia „mirandowskiej” klasy w łó
kienniczej „psu na budę się zdała, 
bo zgłosiło się wszystkiego 2 (słow
nie dwóch) chętnych do nauki” .

Razem z Marią Montowską - dyrektorem 
Działu Kształcenia Zawodowego i Ustawiczne
go oraz Serwisu Członkowskiego Polsko-Nie
mieckiej Izby Przemysłowo Handlowej.

Jeśli weźmiemy pod uwagę 
ostatnie 20 lat, w których doszło 
do marginalizacji kształcenia w za
sadniczych szkołach zawodowych, 
deprecjacji kierunków związanych 
z włókiennictwem i wykreowania w 
społeczeństwie negatywnego w i
zerunku szkół zawodowych, to po
winniśmy uznać, że zrekrutowanie 
w pierwszym roku „aż” dwóch ucz
niów w zawodzie operator maszyn 
włókienniczych i ponowne urucho
mienie kształcenia - po kilkudzie
sięciu latach braku na rynku tego 
zawodu- należy, mając tu na uwadze 
doświadczenia firmy Solaris, odno
tować jako sukces.

Warto również podkreślić, że bar
dzo istotnym elementem wejścia w 
życie umowy podpisanej pomiędzy 
Mirandą a Zespołem Szkół Technicz
nych w Turku jest przywrócenie właś
ciwych relacji w partnerskich kontak
tach przedsiębiorstwo -  szkoła.

Znajduje to już swoje odzwier
ciedlenie w postaci podejmowanych 
we współpracy ze szkołą konkret
nych działań innych przedsiębiorstw 
z naszego powiatu. Wymienię tu 
choćby inicjatywę Pana Prezesa 
Ryszarda Rychlika oraz Prezesa

Antoniego Karolaka, związaną 
z uruchomieniem klasy patro
nackiej w zawodzie mechanik 
automatyki przemysłowej i 
urządzeń precyzyjnych, która 
może być właśnie przykładem 
wsparcia działań związanych 
z budowaniem pozytywnego 
wizerunku szkolnictwa za
wodowego. Kolejnym jakże 
istotnym elementem zawar
tym w porozumieniu z firmą 
Miranda były zapisy dotyczą
ce przeniesienia kształcenie 
praktycznego w formie zajęć 
praktycznych na teren zakła
du, również w odniesieniu 
do klas technikum, ponieważ 

określenie szkoła zawodowa do
tyczy zarówno zasadniczej szkoły 
zawodowej, jak również technikum. 
Warto przy tym wspomnieć, że ten 
typ kształcenia nie występuje w nie
mieckim systemie oświaty. W ran
kingach najbardziej poszukiwanych 
specjalistów w Europie technicy zaj
mują wysokie, trzecie miejsce, zaraz 
po robotnikach wykwalifikowanych 
oraz inżynierach. Co prawda w typie 
technikum nie udało się stworzyć 
jeszcze w tym roku klasy -kształcą
cej w zawodzie technik włókiennik, 
ale udało się za to uruchomić inny 
nowy kierunek - technik pojazdów 
samochodowych, na którym zostały 
wdrożone, zawarte w ww. umowie, 
mechanizmy realizacji zajęć prak
tycznych u pracodawców.

Pozwoliło to uniknąć kosztow
nych inwestycji związanych z ko
niecznością budowy i wyposażenia 
nowych obiektów niezbędnych do

kształcenia praktycznego w tym kie
runku. Jednocześnie udało się stwo
rzyć „rzeczywiste” warunki nauki, co 
wielokrotnie wymieniano jako bo
lączkę kształcenia w technikach.

W najbliższym czasie planowane 
jest również moje spotkanie z przed
stawicielami jednej z kluczowych 
branż przemysłu w naszym powie
cie, dotyczące uruchomienia nowego 
kierunku kształcenia w technikum, 
gdzie również, wzorem Mirandy i 
innych zakładów, realizację zajęć 
praktycznych przewiduje się na te
renie zakładów pracy. Należy uznać 
tym samym, że działania podejmo
wane przez partnerów z obszaru 
edukacji i biznesu znajdują swoje 
efekty, a ja osobiście ufam, że Pan 
redaktor nadal będzie swoją osobą 
i autorytetem wspierał inicjatywy, 
które może nie od razu i nie wprost 
znajdują swój widoczny efekt, ale w 
dalszej perspektywie wpłyną pozy
tywnie na przyszłość naszej lokalnej 
społeczności. W mojej opinii naszą 
misją powinno być i to zarówno ze 
strony partnerów społecznych, jak 
również tych biznesowych, stworze
nie warunków, w których młodzi lu
dzie z powiatu tureckiego znaleźliby 
powody, aby nie opuszczać naszej 
małej ojczyzny, a powody te miałyby 
również swój wymiar ekonomicz
ny. Optymistyczną puentą niech 
będzie fakt, że nasze lokalne działa
nia zarówno przedsiębiorców, jak i 
szkoły cieszą się zainteresowaniem 
również w Warszawie, wśród tak re
nomowanych organów jak Komisja 
ds. Kształcenia Zawodowego przy 
Polsko-Niemieckiej Izbie Przemy
słowo-Handlowej, co w najbliższym 
czasie będzie przyczynkiem do wizy
ty ich przedstawicieli w Turku.

Mariusz Seńko
Dyrektor Zespołu Szkół Tech

nicznych im. gen. prof. S. Kaliskiego 
w Turku

PKS M a la n ó w  zatrudn i
KIEROWCĘ AUTOBUSU NA PEŁNY ETAT

Kontakt pod numerem tel. 63 280 31 30 
Rozkład jazdy wkrótce na stronie www.malanow.pl
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Śmieci zalegające niemal pod sufit i do tego plaga szczurów. Taki widok ukazał się pracownikom Spółdzielni Mieszkaniowej „Tęcza” po otwarciu drzwi 
jednego z mieszkań, przy ulicy Kączkowskiego w Turku. Sądząc po ilości wywiezionych kontenerów, właściciel przynajmniej kilka lat składował tam wszystko, 
co znalazł. By nie narażać się sąsiadom, swoje „łupy” wnosił nocą. Mężczyzna jest właścicielem jeszcze dwóch mieszkań. Na pewno w jednym z tych pozo
stałych sytuacja jest identyczna.

Informacje od mieszkańców 
bloku przy ulicy Kączkowskiego, 
do Spółdzielni Mieszkaniowej „Tę
cza” wpływały już od kilku miesię
cy. -Pierwszy raz administratora 
zawiadomiliśmy w lipcu, bo pod
czas upałów w klatce był przeraźli
wy smród. W Tęczy rozkładali ręce, 
tłumacząc, że nic nie mogą zrobić 
-  opowiadają lokatorzy. Jednak 
gdy kilka tygodni temu zauważyli 
spacerujące po parapecie szczury, 
postanowili nie odpuszczać. Gryzo
nie pierwszy zobaczył mężczyzna, 
który wyszedł przed blok na papie
rosa. Wtedy było ich kilka sztuk, 
z dnia na dzień, pojawiało się ich 
coraz więcej. Wreszcie zaczęły, jak 
dorodne jabłka po prostu spadać z 
okna. -Jednego z nich zauważyłam w 
klatce, jak siedział pod wózkiem mo
jego dziecka -  opowiada kobieta.

Z relacji mieszkańców klatki w 
bloku przy Kączkowskiego, moż
na wywnioskować, że w lokalu na 
drugim piętrze, nikt nie mieszka. 
Co prawda pojawia się tam co ja
kiś czas właściciel, ale nie spędza 
w nim wiele czasu. Kilka razy 
sąsiedzi zwracali mu uwagę, że 
z jego mieszkania wydobywa się 
nieprzyjemny zapach. Odpowia
dał podobno, że to są ich wymy

sły. Mogli się tylko domyślać, że 
w mieszkaniu składowane są ster
ty różnych śmieci, a wśród nich 
także żywność. Dlatego szczury 
tam się zadomowiły. A że nikt tam 
nie mieszka, więc warunku do by
towania i rozrodu miały gryzonie 
doskonałe. Znęcone „niezłym za-

paszkiem” przywędrowały rurami 
kanalizacyjnymi i zasiedliły puste 
mieszkanie. Jak to jest, że właści
ciel mieszkania, który co prawda 
rzadko, ale jednak pojawia się 
tam, niczego nie zauważył?

Nie ma w bloku osoby, która 
nie widziałaby lub nie słyszała o

szczurach. -Wychodzę do pracy oko
ło piątej rano, więc jako pierwszy 
z klatki. To nic przyjemnego mieć 
świadomość, że za chwilę któryś 
przebiegnie mi pod nogami. Kilka 
razy widziałem też jak wspinały się 
po ścianie bloku -  mówi z obrzy
dzeniem jeden z mieszkańców.

Mimo takiego sąsiedztwa, tele
fony i informowanie napotkanych 
przy okazji pracowników spół
dzielni, nie dawały rezultatów. 
Wreszcie pod koniec ubiegłego 
tygodnia mieszkańcy klatki napi
sali oficjalne pismo do spółdzielni, 
z prośbą o interwencję. Do pisma

Szczury spacerujące po parapecie zauważył jeden z mieszkańców bloku, gdy wieczorem wyszedł na papierosa.

Plany rozwoju powiatowej turystyki
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Pieszo, z kijkami, czy na rowerach -  około 270 uczestników ruszyło w minioną niedzielę w 
drogę w Rajdzie Pieczonego Ziemniaka. Ten ostatni był jednym z przysmaków na zakończenie 
wędrówki w okolicach leśniczówki Cisew.

-Zawsze mamy ładną -  odpo
wiadał Dariusz Grajkowski, jeden 
z organizatorów, na rzucane mu 
przez uczestników -.-Rewelacyjna 
pogoda. W ubiegłą niedzielę, 5 
października, zakończyła się jego 
ósma edycja. Tym razem rajd po
czątek miał w Szkole Podstawo
wej w Turkowicach, celem było

miejsce leśnego postoju w okoli
cach leśniczówki w Cisewie. Licz
ba amatorów ruchu, jaka stawiła 
się na starcie budzi faktycznie 
podziw. Zwłaszcza, że mieli do 
przebycia spory szmat drogi, pie
si -  12 km, rowerem 21, a może 
i więcej. Na mecie czekała na 
wszystkich strawa i zabawa. Były

kiełbaski i kaszanka z grilla, prze
pyszny chleb ze smalcem, herba
ta, kawa i jabłka... No i oczywiście

ziemniaki z ogniska. Nie zabra
kło rozrywek, dzieciaki oblega
ły wręcz stoisko Nadleśnictwa 
Turek, gdzie przygotowano dla 
nich edukacyjne zabawy. Uczyli 
się też sumiennie wbijać różnej 
wielkości gwoździe. Na śmiałków

czekali na ubitej ziemi wojowie. 
A później można było przejechać 
się bryczką ze stajni Roka.

-Co roku rusza z nami podobnie 
liczna grupa -  mówi Grajkowski. 
-Cieszy mnie, że coraz więcej jest 
wśród nich osób na wózkach.

Bowiem ideą tych ziemniacza
nych rajdów jest przede wszyst
kim szeroko pojęta integracja. 
Stąd nie dziwi obecność ani

Soisko z dobrym  jedzonkiem , a także dobrą zabawą nie brakowało. Odpoczynek przy ognisku.



Śmieci w mieszkaniu było tak dużo, że pracownicy spółdzielni miesz
kaniowej mieli problem z otworzeniem drzwi.

dołączyli zdjęcia, na których wy
raźnie widać spacerujące i siedzą
ce na parapecie gryzonie.

Jak tłumaczy Jerzy Wertlew- 
ski, kierownik działu administracji 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Tę
cza”, informacje o tym, że z miesz
kania pod dziewiątką wydobywa 
się smród mieli już wcześniej. Ale 
dopiero gdy otrzymali pismo, zajęli 
się sprawą. -Nie mogliśmy już zwle
kać. Skontaktowaliśmy się z San
epidem i policją, z którymi wspólnie 
otworzyliśmy drzwi. W skrajnych 
przypadkach, na przykład zagroże
nia życia lub zdrowia, zarząd spół

ki może podjąć decyzję o wejściu do 
lokalu nawet bez zgody właściciela 
-  tłumaczył Wertlewski.

Z kolei Alfred Rajczyk, dyrek
tor turkowskiej Powiatowej Sta
cji Sanitarno-Epidemiologicznej 
twierdzi, że to nie spółdzielnia 
skontaktowała się z nimi, ale 
właśnie jego pracownicy wysto
sowali pismo do niej. -Pisemne 
powiadomienie wraz z fotografia
mi, podobnie jak do spółdzielni 
trafiły też do nas. Następnego dnia 
po jego otrzymaniu wysłaliśmy 
do mieszkaniówki informację, że 
zgodnie z prawem, to do nich nale

Zdaniem właściciela mieszkania widoczne na zdjęciu śmieci, to dobytek jego życia.

ży uprzątnięcie mieszkania. Zgod
nie z przepisami o zapobieganiu 
oraz zwalczaniu zakażeń oraz cho
rób zakaźnych u ludzi, to zarządca 
nieruchomości musi prowadzić 
prawidłową gospodarkę odpada
mi i ściekami, zwalczać gryzonie, 
insekty i szkodniki, usuwać padłe 
zwierzęta i odchody zwierząt z nie
ruchomości -  wyjaśnia dyrektor 
Rajczyk.

Także właściciel mieszkania 
był na miejscu. Prosił by dali mu 
dwa dni czasu, a on sam je uprząt
nie. Na szczęście dla mieszkań
ców, kierownictwo spółdzielni 
nie zgodziło się. Przystali jednak 
na to, że śmieci dzień będą le
żały na placu przy PGKiMie, by 
mógł sobie je przejrzeć. Oby nie 
było tak, że z powrotem trafią do

mieszkania. -Nie możemy przewi
dzieć, co będzie dalej, ale znając 
turkowianina, sytuacja na pewno 
się powtórzy. Jeżeli znów dojdzie do 
takiej patowej sytuacji, to kolejny 
raz wysprzątamy mieszkanie. W 
ostateczności, spółdzielnia skieruje 
sprawę do sądu, o wydanie posta
nowienia zmuszającego właścicie
la do sprzedaży mieszkania -  do
daje kierownik z „Tęczy”. Jeśli 
mężczyzna nie dostosuje się do 
wyroku sądu, mieszkanie sprze
da komornik. W takim przypad
ku eksmitowany musi dostać w 
zamian mieszkanie socjalne. W 
tym przypadku nie będzie takiej 
konieczności, bo mężczyzna ma 
jeszcze dwa inne lokale mieszkal
ne na własność. W jednym z nich, 
jak mówią pracownicy PGKiM,

które jest zarządcą bloku, sytuacja 
jest identyczna. Od miesięcy z na
leżącego do turkowianina lokalu 
wydobywa się podobny odór, jak 
na Kączkowskiego. Oznacza to, 
że tam też składuje śmieci. W tym 
przypadku wspólnota wystąpiła 
z wnioskiem do sądu o licytację 
mieszkania.

Tymczasem wywiezienie kilku
nastu kontenerów śmieci z miesz
kania przy ulicy Kączkowskiego, 
by móc przeprowadzić deratyza
cję, zajęło trzy dni. Kilkudniowa 
praca zatrudnionych w dwóch 
spółdzielniach, a także firmy dera- 
tyzacyjnej, wyniesie na pewno do 
kilku tysięcy złotych. Jak zapowia
da kierownik Wertlewski, właści
ciel zostanie obciążony kosztami.

Iwona Łechtańska

Czas wracać...

uczestników warsztatów organi
zowanych przez Fundację Podaj 
Dalej czy członków Integracyjne
go Klub PTTK „Ziemi Tureckiej”, 
działającego przy Szkole Podsta
wowej w Galewie, skąd wywodzi 
się cała idea.

Wokół wydarzenia zgroma
dziła się już spora grupa sympa
tyków, dlatego w najbliższych 
planach jest powołanie w Turku 
powiatowego oddziału PTTK. 
Najprawdopodobniej stanie się 
to jeszcze w tym roku. -Stworzyła 
się potrzeba, bo coraz więcej osób 
chce uczestniczyć w takiej inicjaty
wie, co nas motywuje do szybkiego 
działania -  twierdzi Grajkowski. 
-I myślę, że się da, bo skupiamy 
wokół siebie wiele osób z różnych 
środowisk.

Sformalizowanie działalności 
stworzy większe możliwości, rów

nież w ubieganiu się o pieniądze. 
-Chciałbym jednak, żeby jak naj
więcej osób zdobyło uprawnienia 
turystyczne, żeby stworzyć kadrę 
turystyczną z prawdziwego zda
rzenia -  podkreśla Grajkowski. 
Siedziba już jest, w Muzeum im. 
Mehoffera w Turku.

Organizatorami rajdu byli: 
Integracyjny Klub PTTK „Ziemi 
Tureckiej”, Gminne Koło TPD 
w Galewie, Nadleśnictwo Turek, 
Gmina Turek, Starostwo Powia
towe w Turku, Gimnazjum w 
Słodkowie, Szkoła Podstawowa w 
Turkowicach, Gminny Ośrodek 
Kultury „Wozownia” w Kolnicy, 
Iva PIT Piotr Itczak oraz Zajazd 
Staropolski w Olszówce.

Organizatorzy dziękują także 
druhom z OSP w Cisewie, którzy 
dzielnie towarzyszyli sympaty
kom ruchu przez cały rajd. ika

Z okazji przypadającego w tym roku 95-lecia Służb Sanitarnych i 60-lecia Państwo
wej Inspekcji Sanitarnej w Polsce, pięcioro pracowników turkowskiego Sanepidu wy
różnionych zostało Honorową Odznakę za Zasługi dla Ochrony Zdrowia nadaną przez 
Ministra Zdrowia.

Wręczenie odznaczeń odbyło turze spełniły się wszystkie od- Florek, wojewoda wielkopolski 
się podczas ubiegłotygodniowej kładane na później plany i marze- wraz ze starostą Zbigniewem 
debaty policyjnej, w auli tur- nia. Wyróżnienia wręczył Piotr Bartosikiem. ił
kowskiego Liceum.
Medale otrzymali:
Lidia Baraniecka,
Krzysztof Bonikow- 
ski, Andrzej Kałuż- 
ny, Urszula Nowak 
i Elżbieta Waloszek.
Ponadto Państwowy 
Powiatowy Inspektor 
Sanitarny w Turku 
Alfred Rajczyk złożył 
podziękowania swojej 
zastępczyni, pani Ja
dwidze Świętochow
skiej, za 36-letnie za
angażowanie w pracę 
zawodową oraz rzetel
ne i sumienne wyko
nywanie obowiązków 
służbowych. Życzył, 
aby czas poświęcony 
służbie był pięknym
wspomnieniem i żeby Odznaczenia wręczono z okazji 95-lecia Służb Sanitarnych i 60-lecia Państwowej 
na zasłużonej emery- Inspekcji Sanitarnej w Polsce.



Konieczne przeniesienia w kawęczyńskim budżecie, czyli
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W byłym sklepie, a obecnie świetlicy wiejskiej w Ciemieniu, odbyła się sesja Rady Gminy 
Kawęczyn. Rada była zmuszona przenieść środki przeznaczone na rozbudowę siedziby władz 
gminy na budowę drogi w Będziechowie, przejętą od powiatu. Radni krytycznie mówili o 
stanie dróg powiatowych w ich gminie. Radny Kasprzak powiedział, że starostę interesuje 
tylko gmina Przykona. Radzie Sołeckiej Skarżyna przekazano działkę pod teren rekreacyj
ny. Uczestników sesji podjęto ciastem i żurkiem.

Tym razem Rada Gminy Ka
węczyn obradowała w świetlicy 
wiejskiej w Ciemieniu. Poprzed
nio był tam sklep miejscowego 
sołtysa, który zaadoptował na 
potrzeby wsi i wydzierżawił gmi
nie. Edward Krawczyk - prezes 
GKS „Orzeł” Kawęczyn, który 
mieszka w tej wsi, powiedział 
nam, że mieszkańcy zadowoleni 
są z takiego rozwiązana. Budy
nek został zagospodarowany, a 
mieszkańcy wreszcie mają gdzie 
się spotkać. Świetlica jest także 
wykorzystywana na małe rodzin
ne uroczystości. Choć świetlica 
jest nieduża, to uczestniczy sesji 
pomieścili się w niej i jak nam 
mówili, czuli się dobrze w tych 
kameralnych warunkach.

Chwalą kawęczyńskie 
hydrofornie

Gośćmi sesji byli: Stanisław 
Gralak - prezes Zakładu Usług 
Wodnych sp. z o.o. w Koninie 
i Marek Jaworski -  kierownik 
podlegającego spółce zakładu w 
Turku. Prezes chwalił zmoderni
zowane stacje uzdatniania wody 
w Tokarach, Kowlach Pańskich i 
Marcjanowie. Jego zdaniem, po
winni zwiedzać je samorządowcy 
z innych gmin i brać przykład. 
Mówił o spadku sprzedaży wody 
w gminie Kawęczyn oraz, że po
mimo tego jej cena pozostała na 
dotychczasowym poziomie. Kie
rownik Jaworski poinformował, 
że dzięki modernizacji hydrofor
ni, zmniejszyła się o 50 procent 
ilość awarii. Goście odpowiadali 
na pytania z sali. Sołtys Józef Frą- 
tczak z Nowego Światu chciał się 
dowiedzieć, z jakiej stacji zaopa
trywana jest w wodę jego wieś. 
Odpowiedziano mu, że z Marcja- 
nowa. Radny Sylwester Kasprzak 
pytał co się dzieje z hydrofornią 
w Potworowie, która do nieda- 
wana zaopatrywała w wodę część 
gminy Kawęczyn. Prezes Gra
lak powiedział, że pozostaje pod 
opieką zakładu, choć nie jest już 
użytkowana, a o jej ostatecznej li
kwidacji zdecyduje gmina Dobra. 
Sołtys Andrzej Jaworski z Kowali 
Pańskich - Kolonia, pytał w jakim 
stopniu wykorzystane są moce 
kawęczyńskiej oczyszczalni ście
ków. Okazało się, że w połowie. 
Wówczas wraz z radnym Józe
fem Raszewskim wnioskowali 
budowę około stumetrowego ko
lektora w kierunku Siedlisk. Pan 
Raszewski dopytywał też, czy Za
kład byłby w stanie samodzielnie 
zrealizować tą inwestycję i czy 
gotów byłby ją dofinansować. 
Prezes Gralak odpowiedział, że 
tak. Na dodatek dofinansowanie 
mogłoby być pięćdziesięciopro
centowe.

Droga droższa 
niż przewidywano

Rada Gminy dokonała korek
ty tegorocznego budżetu. Prze

niesiono między inny
mi środki finansowe 
przeznaczone na roz
budowę Urzędu Gmi
ny , na budowę drogi 
w Będziechowie. Jest 
to związane z tym, 
że powiat dopiero w 
październiku przeka
że gminie dotację w 
wysokości 400.000 
zł na ten cel. Swoje 
wątpliwości zgłosił 
radny Łukasz Mila, 
który był przeciwni
kiem przejmowania 
od powiatu tej drogi 
z obawy przed czeka-

____________  jącymi gminę w związ-
ku z tym wydatkami. 
Podkreślił, że nie 
kwestionował potrze-
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ale byli tacy, którzy 
wskazywali, że będzie 
to koszt rzędu 600
tys. zł. Tymczasem

.*  W — iiT * po przetargu okazało
Zdaniem radnego Kasprzaka, starosta się, że wydać trzeba 

ziemi tureckiej interesuje sie tylko gminą będzie 906 tys. zł. Oka- 
Przykona. zało się, że wydatki

będą jeszcze większe. Wójt Jan 
Nowak powiedział, że będą do
datkowe wydatki, których nie 
przewidziano. Okazało się, że 
pas drogowy ma szerokość sześć 
metrów, musi mieć piętnaście. 
Wobec czego konieczne będzie 
wykupienie po kilka metrów od 
właścicieli sąsiadujących grun
tów. W sumie będzie to około 
1,5 hektara. Powiedział też, że 
Starostwo wstępnie oferowało 
gminie dotację w wysokości 270 
tys. zł za przejęcie drogi. Wyne
gocjowano 400 tys. i dokonanie 
pomiarów geodezyjnych na jego 
koszt. Takie rozwiązanie w opi
nii wójta satysfakcjonowało obie 
strony. Wójt przypomniał też, że 
na utwardzenie tej drogi gmina 
czeka już 15 lat.

Obdarowali sołectwo stawem
Radni wyrazili zgodę na uży

czenie Radzie Sołeckiej Skar
żyna 12 arów gruntu w tej wsi. 
Sołtys Edward Tobijas wyjaśnił, 
że jest to działka ze stawem, któ
ry mieszkańcy chcą oczyścić i 
przeznaczyć na cele rekreacyjne. 
Przypomniał, że teren ten został 
podarowany wsi przez miejsco
wą dziedziczkę, bym mogli w sta
wie poić swoje bydło. Mają tam 
zostać ustawione ławeczki i grill. 
Sołtys jest przekonany, że chęt
nych do wypoczynku tam nie 
braknie. Rada zatwierdziła tak
że plany odnowy miejscowości, 
przedstawione przez rady sołe

ckie: Kowali Pańskich - Kolonia, 
Skarżyna i Tokar Pierwszych.

Starosta interesuje 
się tylko swoją gminą

Radni zgłosili szereg interpe
lacji, dotyczących głównie stanu 
dróg gminnych. Halina Górska 
po raz kolejny dopominała się
0 wycięcie drzew przy drodze 
Kawęczyn - Marcjanów, zagra
żających bezpieczeństwu ludzi
1 pojazdów. Sylwester Kasprzak 
żałował, że nie ma na sesji przed
stawicieli władz powiatu, którzy 
obiecali ścięcie poboczy przy 
drodze Kawęczyn - Marcinów 
oraz oczyszczenie rowu. -Sta
rosta ziemi tureckiej interesuje 
się gminą Przykona, a nie nami 
- mówił. -Zawyżone pobocza i płyt
ki rów sprawiają, że woda stoi na 
jezdni, bo nie ma gdzie schodzić.

O konieczności ścinki pobo
czy w Głuchowie mówił radny Ja
nusz Jeżykowski, ponieważ tam 
także po deszczu woda zalega na 
jezdni, a przechodnie nie mają 
gdzie uciekać przed jadącymi po
jazdami, żeby nie zostać ochlapa
nymi. Szczególnie jest uciążliwe 
w niedzielę, gdzie tutejsi parafia
nie podążają do kościoła na mszę 
świętą.

Gospodarze bardzo się starali. 
Na stołach było ciasto oraz ciepłe 
i zimne napoje. W przerwie ser
wowano smakowity żurek ugoto
wany przez panią sołtysową.

Andrzej R. Tyczyno

PKS Dobra już działa, ale...

Kradną przystanki autobusowe
W gminie Dobra zmieniły się reguły dowozu dzieci do szkół. Przetarg wygrała ta sama, miejscowa firma, ale dowozy re

alizowane są w formie regularnych przewozów pasażerskich, na podstawie biletów miesięcznych. Oprócz uczniów, mogą 
nimi podróżować także inni mieszkańcy, udający się do gminnej „stolicy”.

Zdaniem burmistrza Andrze
ja Piątkowskiego, poczyniono w 
ten sposób znaczne oszczędno
ści, ponieważ bilety miesięczne 
uczniów w połowie dotuje Urząd 
Marszałkowski w Poznaniu. 
Dotychczas gmina na ten cel 
wydawała około 320 tys. zł. W 
tym roku szkolnym burmistrz 
spodziewa się wydać około 160 
tys. zł.

By móc to zrealizować nowe 
formy dowozu, konieczne było 
ustawienie najprostszych przy
stanków autobusowych, czyli 
stalowych słupków ze znakiem 
informacyjnym i rozkładem jaz
dy. Dla pewnością zostały one 
zabetonowane w ziemi by nie 
kusiły wandali. Okazało się, że 
takie zabezpieczenie jest niewy
starczające. W krótkim czasie 
zniknęły trzy przystanki. Wyrwa
no je razem z betonem.

W całej tej sprawie ciekawe 
jest to, że przystanki zginęły 
na terenie obwodu szkolnego, 
Szkoły Filialnej w Piekarach. 
Padło podejrzenie, że to robota 
zwolenników dowożenia dzieci 
do Gimnazjum w Przykonie. W 
tym roku, wszyscy absolwenci

tutejszej podstawówki wybrali 
Dobrę, stąd zrodziło się domnie
manie, że zwolennicy Przykony 
chcą w ten sposób skomplikować 
życie władzom gminy i uczniom 
dojeżdżającym do Dobrej.

Burmistrz Andrzej Piątkowski 
zwrócił się do radnych i sołtysów, 
aby rozmawiali z mieszkańcami 
i wyjaśniali im zasady zmian w 
przewozach. Prosił też, aby prze
konali „wandali”, że takie działa

nie nie przynosi nikomu korzy
ści. W końcu także te przystanki 
finansowane są z gminnego bu
dżetu, na który składają się także 
płacone przez nich do gminnej 
kasy podatki. (art)

Takie przystanki ustawiono w miejscach gdzie wsiadają uczniowie. Trzy z nich już zginęły.
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W ubiegłym tygodniu, do szpitala trafiły cztery osoby po
trącone na pasach przez samochody. Wśród nich było też 
trzyletnie dziecko. Za każdym razem przyczyną wypadków 
była nieostrożna jazda kierowców.

Pierwszy wypadek zdarzył się 
w poniedziałek, 29 września, na 
Placu Wojska Polskiego w Tur
ku. Samochód marki Peugeot 
uderzył w przechodzące przez 
jezdnię dwie kobiety z powiatu 
turkowskiego. Zarówno miesz
kankę Malanowa, jak i Uniejowa, 
z urazami kostek, bioder i ogólny
mi otarciami, karetka zabrała do 
szpitala. Kierowcy zatrzymano 
prawo jazdy do dyspozycji sądu.

Do kolejnych dwóch zdarzeń 
doszło we czwartek, 2 paździer
nika. O godzinie 17.45, w Tulisz
kowie, 20-letni mężczyzna jadący 
volkswagenem passatem potrącił 
wózek z trzyletnim dzieckiem,

który matka chłopca prowadziła 
przez jezdnię. Dziecko trafiło do 
szpitala w Koninie.

Z kolei po godzinie 20.00, w 
Turku przy ulicy Uniejowskiej 
ucierpiał 63-letni mężczyzna. 
Turkowianina potrąciła 44-letnia 
mieszkanka Cichowa, która ja
dąc renaultem clio nie zdążyła 
zahamować. To właśnie kobieta 
wezwała pomoc. Przy okazji wy
szło na jaw, że poszkodowany 
jest nietrzeźwy. W wydychanym 
powietrzu miał ponad 2 promile 
alkoholu. Ale to nie ma związku 
ze sprawą, bo przecież każdemu 
wolno spacerować, nawet po kil
ku głębszych. ił

To zdjęcie ilustruje wypadek, do którego doszło w turkowskim 
rynku.

REKLAMA

R E K LA M A

P E T E C K I
Insp iru je  nas doskonałość

Wiodący producent stolarki okiennej i drzwiowej z PCV I ALUMINIUM
poszukuje kandydatów  na stanow isko:

SPECJALISTA ds. SPRZEDAŻY
na te ren ie  miasta:

C hrapczewa/Dobrej k. Turku
Opis stanowiska:
•  praca w  dziale handlowym w  zakładzie produkcyjnym w  Chrapczewie,
• sprzedaż produktów  wchodzących w  skład oferty Grupy PETECKI,
• realizacja założonych planów sprzedaży,
• doradztwo techniczno-handlowe,
• przygotowywanie dokumentacji i o fe rt handlowych,
• kontrola i analiza transakcji.
Wymagania:
• wykształcenie wyższe,
• m inimum 3-letnie doświadczenie handlowe, preferowane branże: budowlana, motoryzacyjna, finansowa,

• bardzo dobra znajomość języka niemieckiego -  w ym óg konieczny,
•  znajomość języka angielskiego będzie dodatkowym atutem,
• dobra znajomość obsługi pakietu MS Office,
• umiejętność efektywnej organizacji pracy,
• umiejętność prowadzenia negocjacji oraz nawiązywania trwałych relacji z klientami,
•  odpowiedzialność, inicjatywa i dyspozycyjność,
• prawo jazdy kategorii B,
• doświadczenie w  branży okiennej będzie dodatkowym atutem.
Wybranym kandydatom oferujemy:
•  atrakcyjne warunki pracy w  nowoczesnej i renomowanej firm ie,
• możliwość podnoszenia kwalifikacji i rozwoju zawodowego,
• wynagrodzenie adekwatne do zajmowanego stanowiska i osiąganych wyników pracy,
•  niezbędne narzędzia pracy,
•  osobom, które maja do zakładu powyżej 30 km zapewniamy transport.

Aplikacje zawierające lis t m otyw acyjny, CV i aktualne  zdjęcie prosim y składać na adres: 
Firma „PETECKI INVESTMENT", 62-730 Dobra , Chrapczew 26a

knilitLl LL5A=ixiuJ nsłCłMd
W ty tu le  należy wpisać nr re ferencyjny: FR /11/2013

Prosimy o zamieszczenie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych do celów rekrutacji 
zgodnie z Ustawą z 29.08.97 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. nr 133, poz. 883)".

„TU MIESZKAM, TU ZMIENIAM"
WEŹ UDZIAŁ W KONKURSIE GRANTOWYM

Masz d ob ry  pom ysł, chcesz coś zm ien ić , p o p ra w ić , 
zorgan izow ać w  swojej okolicy? Zgłoś swój pom ysł do 
konkursu  i w yg ra j jeden  z 305 g ra n tó w  w  kw o ta ch  
od 2.500 do 20.000 zł!
Na zgłoszenia czekamy do 23 listopada 2014 r.

Wspieramy realizację
Twoich pomysłó

$
ów

+

Szczegóły konkursu na stronie  
b zw b k .p l/tu m ieszkam tu zm ien iam

Organizatorem konkursu jest Fundacja Banku Zachodniego WBK S.A. we współpracy z Bankiem Zachodnim WBK S.A.
Projekty konkursowe przyjmowane są w  terminie od 22 września do 23 listopada 2014 roku. Granty przyznane zostaną instytucjom lub organizacjom społecznym posiadającym osobowość prawną, nie są przyznawane podmiotom 
komercyjnym oraz indywidualnym osobom fizycznym. Regulamin oraz szczegóły konkursu "Tu mieszkam, tu zmieniam" są dostępne na stronach: bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam oraz fundacja.bzwbk.pl

Bank Zachodn i W BK
Grupa Santander

757k
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Dr Herminio Schmidt wraca do miasta swojego dzieciństwa

W lutym 1942r. alianci zachodni wprowadzają w życie plan nieograniczonych bombardowań terytorium Niemiec. W ramach tej strategii, z angielska określanej 
w morza gruzów. Władze faszystowskich Niemiec podejmują akcję polegającą na wywiezieniu z bombardowanych miast przynajmniej jakiejś części dzieci w głąl 
część stanowi powiat turecki. I to dzięki tej ewakuacji latem 1942r. do Turku trafia piątka małych berlińczyków. A wśród nich są bracia Schmidt -  ośmioletni Ali 
nym Turku potrwa niemal dwa i pół roku, bo aż do stycznia 1945r. Od tego czasu mija siedemdziesiąt lat i po ulicach Turku znów spaceruje młodszy z nich. To di 
Przemierza on nie tylko czas, ale i przestrzeń. Bowiem do Turku przybywa z dalekiego Kitchener w Kanadzie, gdzie od lat mieszka. W tej wyprawie towarzyszy mi

Dr Herminio Schmidt wraz z córką Monicą Lammert po siedemdzie
sięciu latach wrócił do Turku w poszukiwaniu krainy swojego dzieciń
stwa. W naszym mieście przebywał on w latach 1942-45 i z perspektywy 
czasu przyznaje, że był to najlepszy okres jego dzieciństwa.

Miasteczko globalnej 
wioski i jego gość

Powszechnie znanym, a mimo
wolnym darem jaki Turek otrzy
mał z rąk okupanta niemieckiego 
jest liczący ponad 3800 zdjęć foto
graficznych zbiór noszący potocz
ną nazwę Archiwum „Igły”.

Ta unikatowa kolekcja oddaje 
obraz miasta i powiatu z lat 1941- 
1943. Innym dokumentem mówią
cym o tym czasie są wspomnienia 
żyjących wówczas turkowian. Nie
dawne wydarzenia wzbogacają tę 
tragiczną przeszłość o jeszcze jed
no świadectwo. Jest nim Turek z 
czasów okupacji widziany oczami 
kilkuletniego wówczas niemie
ckiego chłopca rodem z Berlina. 
Zawdzięczamy je dr Herminio 
Schmidtowi, który w ostatnich 
dniach września br. po niemal sie
demdziesięciu latach ponownie 
znalazł się w murach naszego mia
sta. Od razu zaznaczmy, że w przy
padku naszego gościa była to peł
na wspomnień i emocji prawdziwa 
podróż w czasie i przestrzeni.

W tym miejscu wypada nam od
dać sprawiedliwość tak ludziom, 
jak i okolicznościom. Najpierw na
leży się to Hubertowi Montigny, 
dyrektorowi Mleczami „Turek”. 
Oto jakieś dwa tygodnie temu zja
wił się w progach redakcji Echa. 
-Właśnie poznałem historię, która 
państwa z pewnością zainteresuje -  
z przekonaniem w głosie oznajmił 
z punktu. Po czym nie zdradzając 
bliższych szczegółów opowiedział 
o swoim spotkaniu z przybyszem 
z dalekiej Kanady, zaznaczając, 
że mowa jest o Niemcu ze znacz
ną domieszką krwi hiszpańskiej. 
Na takowe dictum, trudno było 
oprzeć się wrażeniu, że Turek

w coraz większym stopniu staje 
się elementem globalnej wioski. 
Wszak Francuz informuje Pola
ków o wizycie Niemca z hiszpań
skimi genami, który do Turku 
przybywa z Kanady. A na dodatek 
do spotkania dochodzi w restaura
cji prowadzonej przez przybysza 
z Sycylii. Widać, że globalizacja 
całkiem zawitała i do naszego mia
steczka.

Zapłakany chłopczyk 
z Berlina na stacji 

Turek Główny
Czas jednak oddać głos nasze

mu gościowi, który po latach znów 
trafił do Turku, który przez lalka 
lat był wojennym miastem jego 
dzieciństwa.

-Mógł to być czerwiec, Upiec łub 
sierpień 1942r. W każdym razie pa
miętam, że było ciepło, gdy po dłu

giej podróży z Berlina znalazłem się 
w Turku. A że ostatni etap podróży 
przebyliśmy kolejką wąskotorową, 
to pamiętam jak na każdej stacyjce 
ktoś z naszej grupy dzieci wysiadał. 
Tak, że na końcowym przystanku 
w Turku wysiadło nas pięcioro. Na 
trójkę dzieci oczekiwali opiekunowie 
i natychmiast ich zabrali. I  na stacji 
zostałem tylko z moim ośmioletnim 
bratem Alfredem. Ten moment chy
ba na zawsze zostanie w mojej pa
mięci. Zapadające ciemności, pustka 
naokoło i dwójka małych dzieci bez 
rodziców i daleko od domu. Pamię
tam jak się rozpłakałem i długo nie 
mogłem się uspokoić. Na szczęście 
samotnymi i płaczącymi chłopcami 
zainteresowały się dwie nastoletnie 
dziewczyny. Później okazało się, że 
jedną z nich była Elli Sommer, a to
warzyszyła jej Jenny Kilpart. Dziew
częta zaopiekowały się nami i wzięły 
nasze bagaże. Ze stacji szliśmy dzi
siejszą ulicą Kolska Szosa, Kolską aż 
na Plac Sienkiewicza. Droga ta wy
dawała mi się niemiłosiernie długa, 
a Turek w oczach osamotnionego i 
płaczącego sześciolatka jawił się ob
cym, ale dość dużym miastem.

Dobra „ciocia" 
Sommer

Mały Herminio wraz z bratem 
trafiają do mieszkania matki Elli 
Sommer, mieszczącego się przy 
obecnym Placu Henryka Sien
kiewicza. I tu pojawia się duży 
problem. Bo dr Schmidt nie zna 
imienia swojej opiekunki. -Zawsze 
nazywaliśmy ją ciocią Sommer i 
nie jestem w stanie przypomnieć 
sobie jej imienia -  wyjaśnia boha
ter naszej opowieści. Tymczasem 
mieszkańców Turku noszących to 
nazwisko było (i nadal jest) sporo. 
Tyle że raz pisanych przez „S”, in-

Warz z bratem Alfredem, Herminio 
piec poczuł się tu samotny i opuszczon; 
Turku roztoczył nad nim opiekę. A moi

nym razem przez „Z”, albo przez m 
jedno lub dwa „m” w środku. Po je 
latach trudno precyzyjnie ustalić oi 
tożsamość właściwej „cioci Som- B 
mer”. Niemniej dla dr Schmidta zl 
na zawsze pozostanie ona nie tylko n 
bardzo ciepłą i opiekuńczą osobą, d; 
ale nade wszystko kimś kto był w pi 
stanie najlepiej go zrozumieć. « 

Mój ojciec nie jest je
złym człowiekiem n.

Zwłaszcza jego problemy ze ki 
szkołą. -Może z racji mojego wie- i 
ku, może poczucia wyobcowania, n 
a może i pochodzenia (mój ojciec n 
był hiszpańskim dziennikarzem), ki 
moje najbliższe otoczenie stanowi
ło 5-6 dziewcząt, a już w szkolnej p1 
klasie nie miałem żadnego bliskie- d 
go kolegi. No, może poza Josep- r; 
hem, rówieśnikiem z Turku. Moja o 
przygoda ze szkołą źle się dla mnie 
zaczęła. Mój pierwszy nauczyciel 
był całkowicie pod urokiem Hitle
ra i jego ideologii. W swoim życiu w 
chyba nigdy nie spotkałem człowie- n 
ka tak wręcz zakochanego w Hit- si 
lerze. Z  rasistowskim fanatyzmem w 
mówił nam o złych Żydach i Cyga- ci 
nach. Tych ostatnich charaktery- ui 
zował jako ciemnowłosych, złych b', 
ludziach o ciemnej karnacji skóry, g1 
Co dla mnie, kilkuletniego chłop- n 
ca, było prawdziwym wstrząsem B 
emocjonalnym. Przecież mój ojciec st 
miał czarne włosy i ciemną karna- g 
cję skóry, ale przecież nie jest złym # 
człowiekiem -  protestowałem ca- g  
łym swoim dziecięcym jestestwem. ° 
W tamtych okolicznościach okazało
się, że zrobiłem duży błąd. Czułem P 
się coraz bardziej obco i tak samo o 
traktowałem samą szkołę. Tylko J; 
„ciocia” Sommer mnie rozumiała. ® 

Epizod z czasów vt
pogardy b

Z tamtych czasów w mojej pa- °
W czasie okupacji Turek był raptem kilkutysięcznym miasteczkiem w Kraju Warty. Ale dla małego Herminia droga ze stacji Turek Główny 

wiodąca na Plac Sienkiewicza ulicą Kolską wydawała się niemiłosiernie długa.
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reślanej mianem area bombing, obszary całych miast zamieniane są 
:i w głąb Rzeszy W tym na okupowane tereny Kraju Warty, którego 
letni Alfred i sześcioletni Herminio. Dla obu braci pobyt w okupowa
li. To dr Herminio Schmidt, w sentymentalnej podróży w przeszłość. 
:yszy mu córka, Monica Lammert z Dusseldorfu.

lerminio Schmidt do Turku przyjechał kolejką wąskotorową. Sześcioletni chło- 
tuszczony. Może wtedy jego płacz usłyszał anioł stróż, który przez cały pobyt w 
kę. A może tym aniołem była „ciocia Sommer”?

irzez mięci na zawsze zostanie jeszcze 
. Po jeden epizod. Oto dwóch starszych 
italić ode mnie podrostków w uniformach 
>om- Hitlerjugend oburza się widząc 
lidta zbytnią moją bliskość z polskimi 
ylko rówieśnikami. -Masz im powie- 
iobą, dzieć, że są „polskim świniami" i 
iył w powinni mówić po niemiecku i dać 

im w twarz -  polecili mi w formie 
jednoznacznego nakazu. Zastraszo
ny podszedłem do młodych Pola- 

i ze ków, powtarzając im co mi zlecono 
wie- i uderzyłem jednego z nich. I  choć 

mia, nie jest to wielkim usprawiedliwie- 
jciec niem, starałem się uderzyć tak lek- 
em), ko, jak tylko mogłem.
\owi- Nasz rozmówca wspominając 
olnej po latach ten epizod mimowolnie 
śkie- dowodzi, jak głęboko tamto wyda- 
isep- rżenie zapisało się w jego dziecię- 
Moja cej świadomości. 
nnie Turek, czyli najlepszy 
yciel okres dzieciństwa
litle- Najbardziej jednak nieoczeki-
iyciu wana refleksja pada z ust dr Her- 
)wie- minio Schmidta niejako w pod- 
Hit- sumowaniu swoich turkowskich 

m em wspomnień. -Patrząc z perspektywy 
Zyga- czasu, to dzisiaj muszę otwarcie po
rtery- wiedzieć, że mój pobyt w Turku, to 
złych były najlepsze dwa i pół roku moje- 
kóry. go dzieciństwa. Zwłaszcza, gdy po- 
hłop- równam je z czasem po powrocie do 
jsem Berlina. Choćby dlatego, ze w okre- 
jciec sie mojego pobytu w Turku legły w 
ima- gruzach pod bombami trzy kolejne 
złym mieszkania mojej mamy. Tak więc, 
i ca- gdy ponownie wróciłem do mamy 
vem. ona nie miała dosłownie niczego, 
izało Zapis tego spotkania z naszym 
ulem podróżnikiem w czasie i przestrze
lam# ni może rodzić niejedną refleksję. 
rylko Jak choćby poczucie jakiegoś ab- 
iała. surdu historii. Oto niewątpliwie 

wrażliwe dziecko, przez dziejową 
burzą rzucone do odległego i ob- 

i pa- cego miasteczka po upływie nie

mal 70 lat uznaje, że tamten pobyt 
w Turku był najlepszym okresem 
jego dzieciństwa.

Anioły
i upływ czasu

Obawa granicząca z pewnoś
cią podpowiada, że tego samego 
nie mogą powiedzieć jego polscy 
rówieśnicy, którym również lata 
wojny i okupacji przyszło spędzić 
w miasteczku o nazwie Turek. 
Ale przecież za tamtą niedolę wo
jenną i nieszczęścia tych małych 
turkowian w żaden sposób nie 
można obwiniać małego Hermi
nio. A może i w tym przypadku 
najwłaściwsze byłoby patrzenie na 
przeszłość zastygłym spojrzeniem 
anioła historii, o którym jeszcze 
w latach trzydziestych ubiegłego 
wieku Walter Benjamin powiadał: 
„Widzi (ów anioł historii -  dopisek 
aj) jedną wielką katastrofę, która 
nieustannie piętrzy gruzy i ciska 
mu je pod nogi. Chciałby może za
trzymać, pobudzić umarłych i złą
czyć to, co rozbite. Lecz od raju wie
je wicher, który zaplątał mu się w 
skrzydła i jest tak potężny, że anioł 
nie może ich już złożyć. Wicher ten 
gna go niepowstrzymanie w przy
szłość, do której zwrócony jest pleca
mi, podczas gdy przed nim po samo 
niebo rosną zwaliska gruzów.

Upływ czasu zasklepia naj
straszliwsze rany i traumy. I po 
upływie niemal 70 lat nadszedł 
już chyba czas na zmierzenie się 
z obrazem wojennego Turku za
pamiętanego oczami małego dzie
cka. Bo dr Herminio Schmidt po 
latach wrócił do miasteczka swoje
go dzieciństwa. A wtedy w Turku 
u boku małego Herminio zamiast 
anioła historii musiał stanąć opie
kuńczy anioł stróż.

Andrzej Jarek

AKF Kalejdoskop okiem Sylwina Jafry

To była przygoda życia
W czwartek, 25 września, członkowie Amatorskiego Klubu Kalejdoskop fetowali 50-lecie 

jego istnienia. Mogliśmy zapoznać się z krótką, ale jakże treściwą, działalnością kilku sym
patyków wąskiej taśmy, którzy pozostawili po sobie świadectwo minionych czasów. Krzysz
tof i Irena Mrówczyńscy, Bronisław i Wanda Goeblowie, Sylwin Jafra, Andrzej Mrówczyński, 
Henryk Wieruchowski, ale także Barbara Halina Waszak, Jerzy Nowicki, Zdzisław Pawlak i 
Tadeusz Burzyński -  od 1964 do 1976 roku stworzyli 33 filmy. Ocalało z nich dziewięć. O 
przygodzie z filmem opowiada nam Sylwin Jafra, mieszkaniec Turku.

Sylwin Jafra przy zajęciu, które było jego do
meną -  montaż filmu.

-Jak Wy żeście się 
uczyli tego filmowania?

-Każdy z nas zajmował 
się wcześniej fotografią.
A państwo Mrówczyńscy i 
Goeblowie kręcili już wcześ
niej amatorskie filmy. I  
kiedy zebrało się takie towa
rzystwo, kiedy znaleźliśmy 
już miejsce do pracy, zaczy
naliśmy dyskusję: to trzeba 
zrobić tak, a to tak. Prze
cież nikt nas tego nie uczył.
Nie było instruktorów. Były 
książki przywiezione przez 
Mrówczyńskich i Goeblów, ale po
tem jak trzeba było montować film 
i zobaczyć, jaki mamy materiał, to 
żeby to wszystko miało głowę i nogi, 
żeby było przeplatane odpowiednimi 
ujęciami, to trzeba było pociąć film 
na kawałki i odpowiednio poskle
jać. Tego uczyliśmy się w praktyce.

-Przy tej technice jaką dys
ponujemy obecnie, w ogóle 
nie jesteśmy sobie już chyba 
w stanie wyobrazić, że kiedyś 
montaż wyglądał całkowicie 
inaczej.

-Pamięta pani ujęcia z ,A  naj
trudniej cierpieć”, te ujęcia oczu? 
Wyglądało to tak, że kolejno siadali 
na krześle różni ludzie, kamera sta
ła przed nimi i filmowała ich oczy. 
W filmie są różne oczy -  te, które 
kłamią, te które się boją, te, które 
nie wydały, oczy człowieka zmęczo
nego, polanego wodą, skatowanego. 
Trzeba było to więc najpierw zagrać 
tymi oczami, a później odpowiednio 
zmontować. A montaż...

-Jak wyglądał więc montaż? 
Nożyczki, rozumiem.

Oczywiście. To była moja dome
na -  nożyczki. Śmiali się, że jak 
mnie zostawić z filmem i nożyczka
mi, to zostaniemy ja i nożyczki.

-A filmu nie będzie...
-Czasami filmowali bardzo dłu

gie ujęcia, komuś się na przykład 
spodobał galop konia i go filmował, 
filmował i filmował. A tego konia 
można było pokazać tylko w pew
nym momencie w filmie -  raz, czy 
drugi, ale nie żeby to był film o pę
dzącym koniu. A co pani odczuła, 
kiedy w „Opowieściach rzuchow- 
skiego lasu”, na końcu, paliły się 
znicze?

-Dla mnie to był symbol 
śmierci, palących się ciał, gi
nącego życia.

-To właśnie chcieliśmy osiąg
nąć. Bo ci ludzie z płaskorzeźby z 
pomnika w Chełmnie, idą przecież 
na śmierć. Zdradzę tajemnicę, ten 
film po wywołaniu miał takie za
cieki, smugi. Wszyscy mówili -  nie, 
nic z tego nie będzie, to dno. A ja 
powiedziałem: nie, to będzie walor 
tego filmu, bo te smugi symbolizują 
przecież ciągle palące się kremato- 
ryjne piece. Wzmocniliśmy jeszcze 
ten efekt podpalając opony, które 
dawały widoczny na filmie dym. I

udało się, za „Opowieści rzuchow- 
skiego lasu” otrzymaliśmy nagrodę. 
Do dziś pamiętam ten moment, kie
dy po projekcji podczas przeglądu, 
na widowni zapanowała totalna 
cisza, a później rozległy się gromkie 
brawa.

-Dużo was kosztowało to 
hobby, czy to było wymagające 
finansowo?

-Nie, to dla nas nie były specjal
nie duże wydatki. Chociaż czasami 
koszty wywołania, czy samego filmu, 
pokrywały nam zakłady pracy, dla 
których kręciliśmy. Kamery mieli
śmy albo z demobilu, albo prywatne. 
„Ósemki” były nasze prywatne, nie 
były specjalnie drogie, mniej więcej 
w cenie aparatu fotograficznego. Fil
my też nie były jakoś specjalnie kosz
towne. Nie pamiętam już cen, ale to 
było tanie. Droższy był chyba czas, 
który poświęcaliśmy temu hobby.

-Ale obecnie film można „na
kręcić” aparatem komórkowym 
i wrzucić w internet I już mamy 
hit z milionową liczbą widzów.

-Ale nie ma spotkania z drugim 
człowiekiem. Jak myśmy na przykład 
nagrywali dźwięk? W pracowni fizy
ko-chemicznej, w dygestorium. I  tam 
wchodziliśmy, zamykaliśmy się, bo to 
było jedyne miejsce, które można było 
jeszcze jakoś w miarę wyciszyć. I  nie 
było słychać pracującego projektora. 
Bo przecież trzeba było patrzeć na 
ekran, żeby zsynchronizować dźwięk 
z obrazem. To widać było na filmie 
Mrówczyńskiego, kiedy zamykamy 
się w miejscu, gdzie przecież wyko
nuje się doświadczenia chemiczne.

-W filmie podsumowującym 
Waszą działalność pojawiła się 
informacja, że do ,A  najtrud
niej cierpieć” głosem zagrali 
Swiderski i Mikołajska. To byl 
ten wielki Swiderski? Jak to się 
stało?

-Tak to był ten wielki Świderski 
i ta wielka Mikołajska. Po prostu 
poproszono ich o to, a w dokumen
tach można nawet znaleźć gażę jaką 
otrzymali za te role. Nie pamiętam 
ile to było, mogło być tak, że płacił za 
to Powiatowy Dom Kultury.

-Podstawą filmu jest scena
riusz. Jak powstawały scenariu
sze?

-Scenariusze w przeważającej 
większości pisały panie Goeblowa i

Mrówczyńska. Pani Goeblowa 
był doktorem historii, z zawodu, 
jak sama o sobie mówiła, gospo
dyni domowa. Miała więc czas 
i pisała, nie tylko scenariusze, 
bo przecież zostawiła wiele pub
likacji o Turku, między innymi 
z Turem w herbie. Wystarczy 
zajrzeć do biblioteki, do zbiorów 
regionalnych, by się przekonać 
jaki miała zapał i talent. Z  kolei 
w domu kultury u pani dyrektor 
Cesarz są protokoły z posiedzeń 
naszego klubu, także sporządza
ne przez panią Goeblową. To 

naprawdę praca godna przejrzenia, 
z każdego posiedzenia, z każdego na
wet zebrania była szczegółowa notat
ka. To skarbnica wiedzy.

-A czy młodzi się do was gar
nęli? Co prawda Wy byliście 
wtedy młodzi, ale czy przycią
galiście na przykład szkolną 
brać?

-No •byliśmy młodzi, ja o pięć
dziesiąt lat byłem młodszy (śmiech 
-  przyp. autora). Ale nie, młodzie
ży szkolnej tu nie było. Tworzyliśmy 
raczej zamkniętą grupę pasjona
tów, działającą przy powiatowym 
domu kultury.

-A później się wszystko 
skończyło, tak szybko. Gdzie 
oni wszyscy wyjechali?

-Za chlebem. Tu się skończyły in
westycje, a lepsze warunki były już 
w Lubinie. Goeblowie i Mrówczyń
scy wyjechali więc tam. A ja w 68 
kończyłem studia, więc na pół roku 
pojechałem do Gdańska, by napisać 
tam pracę. Pawlak się rozchorował, 
trochę jeszcze działał, ale potem 
zrezygnował. Schedę po nas prze
jął Wieruchowski, ale zabrakło już 
chyba takich zwariowanych i wręcz 
opętanych ideą filmu,

-Rzeczywiście musieliście 
mieć jakiś gen szaleństwa w so
bie, jeśli dla nakręcenia filmu 
gotowi byliście przykładowo je
chać cały dzień do Warszawy, 
a później spać w X pawilonie 
Cytadeli Warszawskiej.

-A tak, w filmie pokazana jest 
cela Waryńskiego, w niej spał pan 
Mrówczyński. A ja wybrałem so
bie celę Piłsudskiego.

-Przygoda życia, można po
wiedzieć.

-Tak, to była przygoda życia. 
Piękna zabawa.

-Szkoda, że tak niewiele za
chowało się z Waszej pracy.

-Może te filmy jeszcze gdzieś u ko
goś są, może po tych publikacjach, 
ktoś sobie przypomni, zacznie szu
kać i nam je przyniesie?

-Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiała Iwona Kujawa

ps. Historia Kalejdoskopu za
pisana została na kartach wydaw
nictwa „Amatorski Klub Filmowy 
Kalejdoskop w Turku”, dostępne 
jest w zbiorach Miejskiej Bibliote- 
ki Publicznej._________________
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Paulina Sobieracka, podopieczna Dariusza Jasiakiewicza, 
zdobyła japoński czarny pas. To chyba pierwsza kobieta w 
historii regionu z tak wysokim sportowym stopniem.

IfeuJiOi!

Egzamin odbył się w sierp
niu, podczas międzyna
rodowego zgrupowania 

Polskiej Federacji Kyokushin 
Karate, w którym uczestniczyli 
najlepsi zawodnicy i trenerzy ka
rate kyokushin. Wśród zdających 
była także podopieczna Dariusza 
Jasiakiewicza Paulina Sobiera
cka. Paulina uprawia karate od

blisko 10 lat w sekcji Kyokushin 
Karate Klubu Sportów i Sztuk 
Walk w Turku. Jak mówi jej tre
ner, D. Jasiakiewicz, jest jedną 
z najbardziej utytułowanych za
wodniczek karate, wielokrotną 
mistrzynią Polski juniorów i se
niorów, mistrzynią Wielkopolski, 
a także okręgu zachodniego. 
Ukończyła także kurs trenerski 

i od dwóch lat prowadzi 
zajęcia z dziećmi.

Podczas tego samego 
zgrupowania, drugi sto- | 
pień mistrzowski zdobył j 
również trener Kamil 
Więcławek, specjalista J 
od kickboxingu, również 
utytułowany zawodnik 
- medalista mistrzostw 
Polski juniorów i senio- | 
rów.

-Egzamin był bardzo j 
trudny i wyczerpujący, j 
Oprócz testu technicznego 
zawodnicy musieli rów
nież wykazać się wiedzą 
teoretyczną -  mówi Da
riusz Jasiakiewicz.

Warto tylko podkre- j 
ślić, że test techniczny j 
polegał między innymi j 
na złamaniu ręką i nogą 
mierzącej 2,5 cm deski. 
Trzeba było też zaliczyć 
30 walk. Test nadzoro- j 
wała trzyosobowa korni- j 
sja, której przewodniczył j 
kancho Hajime Kazumi z | 
Japonii.

ika

Paulina Sobieracka, zawodniczka i tre- 
nerka, może pochwalić się czarnym pasem 
w karate kyokushin jako jedyna kobieta 
w historii karate w powiecie.

I I I  l ig a  — G r. II
10. kolejka

Centra -  Chełmianka 2-2
Pogoń -  Warta 1-2
Unia S -  Polonia 4-0
Lech II — Victoria 5-0
Jarota -  Włocłavia 1-0
Sparta -  0strovia 2-1
Wda -  Tarnovia 3-0
Unia SK -  Sokół 1-3
Nielba -  Start 0-1

Tabela
I .  Sokół Kleczew 10 23 19-7 
2.Warta Poznań 10 22 26-11 
3.Start Warlubie 10 22 18-5 
4.Sparta Brodnica 10 22 17-11
5. WdaŚwiecie 10 2018-5
6. Nielba Wągrowiec 10 1914-13
7. Centra Ostrów Wlkp. 1019 20-11 
8.0strovia Ostrów Wlkp. 1017 19-13
9. Unia Swarzędz 10 16 26-17
10. Polonia Środa Wlkp. 10 1616-15
I I .  Jarota Jarocin 10 1412-14
12. Lech II Poznań 10 1011-10
13. Pogoń Mogilno 10 1014-18
14. Victoria Września 10 812-27
15. Chełmianka Chełmno 10 817-25
16. Tamovia Tarnowo Pod. 10 710-19
17. Unia Solec Kujawski 10 3 7-26
18. Włocłavia Włocławek 10 1 5-34

W 11. kolejce (11.10)
Start -  Centra, Sokół -  Nielba, 
Tarnovia -  Unia SK, Ostrovia -  Wda, 
Włocłavia -  Sparta, Victoria -  Jarota, 
Polonia -  Lech II, Warta -  Unia S, 
Chełmianka-Pogoń

IV  l i g a - G r .  P łd .
9. kolejka

Polonia -  Włókniarz 0-2
Victoria -  Dąbroczanka 0-2
Piast -  Kania 2-0
Orzeł-PKS 1-4
Olimpia -  Biały Orzeł 3-1
Obra-SKP 2-0
LKS Ś -G órn ik 4-2
LKS G -  Grom 3-2

Tabela
1.Obra Kościan 9 22 27-9
2.LKS Ślesin 9 21 27-8
3.Dąbroczanka Pępowo 9 1918-5
4,Victoria Ostrzeszów 9 1714-11
5.Polonia 1912 Leszno 9 16 26-11
6.SKP Słupca 9 1513-10
7.PKS Racot 9 1416-15
8.Włókniarz Kalisz 9 1415-12
9,Górnik Konin 9 1318-12
10.0iimpia Koło 9 11 12-18
11.Piast Kobylin 9 9 8-19
12.Grom Wolsztyn 9 815-21
13.Biały Orzeł Koź. Wlkp. 9 811-28
14.LKS Gołuchów 9 7 9-22
15.0rzeł Mroczeń 9 714-27
16.Kania Gostyń 9 1 4-19

W 10. kolejce (11-12.10)
Włókniarz -  Grom, Górnik -  LKS G, 
SKP-LKSŚ, Biały Orzeł-Obra, 
PKS -  Olimpia, Kania -  Orzeł, 
Dąbroczanka -  Piast, Polonia 
-  Victoria

Przed 25 laty brązowym medalistą Młodzieżowych Mistrzostw Polski w skoku w dal (do 
lat 23) został Zbigniew Gąbka - zawodnik Maratonu Turek. Nie spodziewał się zapewne 
wówczas, że ćwierć wieku później na podium krajowego czempionatu stanie jego potomek. 
Tymczasem w myśl przysłowie niedaleko pada jabłko od jabłoni, wicemistrzem Polski mło
dzików w skoku w dal został tej jesieni Bartosz Gąbka, jego syn.

I I
Już na kilka tygodni przed mi

strzostwami Bartek stał się ich 
faworytem, osiągając na mitingu 
w Poznaniu odległość 6,30m. Ty
dzień później również w stolicy 
Wielkopolski rekord życiowy 
poprawił jeszcze o 3 centymetry. 
Powtarzalność osiąganych wyni
ków, potwierdziła jego predyspo
zycje do złota. Było to jednak do
datkowe obciążenie psychiczne, 
które spadło na barki młodego 
sportowca. Jego trener Bartło
miej Wiśniewski - nauczyciel 
wychowania fizycznego z Wła
dysławowa i konsultant do spraw 
techniki w osobie ojca Zbigniewa 
Gąbki, nie mieli wątpliwości co 
do przygotowania motorycznego 
Bartka. Zastanawiali się tylko, 
jak poradzi sobie z presją preten
denta do medalu.

Mistrzostwa Polski Młodzików 
zwane zamiennie „Małym Memo
riałem Janusza Kusocińskiego” 
rozegrano na stadionie w Zielo
nej Górze. Konkurs skoku w dal 
rozpoczął się o 11.15. Bartek spa
lił pierwszy skok i wywołał tym 
samym pewne zdenerwowanie. 
W drugim uzyskał 6.15 i niemal 
pewną kwalifikację do wąskiego 
finału. W trzeciej próbie reprezen
tant „Maratonu” Turek o 24 cen
tymetry poprawił rekord życiowy, 
stając się wiceliderem konkursu. 
Czwarty skok znów spalony, jed
nak kolejny był istnym koncertem 
skoczności, koordynacji i wszyst
kiego co składa się na prawidłową 
technikę. Świetnym rezultatem 
6.67 m objął prowadzenie tuż 
przed decydującą rozgrywką. W

K la s a  O k rę g o w a
8. kolejka

W ilk i-G órn ik 5-1
Polonus-Hetman 5-2
Warta D -  Polanin 3-1
Kasztelania -  Błękitni 1-0
Sparta -  Orzeł 3-1
ZKS -  Warta Kr. 1-4
GKS -  Płomień 5-1
Polonia -  Warta Krz. 3-1

Tabela
1 .Warta Dobrów 8 24 25-9
2.Kasztelania Brudzew 8 2416-2
3. Polanin Strzałkowo 8 17 26-10
4.Polonia Golina 8 1213-16
5.Warta Krzymów 8 1213-10
6.Polonus Kaz. Bis. 8 1216-22
7.Sparta Orzechowo 8 11 17-12
S.Górnik Kłodawa 8 11 12-17
9.Wilki Wilczyn 8 1013-10
10.GKS Sompolno 8 1016-15
11 .Warta Kramsk 8 1013-18
12.Płomień Nekla 8 713-16
13.0rzeł Grzegorzew 8 714-18
14.ZKS Zagórów 8 7 8-18
15.Hetman Orchowo 8 612-26
16.Błękitni Mąkolno 8 6 9-17

W 9. kolejce (11-12.10)
Warta Krz. -  Wilki, Płomień
-  Polonia, Warta Kr. -  GKS, Orzeł
-  ZKS, Błękitni -  Sparta, Polanin
-  Kasztelania, Hetman -  Warta D, 
Górnik -  Polonus

ostatniej kolejce lepszym o 7cm 
okazał się Paweł Dzida z „Czwór
ki” Żory i ostatecznie to on został 
mistrzem Polski, a Bartek wywal
czył medal srebrny! O komentarz 
występu Bartosza Gąbki, popro
siliśmy Mirosława Panfila, który 
był trenerem jego ojca Zbignie
wa Gąbki, a obecnie jest wicepre
zesem Maratonu Turek.

-To ogromny sukces pracy tre
ningowej zawodnika i szkolenio
wej sztabu trenerskiego. Zbyszek, 
ojciec świeżo upieczonego wice
mistrza Polski, legitymuje się re
kordem życiowym na poziomie 
7.35m. Jest to rezultat budzący 
po dziś dzień ogromny szacunek i 
posiadający wciąż wysoką wartość 
na krajowym podwórku. Do dziś

jest także rekordem Zespołu Szkół 
Rolniczych w Kaczkach Średnich, 
gdzie Zbigniew się uczył. Istnieje 
duża szansa, że Bartek osiągnię
cie ojca poprawi. Gąbka senior 
skakał w jego wieku 5.96m, czyli 
71 cm krócej od syna. Wynik ten 
pozwolił mu w 1984 roku sięgnąć 
po brązowy medal mistrzostw Pol
ski LZS, również w kategorii do 
lat szesnastu.

Rezultat 6.67 wpisuje Bartosza 
Gąbkę na zaszczytną listę „top 
50” najlepszych młodzików w 
stuletniej historii lekkiej atletyki 
w Polsce. Liczymy na to, że w 
przyszłości znajdzie się w presti
żowym gronie skoczków „ośmio
metrowych”.

(art)

Bartek Gąbka w towarzystwie swojego utytułowanego starszego ko
legi Tomasz Majewskiego.

K la s a  A  - G r. 1
6. kolejka

SKP II-T u lis ia 4-3
Strażak -  Czarni 0 6-3
Zjednoczeni -  Orły 3-3
G KS-O rlik 2-1
Czarni B -  Sokół II 3-1
Warta P -  Warta R 6-1

Tabela
1. Strażak Licheń Stary 6 18 28-12
2.SKP II Słupca 6 18 22-8
3.Czarni Brzeźno 6 1315-9
4.GKS Lisewo 6 10 9-13
5.Tulisia Tuliszków 5 7 8-7
6.Zjednoczeni Rychwał 5 710-11
7.0rlik Miłosław 5 612-11
8.Warta Pyzdry 6 614-14
9.Sokół II Kleczew 5 6 9-10
10.Czarni Ostrowite 6 611-15
11.Orły Huta Lukomska 6 210-23
12.Warta Rumin 6 011-26

W 7. kolejce (11-12.10)
Warta R -  SKP II, Sokół II -  Warta P, 
Orlik -  Czarni B, Orły -  GKS, Czarno
0 - Zjednoczeni, Tulisia-Strażak

K la s a  A  - G r. 2
6. kolejka

Sparta -  Wicher 0-6
Górnik -  Kasztelania II 0-1
Teleszyna -  Nałęcz 0-3
Orzeł -  Osiek 1-2
Baszta -  SRW 5-1
GKS-Grom 5-6

Tabela
1 .Wicher Dobra 6 18 27-4
2.Grom Malanów 6 13 20-10
3.Orzeł Kawęczyn 6 1015-11
4.Kasztelania II Brudzew 6 10 8-11
5.Górnik Wierzbinek 6 911-9
6.0siek Wielki 6 910-12
7.Teleszyna Przykona 6 913-16
8.Sparta Barłogi 6 912-15
9. Baszta Przedecz 6 714-15
10.Nałęcz Babiak 6 7 8-13
11.SRW Luczywno 6 310-24
12.GKS Olszówka 6 1 14-22

W 7. kolejce (11-12.10)
Grom -  Sparta, SRW -  GKS, Osiek 
-  Baszta, Nałęcz -  Orzeł, Kasztelania 
II -Teleszyna, Wicher -  Górnik
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Najbardziej usportowione szkoły odebrały nagrody
Podsumowano piętnastą edycję współzawodnictwa szkół 

powiatu tureckiego. Najlepsze szkoły podstawowe, gimna
zjalne oraz trzy ponadgimnazjalne otrzymały nagrody pie
niężne. Nagrodzono także złotych medalistów mistrzostw 
województwa: siatkarzy SP 5 Turek, unihokeistów SP Przy
kona i biegacza Artura Pacześnego z I LO w Turku.

Spotkanie podsumowujące naszego powiatu zajęły miejsca: 26.
piętnasta edycję współzawod
nictwa szkół powiatu tureckiego 
w roku szkolnym 2013/2014, 
przygotował w tureckiej Bursie 
Szkolnej Międzyszkolny Ośro
dek Sportowy. Przybyli przedsta
wiciele najbardziej usportowio
nych szkół w powiecie tureckim 
i władz gmin, na których terenie 
się znajdują. Byli też przedsta
wiciele władz powiatowych. 
Uczestników spotkania powitał 
Marek Górski - dyrektor MOS i 
przedstawił prezentację multime
dialną przedstawiającą statystyki 
dotyczące sportu szkolnego w 
minionym roku szkolny. MOS 
był organizatorem 64 zawodów 
szczebla powiatowego, w któ
rych uczestniczyło 3720 zawod
niczek i zawodników. Zorganizo
wał też 12 zawodów rejonowych 
z udziałem 613 osób. Na 39 zawo
dów wojewódzkich wysłano 484 
zawodników. W tych ostatnich 
reprezentanci naszego powiatu 
zdobyli trzy złote medale, sie
dem srebrnych i cztery brązowe.

Dyrektor przedstawił klasy
fikację szkół w poszczególnych 
kategoriach oraz gmin.

O gólna  k lasy fik acja  szkól podstaw ow ych

m -cc szkoła p u n k ty

1 S P 5 T U R E K 992

2 SP SŁODKÓW 988

3 SP PRZY KONA 929

4 SP 4 TUREK 906

5 SP M ALAN ÓW 845

6 SP GRZY M ISZEW 738

7 SP BRUDZEW 696

8 SP DOBRA 529

9 SP KOŹMIN 453

10 SP GALEW 384

11 SP 1 TUREK 376

12 SP TULISZK Ó W 260

13 SP W ŁA DYSŁAW Ó W 204

14 SP M1ŁACZEW 146

15 SP SARBICE 134

16 SP BOLESZCZYN 130

17 SP K OTW ASICE 112

18 SP TURK O W ICE 104

19 SP DZIADOW ICE 93

20 SP KUNY 71

21 SP KACZKI ŚRED NIE 65

22 SP W YSZYNA 38

23 SP CISEW 35

24 SP ŻUK I 31

25 SP OGO RZELCZY N 24

26 S PC H Y L IN 10

Turek 1,47. Turek 2,85. Władysła
wów, 87. Brudzew, 208. Malanów, 
240. Grzymiszew, 358. Dobra, 376. 
Tuliszków, 404. Wyszyna.

W gronie 291 szkół ponadgi- 
manzjalnych, I Liceum Ogólno
kształcące wTurku sklasyfikowa
no na wysokim trzecim miejscu, 
w województwie. Zespół Szkół 
Rolniczych Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Kaczki średnich 
zajęło 20 miejsce, a Zespół Szkół 
Technicznych 33.

Na zebranie podsumowujący miniony sezon szkolny przybyli najlepsi zawodnicy ich nauczyciele i dy
rektorzy szkól, do których uczęszczają.

Na 446 sklasyfikowanych w 
województwie wielkopolskim 
szkól podstawowych najwyżej, na 
32 miejscu uplasowała się SP5Tu- 
rek. Pozostałe zajęły miejsca: 33. 
SP Słodków, 85. SP 4 Turek, 101. 
SP Przykona, 122. SP Galew, 125. 
SP Malanów, 151. SP Sarbice, 
180. SP Brudzew, 186. SP Tu
liszków, 204. SP Dobra, 215. SP 
Grzymiszew, 262. SP Kuny, 311. 
SP Kaczki Średnie, 331. SP Bo- 
leszczyn, 413. SP Kotwasice, 433. 
SP Koźmin, 434. SP Dziadowice.

Wśród 425 Gimnazjów, na 
ósmym miejscu sklasyfikowano 
Gimnazjum w Przykonie. Kolejne z

Złota drużyna siatkarzy SP 5 Turek.

Klasyfikacja gimnazjów

m-ce Gimnazjum Liczba punktów zdobytych na zawodach Razem
punktyPowiatowe Rejonowe Wojewódzkie Ogólnopol.

i Przykona 980,33 257 162 - 1399,33
2 Turek 1 748,66 170 118 - 1036,66
3 Turek 2 652,66 116 78 - 846,66
4 Władysławów 652,00 92 78 - 822,00
5 Brudzew 688,00 100 23 - 811,00
6 Słodków 597,33 43 23 - 663,33
7 Dobra 445,00 16 8 - 469,00
8 Grzymiszew 329,00 21 2 - 352,00
9 Malanów 150,33 14 - - 164,33
10 Tuliszków 162,66 - - - 162,66
11 Wyszyna 108,00 11 5 - 124,00
12 Kawęczyn 29,00 - - - 29,00

Klasyfikacja szkół ponadgimnazjalnych
m-ce szkoła Liczba punktów zdobytych na zawodach Razem punkty

Powiatowe Rejonowe Wojewódzkie
i I LO Turek 674 494 237 1405
2 ZSR Kaczki Śr. 513 287 250 1050
3 ZST Turek 378 136 81 595

I Liceum Ogólnokształcące odebrało puchar dla najlepszej pod 
względem sportowym szkoły ponadgimnazjalnej w powiecie turec
kim.

W klasyfikacji ogólnej powia
tów, turecki zajął 15 miejsce na 35.

Trzem najlepszym szkołom 
powiatu w poszczególnych ka
tegoriach, wręczono nagrody 
pieniężne w zależności od osią
gniętych wyników. Ufundowane 
zostały przez Starostwo Powia
towe. Odbierali je zawodnicy, na
uczyciele i dyrektorzy szkół. Naj
większą -1843 zł - otrzymało I LO 
Turek. Najskromniej, bo na 371 
zł wyceniono osiągnięcia sporto
we uczniów ze szkoły Podstawo
wej w Miłaczewie gm. Malanów.

Pamiątkowe statuetki i dyplo
my wręczono złotym medalistom 
szczebla wojewódzkiego: siatka
rzom SP 5 Turek, prowadzonym 
przez Pawła Szczepaniaka, uni- 
hokeistom SP Przykona, prowa
dzonym przez Romana Kubiaka, 
Arturowi Pacześnemu, którego 
trenerem jest Zbigniew Ryczyń- 
ski. (art)
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Przedstawiciele SP Koźmin, najbardziej usportowionej spośród 
małych szkól powiatu tureckiego.

__Kacu 1 mimoŜ
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M A R T Y N A  P O L E S Z C Z U K  
ataku jąca  15 la t

Z B IG N IE W  O S A J D A  
T ren er

IW O N A  G A C A  
rozgryw ająca 2H a t

A N N A  D O M IN IA K  
środkow a 26 la t

J U S T Y N A  K O Z Ł O W S K A  
p rzy jm u jąc a  20 la t

N A T A L IA  K O C IM S K A  
środkow a 15 la t

D A R IA  M A R C IN IA K  
p rzy jm u jąc a  15 la t

W tym tygodniu pre
zentujemy Państwu 
pełen skład zespołu 

Ab Vision UKS Lis Tuliszków, 
który będzie reprezentował 
nasz powiat w rozgrywkach III 
ligi kobiet. -To połączenie do
świadczenia z młodością -  cha
rakteryzuje swój zespół trener 
Zbigniew Osajda, który pełni 
zarazem funkcję prezesa klubu.

-  Pół żańem, pół serio można 
stwierdzić, że upiekliśmy dwie 
pieczenie na jednym ogniu. Star
sze zawodniczki mogą kontynuo
wać swoje zamiłowania siatkar
skie, a młodsze mają się od kogo 
uczyć -  dodaje Osajda.

W kwestii organizacyjnej 
wszystko wydaje się być upo
rządkowane. Niedawno klub 
doszedł do porozumienia z fir

mą Ab Vision, która stała się 
sponsorem tytularnym zespołu. 
Zbigniew Osajda chwali sobie 
także współpracę z władzami Tu
liszkowa. -  Dzięki temu wszystko 
przebiega bez zakłóceń w kwestii 
szkoleniowej. A  i gmina ma z nas 
pożytek, bo możemy ją promować 
-  mówi trener.

Spotkania Ab Vision UKS Lis 
Tuliszków odbywać się będą w

hali widowiskowo -  sportowej 
w Tuliszkowie. -  Chcemy zgro
madzić jak największą rzeszę 
kibiców, którzy będą nas zaszczy
cać swoją obecnością w sobotnie 
popołudnia -  zapowiada Osajda. 
Czy to się uda? Ostatni sukces 
męskiej reprezentacji na mi
strzostwach świata z pewnością 
wywoła większe zainteresowa
nie siatkówką, także na szczeblu

lokalnym. Oby nektar z sukcesu 
podopiecznych Stephana Antigi 
spijać mogły także najmniejsze 
kluby, bo w końcu to one są 
pierwszym szczeblem w syste
mie szkolenia siatkarskiego.

opracował: dac

* w kadrze znajduje się także 
Aleksandra Małachowska
-  atakująca.

K IN G A  J A N K O W S K A  
libero 15 lat

N IK O L A  R O J E K  
p rzy jm u jąc a  21 la t

K L A U D IA  M A J K O W S K A  
środkow a 15 la t

Z U Z A N N A  G R Z E Ś K IE W IC Z  
rozgryw ająca 15 la t

W IK T O R IA  W O J C IE C H O W S K A  
p rzy jm u jąc a  15 la t

S K A R B  K IB IC A
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Przedwyborcze dywagacje z Uniejowa

Józef Kaczmarek będzie szósty na liście Platformy Obywatelskiej w wyborach do Sejmiku Województwa Łódzkiego. Beata Klejman z Feiicjanowa, ubiegała się 
będzie z własnego komitetu o urząd burmistrza Uniejowa. Wydaje się, że Mariusza Kozińskiego jakoś przekonano w Łodzi, aby nie wchodził w drogę burmistrzowi 
Kaczmarkowi. Z kolei Krystyna Kowalczyk zrezygnowała z ubiegania się o reelekcję, a jej następczynią ma być Teresa Łuczak. Takie wieści płyną z Uniejowa.

Trudno sobie wyobrazić uniejowską radę miejską bez Lech Krawczyk nieoczekiwanie zrezygnował z kandydo- 
Krystyny Kowalczyk. Ma ją zastąpić Teresa Łuczak. wania. A Janusz Kosmalski ina kandydować z Kościelnicy.

Im bliżej do wyborów, tym 
goręcej na uniejowskiej scenie 
politycznej. Józef Kaczmarek, któ
ry kreował się na apolitycznego 
samorządowca i demonstracyjnie 
walczy! z partyjniactwem w swo
jej gminie, znalazł się na szóstym 
miejscu listy Platformy Obywatel
skiej do Sejmiku Wojewódzkiego. 
Na ostatnim miejscu listy jest drugi 
reprezentant powiatu poddębickie- 
go, Piotr Majer - wiceburmistrz 
Poddębic. Należy pamiętać, że bur
mistrz Kaczmarek jest członkiem 
Polskiego Stronnictwa Ludowego.

Koziński
zrezygnował

Mariusz Koziński - wiceprze
wodniczący Rady Powiatu Poddę- 
bickiego, potencjalny kontrkandy
dat burmistrza Józefa Kaczmarka 
i pewna jedynka na liście PO do 
powiatu, wycofał się z wyborcze
go wyścigu. Nie udało nam się do 
niego dodzwonić, ale od działaczy 
tej partii dowiedzieliśmy się, że 
„przekonano” go w Łodzi do re
zygnacji z politycznych aspiracji. 
Mówi się, że Józef Kaczmarek 
miał wpływ na kształt list Platfor

my Obywatelskiej oraz 
Prawa i Sprawiedliwości 
do powiatu. W Poddębi
cach nie ukrywają oba
wy przed tym, że bur
mistrz Uniejowa będzie 
chciał sterować tym co 
się dzieje w powiecie z 
tylnego siedzenia.

Pojawiły się 
„zielone ludziki”
Także w samej gmi

nie Uniejów dzieją się, 
powiedzmy, dziwne 
rzeczy. Podobno RS ma 
problem z kandydatami 
do Rady Miejskiej. Dowiedzieli
śmy się, że w Uniejowie będzie 
kandydował mieszkaniec Ostro
wska. Nagle zaczęły się mnożyć 
rezygnacje kandydatów, którzy 
zdeklarowali już uczestnictwo w 
wyborach. Podobno odwiedzają 
ich „zielone ludziki” i przekonują 
do rezygnacji. Niewygodnym kan
dydatom wystawia się też w ich 
miejscowościach kolejnych prze
ciwników, aby dzięki rozbitym 
głosom wszedł właściwy kandydat 
z sąsiedniej wsi. Tak jest ponoć

w przypadku Kuczek, gdzie jest 
trzech kandydatów, dzięki czemu 
swój mandat ma szansę zachować 
właściwy radny - Marek Cybulski 
z Gór. Kandydatów na radnych 
odwiedza Danuta Pecyna - radna 
powiatowa PiS. W rozmowie te
lefonicznej nie zaprzeczyła temu. 
Powiedziała, że składa wizyty 
swoim wyborcom, bo wszyscy w 
tej gminie są jej przyjaciółmi.

Radna Kowalczyk 
rezygnuje

Sytuację w Uniejowie skompli

kowały jednomandatowe okręgi 
wyborcze. Nieoficjalnie dowiedzie
liśmy się, że Janusz Kosmalski 
- przewodniczący rady, kandy
dował będzie z Kościelnicy. Kos
malski zastanawiał się wcześniej 
nad startem w wyborach do rady, 
ponieważ na swojej ulicy nie mógł 
liczyć na dobry wynik wyborczy. Z 
kandydowania do Rady Miejskiej 
zrezygnował nieoczekiwanie Lech 
Krajewski - działacz strażacki. 
Kontrkandydata ma mieć Lucjan 
Łukasik z Człop. Z ubiegania się

o reelekcję zrezygnowała radna 
Krystyna Kowalczyk, która zasia
da w radzie od początku. Aż trud
no sobie wyobrazić radę bez jej 
obecności. Na swoją następczynię 
namaściła podobno Teresę Łuczak 
- prezesa Ogrodu Działkowego „U 
Bogumiła”. Intensywną kampanię 
wyborczą prowadzi Marcin Gra
bowski - przewodniczący Zarządu 
Osiedla Miasto Uniejów. Jak się 
nieoficjalnie dowiedzieliśmy, z jego 
komitetu chcą startować także inni 
kandydaci. Andrzej R. Tyczyno

WLekaszynie i Rożniatowie ludzie...

Mieszkańcy Rożniatowa i Lekaszyna we współpracy w władzami powiatowymi, ułożą w swoich wsiach chodniki. Kiedy 
przygotowywałem materiał na ten temat, byłem najwyraźniej śledzony. Zadzwoniła do mnie radna powiatowa Danuta Pe
cyna zarzucając mi, że szukam taniej sensacji. Zagroziła, że jeżeli artykuł się ukaże, to złożona zostanie kolejna skarga 
do dyrekcji wydawnictwa.

Mieszkańcy Rożniatowa i Le
kaszyna poszli na współpracę z 
władzami powiatowymi. Zobo
wiązali się własnym sumptem wy
konać chodniki w swoich wsiach. 
Powiat daje im materiał (kostkę 
i cement), a oni siłę roboczą. 
Dzielnymi ludźmi, którzy podję
li się trudu koordynowania tych 
wiejskich inicjatyw, są Zbigniew 
Kos - sołtys Lekaszyna i Wiesław 
Pawłowski - prezes Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Rożniatowie. 
W doprowadzeniu do realizacji 
tego przedsięwzięcia wspierał 
ich Jerzy Tybura - członek Zarzą
du Powiatu Poddębickiego.

W Lekaszynie 
do końca roku 

W centrum Lekaszyna złożo
no kostkę i krawężniki. Cement 
jest na posesji sołtysa. Powiat 
da także zagęszczarkę. Jak nam 
powiedział sołtys Kos, wystarczy 
ona na 430 metrów chodnika. Za
pewnia, że jeżeli aura nie stanie 
na przeszkodzie, to mieszkańcy 
wsi jeszcze w tym roku będą nim 
spacerowali. Do prac włączą się 
mieszkańcy tej części wsi, gdzie

powstaje chodnik. Być może 
dołączą do nich też inni, którzy 
chcą podwyższenia standardów 
mieszkania w swojej wsi. Pan 
Kos powiedział nam, że szuka 
fachowca, który poprowadziłby 
prace. Mieszkańcy mogą wyko
nywać roboty, ale musi być nad 
nimi nadzór. Wierzy, że znajdzie 
kogoś, kto podejmie się tego 
bezpłatnie. Mieszkańcy dostar
czą też we własnym zakresie po
trzebny piasek.

Kolejna inicjatywa 
rożniatowian

Rożniatów jest znany z zaan
gażowania i ofiarności swoich 
mieszkańców. Wodociągowali 
wieś, budowali szkołę, a kiedy 
przestała istnieć zaadoptowali ją 
na kaplicę. Jak nam powiedział 
Wiesław Pawłowski, mieszkańcy 
nie stoją na ulicy, ale zakasują rę
kawy i przyłączają się do każdej 
inicjatywy na rzecz lokalnej spo
łeczności. Na tych samych zasa

dach co obecnie, ułożyli już 280 
metrów chodnika. Teraz będą to 
84 metry - od remizy w kierunku 
Świnic Warckich. Materiał jest 
już na jego posesji. Ryszard Ryt- 
ter - starosta poddębicki chwali 
sobie współpracę z obu panami.

Pecynie się to nie podoba 
Kiedy opuściłem już gminę 

niespodziewanie zadzwoniła 
do mnie Danuta Pecyna - radna 
powiatowa. Powiedziała, że wie 
o moim pobycie w Uniejowie.

Czyżbym był śledzony? Powie
działa też, że szukam taniej sen
sacji. Jeżeli inicjatywy mieszkań
ców wsi są dla pani radnej tanią 
sensacją, to nie najlepiej świad
czy to o jej zdaniu na ich temat. 
Być może pani radna wolałby, 
żeby tych chodników nie było. 
Nie będę jednak jej przepraszał 
w imieniu mieszkańców Leka
szyna i Rożniatowa, że zrobili jej 
taką przykrą niespodziankę. Za 
to, że wzięli sprawy w swoje ręce, 
moim zdaniem zasługują na sło
wa uznania. Pani radna zagroziła 
mi, że jeżeli artykuł się ukaże, to 
złożona zostanie na mnie kolejna 
skarga do dyrekcji wydawnictwa. 
Najwyraźniej pani radna zapo
mniała, że nie żyjemy już w PRL i 
po linii partyjnej nie da się ocen
zurować dziennikarza. art

Radny Jerzy TVbura pokazuje nam materiały na budowę chodnika w Lekaszynie.

Prezes Wiesław Pawłowski z dumą mówi o 
mieszkańcach Rożniatowa, którzy chętnie an
gażują się w działania na rzecz poprawy warun
ków zamieszkania w swojej wsi.
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Nagrody od premiera, starosty i burmistrza

Sedemdziesiąt siedem stypendiów wręczono w ubiegłym 
tygodniu najzdolniejszej młodzieży ze szkół średnich powia
tu turkowskiego. Młodzież wyróżnienia otrzymała za aktyw
ną działalność na niwie naukowej, sportowej i artystycznej, 
osiągając na niej bardzo wysokie wyniki i znaczące sukce
sy. Przyznano też nagrody premiera i burmistrza Turku.

Czwartkową (2 października) 
uroczystość, poprowadziła El
żbieta Michałowicz, dyrektor wy
działu Edukacji, Kultury i Sportu 
Starostwa Powiatowego w Turku. 
Jak mówiła, w tym roku powo
łany został zespół, który podjął 
się opracowania nowych zasad 
przyznawania stypendiów dla 
szczególnie uzdolnionych ucz
niów szkół podlegających Staro
stwu Powiatowemu. Regulamin 
zatwierdziła Rada Powiatu. Tym 
sposobem przestał obowiązywać 
poprzedni, zgodnie z którym tyl
ko jeden uczeń z każdej szkoły 
był nagradzany stypendium.

Zanim przyznano nagrody, 
głos zabrał starosta Zbigniew 
Bartosik: -Zazdroszczę wam rodzi
com, że możecie uczestniczyć w tak 
ważnym wydarzeniu. Ja jako ojciec 
nie miałem tej przyjemności. Moi 
rodzice także, bo ja nie uczyłem się 
tak dobrze jak wy.

Warunki przyznawania stypen
diów I stopnia uzależnione były 
od rodzaju szkoły, a także śred
niej ocen. W każdym przypadku 
ocena z zachowania musiała być 
co najmniej bardzo dobra. Licea
liści musieli na świadectwie mieć 
średnią powyżej 5,0. Oto lista 
wyróżnionych: Żaneta Kowalska, 
Karolina Kozłowska, Patrycja

Karolina Kurek, Kinga Ratajczak, 
Weronika Jeżyk, Aleksandra 
Bukowska, Aleksandra Dawid, 
Maciej Szczepanik, Katarzyna 
Kasprzak, Gabriela Sobczak, 
Kamila Witczak, Oliwia Durska, 
Weronika Michalak, Aleksandra 
Janas, Daria Jafra, Kamil Fret, 
Patrycja Kowalska, Katarzyna 
Włodarczyk, Kinga Pająk, Alicja 
Gadomska i Kamila Pakuła -  I 
Liceum Ogólnokształcące oraz 
Ewelina Wojtkowiak II LO 
ZST.

Dla uczniów techników 
średnia musiała przekra
czać 4,8. Kryteria spełnili: 
Karolina Kałużna, Aleksan
dra Grzelewska, Joanna 
Szymańska, Michał Ra
szewski, Iwona Wawrzy
niak, Bartłomiej Korzepa, 
Klaudia Urbaniak, Angeli
ka Mikołajczyk, Anna Bu- 
gajak, Kinga Koralewska, 
Sylwia Kicińska i Ewelina 
Nowaczyk z ZST w Turku, 
a także Martyna Pawełek, 
Mateusz Zięba, Wioletta 
Łuczak, Robert Patrzykąt 
i Monika Darul z ZSR w 
Kaczkach Średnich.

Młodzież ze szkół zawo
dowych -  średnia ocen 4,3. 
Wyróżnieni to: Kamila Ma-

nika Frankowska, Klaudia Krysz- 
toforska oraz Sylwia Majda -  ZSZ 
przy ZST w Turku, a także Agata 
Konciak, Rozalia Kubasiewicz, 
Sandra Wróblewska i Marlena 
Przyborek -  szkoła zawodowa 
przy Zespole Placówek Edukacyj
no-Wychowawczych w Turku.

Każdy z wymienionych ucz
niów przez cały rok szkolny bę
dzie otrzymywał miesięcznie po 
100 złotych.

Stypendium II stopnia, przy
znane za osiągnięcia w wybranej 
dziedzinie wiedzy czy nauki, przy
znano w formie jednorazowej na
grody w wysokości 200 zł. Otrzy
mali je: Zuzanna Gomółka, Edyta 
Kulisa, Sylwia Nutheer Mustafa,

Julia Tomczyk, Marta Jaszczak, 
Kinga Kozioł, Magdalena Kuja
wa, Iga Andrzejczak, Nikola Gil, 
Aleksandra Marendziak, Kinga 
Rykowska, Karolina Kończak, 
Monika Cholajda - I LO Turek, 
Estera Woźniak -  II LO przy ZST, 
Patrycja Mankiewicz, Karol Ku
rzawa, Sylwia Stasiak -  ZST Tu
rek, Łukasz Pytkę, Paulina Bar
tosik, Dawid Tomasik, Marcelina 
Wdzięczna -  ZSZ Turek, Sandra 
Preiss - LO przy ZSR Kaczki Śred
nie, a także Tobiasz Jaros i Mate
usz Gromada z technikum przy 
ZSR w Kaczkach Średnich.

Stypendia sportowe, także w 
formie jednorazowej nagrody wrę
czono: Tomaszowi Pietrzakowi z

ZSR w Kaczkach Średnich oraz 
Andrzejowi Opłatkowi i Arturowi 
Pacześnemu z I LO w Turku.

Przy okazji stypendia od bur
mistrza otrzymali też licealiści z 
turkowskiego „ogólniaka”: Moni
ka Buchelt, Hubert Janicki, Mar
tyna Jasiak,Paulina Kowalczyk i 
Justyna Woźniak z I LO. Z kolei 
uczniowie, którzy uzyskali promo
cję z wyróżnieniem i najwyższą w 
danej szkole średnią ocen, uho
norował Prezes Rady Ministrów. 
Wyróżnieni to: Monika Misiak z 
I LO w Turku, Michał Dygas z II 
LO w Turku, Kamila Łukasik z 
LO w Kaczkach Średnich, Kamil 
Cieślak i Kamila Kłodawska z 
ZST w Turku. ił

Augustyniak, Karolina Baldyka, ślanka, Dariusz Pyra, Mo- Stypendia I stopnia otrzymała najliczniejsza grupa uczniów.

W gminie Turek

W Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Słodkowie rozpoczęła się akcja „Odblaskowa gmina”. Dzieciaki dostały kamizelki 
oraz odblaski i wiele przestróg.

W ubiegły piątek, 2 paździer
nika, prawie w samo południe, na 
szkolnym placu stawiło się spore 
grono gości. Na czele z samym 
komendantem policji Grzegorzem 
Gibaszkiem, a po drugiej stronie 
uczniowska brać. To właśnie dla 
niej przygotowano odblaskowe ka

mizelki z logo gminy a także małe 
elementy odblaskowe, stosowne 
do tornistrów, teczek czy kurtek. 
Bo, jak podkreślał komendant 
Gibaszek widoczność na drodze, 
jest niezwykle ważna. Pomijając 
już przepis, do którego od nie
dawna mają obowiązek stosować

się wszyscy piesi poruszający się 
w miejscach nieoświetlonych albo 
poza terenem zabudowanym.

-Ale prośba do dorosłych, przypi
najcie dzieciom elementy odblasko
we na co dzień. Bo nie tylko poza 
terenem zabudowanym jest nie
bezpiecznie. Kiedy dziecko jest wi

doczne dla kierowców, zwiększa to 
jego bezpieczeństwo. Dlatego noście 
te kamizelki i odblaski wszędzie, 
świetnie was będzie widać i od razu 
będzie wiadomo, że jesteście nasze 
-  mówił Gibaszek.

Zanim jednak dorośli rozpo
częli rozdawanie odblaskowych

gadżetów, maluchy zaprezento
wały króciutki, ale za to treścio
wy program artystyczny, dając 
świadectwo, że doskonale znają 
zasady poruszania się po drodze. 
I pewnie częściej je stosują, niż 
dorośli.

Akcję „Odblaskowa gmina” 
Komenda Powiatowa Policji w 
Turku realizuje ze wszystkimi 
gminami w powiecie. ika

i

Dzieciaki z zaciekawieniem słuchały przemówień dorosłych. Maluchy w kamizelkach i uradowani dorośli.
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PRACA

STOLTUR sp.j. 
zatrudni:

PRZEDSTAWICIELA
HANDLOWEGO

na terenie kraju
Oczekujemy:
■ wykształcenie min. średnie
• predyspozycji handlowych
• dyspozycyjności i 
zaangażowania

• umiejętności efektywnej 
komunikacji

■ prawo jazdy min. kat. B 
Zgłoszenia:

biuro@stoltur.pl 
tel. 63 280 26 00

llS/DK

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2010 - 2013 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78.

M ASZ wolny czas, szu
kasz dodatkowego zajęcia 
-  zostań Doradcą Klienta 
Provident Polska - 600 400 
338 Koszt połączenia wg. 
taryfy operatora

PR Z Y JM Ę  do pracy bru
k a rz y , d o b re  z a ro b k i;  
503 109 718.
ZATRUDNIĘ kierowcę w 
transporcie międzynarodo
wym, z prawem jazdy kat. 
C+E; 609 446 555. ,g73wk

LOKALE
MIESZKANIA

DO wynajęcia lokal han
dlowo-usługowy w Turku, 
ul. Uniejowska, pomiędzy 
Biedronką a Netto (nowy 
budynek); 602 389 405 M

SPRZEDAM mieszka
nie 3-pokojowe, 64m2, I 
p., balkon, piwnica, blok 
w Kaczkach Średnich + 
garaż murowany 18m2; 
784 576 189.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
28m2, pokój z kuchnią, łazien
ka, piwnica, pomieszczenie 
gospodarcze. Chylin, gm. Wła
dysławów; 603 289 798.176<)wl 
SPRZEDAM lokal handlo
wy 100m2, po kapitalnym 
remoncie, c.o. + działka 6ar, 
przy drodze. Kiszewy k/  Tu
liszkowa; 508 056 484. .
DO wynajęcia lokal handlo
wy 40m2, c.o., parter, wejście 
z ulicy. Tuliszków - Plac 
Wolności; 692 419 140. 1763wk

DO w ynajęcia mieszkanie 
w Poznaniu, okolica Ron
da Rataje, 37m2, 2-pokoje, 
umeblowane; 0049 233 15 
89 561; 783 701 965. 17g7wk 
SPR ZED A M  m ieszkanie 
47m2, 111 p., ul. Spółdziel
ców, rozkładow e, w idna 
kuchnia, ok. lOO.OOOzł do 
negocjacji; 662 209 2 19.]g27wk
SPR ZED A M  m ieszkanie 
57m2 przy ul. Wyszyńskiego 
14., 3-pokoje rozkładowe, II 
p„ blok z cegły; 693 714 450; 
609 188 534.
DO w ynajęcia  kawalerka 
w Turku, osiedle Młodych; 
889 961427.
WYNAJMĘ lokal 170mkw.,w 
Kole, pl. Carrefour- Orlen. 601 - 
762-386; 601-762-384. 202g/KW

WYNAJMĘ pomieszczenia 
handlowe od 15-30 mkw., w 
Kole, pasaż Niezłomnych. 
601-762-386; 601-762-386; 
601-762-384.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
2-pokojowe na osiedlu Spół
dzielców; 609 553 968. .... .
SPR ZED A M  m ieszkanie 
M-4 na Os. W yzwolenia, 
59,6m 2, 1 p., m ieszkanie 
po generalnym  remoncie; 
606 373 578.'
SPRZEDAM mieszkanie w 
Turku, 49m2, 2-pokoje, stan 
idealny po remoncie, atrakcyj
na cena; 609 060 203. .

N IER U C H O M O ŚC I
D O M Y

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO -  ZARZĄDZANIE -  DORADZTWO

Turek, ul. SZEROKA 12
tel. 63 28911 00. 888177 666 

Zapraszamy w  godz. 10 - 1300 i 14 ° -1 7 10

1. Mieszkania w Turku:
- 3-pok 59m2 Kączkowskiego - 89.000
- 2-pok 47m2 Spółdzielców -140.000
2. Domy:
-Turek Os.Muchlin
- Turek Zapałczane
- Malanów 
-Turkowice

- 375.000
- 360.000
- 260.000 
-110.000

3. Dziatki budowlane - OKAZJA:
- Grabieniec 1166m2 - 41.000
-TurekŁąkowa 1025m2 - 63.000

w w w . s i g n o . c o m . p l

ABA
N I E R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

605- 430-225
63- 241- 89-41

Biuro (zynne -  pn.-pt. 9.00-17.00 
62-510 Konin 

ul. Noskowskiego 1A/128 
www.abanieruihomosii.pl

WYCENANieruchomości. 
Rzeczoznawca M ajątko
wy Różańska Aleksandra; 
607 678 111.

SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar 
w Przykonie, przyległe do 
osiedla w Psarach; 693 702 
481. ,
SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadajądecyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322.- 5ggwk 
SPRZEDAM działkę ogrodni- 
czo-warzywnąw ROD „Ener
getyk”; 783 732 750. ,g7gwk
SPRZEDAM działkę uzbro
joną o pow. 18,60ar w Tur
ku, ul. Szym anowskiego; 
606 454 696. ]g7gwk
SPRZEDAM działkę bu- 
dowlano-usługową 10,3 lar 
przy ul. Ogińskiego, uzbro
jona, przylegająca do ulicy 
asfaltowej; 606 454 696.lg?gwk
SPRZED A M  dom w sta
nie surowym w Olszówce; 
601 339 068.
SPRZEDAM dwie działki o 
łącznej pow. 5,5ha, w tym jed
na siedliskowa, w Ostrówku k/ 
Dobrej; 605 642 851. ]g2gwk
SPRZEDAM działkę 13ar, 
uzbrojoną, budynek miesz
kalny drewniany i gospodar
czy murowany, Czachulec; 
693 946 575.

n ie n ic h o m o ś c i
62-510 Konin, ul. Chopina 23d/8 

pn.-pL godz. 10.00-17.0(1 
tel. 63-242-66-33,6044)53-500 
www.trado-nieruchomosci.pl

-D la naszych  k lien tów  
poszukujemy: mieszkań, 
domów, gruntów, gospo- 
darstwrolnych oraz przyj
miemy zlecenia sprzedaży/ 
kupna wszystkich rodzajów 
nieruchomości, oferujemy 
także pomoc w uzyskaniu 
kredytu, tel.604-053-500,
www.trado-nieruchomosci.pl

NIERUCHOMOŚCI
Więcej ofert na www.trado- 
-nieruchomosci.pl 604-053- 
500, (63)242-66-33

NA SPRZEDAŻ:
-Nowy obiekt usługowo- 
-hand low y  330m 2 oraz 
ekskluzywny dom 360m2, 
Turek, 2'500000zl 
-Dom 90m2, garaż, działka 
5600m2, Chylin gmina Wła
dysław ów, 135000zł.
-Domek letniskowi' 67m2 nad 
jeziorem Ślesińskim, działka 
400m2, !65000zł, 604-053-500 
Dom ek le tn iskow y 108 
mkw., całoroczny, nad Je
ziorem  B udzisław skim , 
Anastazewo, 249000 zł
-Gospodarstwo sadowni
cze o pow. 4,45 ha, ładny 
dom 240m2, zabudowania 
gospodarcze, Wymysłów 
gmina Tuliszków, 629000zł.
-Dom 60m2, budynki go
spodarcze, 0,41 ha, Gadów 
gmina Mycielin, 82000zł.
- D z ia łk a  b u d o w la n a  
4000m2, Międzylesie gmi
na Władysławów, 55000zł. 
-Dom 248m2, działka 0,68 
ha, Cisew gmina Turek, 
890000zł.
-Nowy, wykończony dom 
132m:, działka 1000m2, Ci- 
sew gmina Turek, 550000zł
-Mieszkanie 64m2, Kacz
ki Średnie gmina Turek, 
109000zł z2/ab

GARAŻ murowany 20m2 
przy ul. Wyszyńskiego 2.; 
608 851 433.
G A R A Ż m urow any przy 
Os. Wyzwolenia, boks XI, 
ok. 18.000zł do negocjacji; 
662 209 219. .
SPRZEDAM  łąkę o pow. 
l,44ha, Młyny Piekarskie; 
601 193 009; 63 278 03 41 lg65wk

USŁUGI ogólne

OGRODZENIA
BETONOW E

o .»V £ U
PPHU WUBET
L A S K I 1 3 c

tel. 601 749 072

NAPRAW A pił, kosia 
rek , kos sp a lin o w y ch , 
naprawy pogwarancyjne; 
783 199 113.

P ŁO TY
BETONOW E
WIATY GARAŻE

podmurówka do siatki i panela 
• P R O D U K C J A  

• M O N T A Ż
* T R A N S P O R T

M ulti-Bet

603 701 544, 510 123 414

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, autoblokady 
niedźwiedźlock. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne, teleinforma
tyczne. Turek, Chopina 99.; 
601 818 259.

USŁUGI M INIK0PARKĄ
Wykopy pod fundamenty, 
przyłącza kanalizacyjne, 
kablowe, szamba, oczka 
wodne, przydomowe oc
zyszczalnie. Tanio! Tel. 697 
673 661. _

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy ŻALU
ZJE, ROLETY, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195 7ira.

PRANIE dywanów, tapi- 
cerek meblowych i samo
chodowych, profesjonal
ny sprzęt, wysoka jakość 
usług. Dojazd G ratis!!!; 
661 964 682.________________________________ 153lpz

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 - 
16.00); 667 913 419. lg45wk

IN S T A L A C JE  E L E K 
TRYCZNE w domkach jed
norodzinnych i obiektach 
przemysłowych, Napędy 
do bram, Alarmy, Kamery, 
Anteny, tel. 697 673 661

C Z Y SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562." 1745wk

C Z Y SZ C Z E N IE  - p ra 
nie: dywanów, tapicerek 
samochodowych, sofy, wer
salki, fotele, wykładziny. 
Zapraszamy - profesjonal
na usługa, dojazd gratis; 
722 318 999.

BRAMY, przęsła, balustra
dy, realizacja indywidual
nych konstrukcji m etalo
wych, usługi spawalnicze; 
722 010 233/ i i U U l i J J .  Z55/WK/14

SIA TK A  ogrodzeniow a, 
słupki, montaż. Piętno 80A, 
gm. Tuliszków; 63 279 21 
71. 1574wk

STUDNIE, kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów. 
www.ogrodyodadoz.pl 691- 
621-513. z/126/KW

KOJCE do psów, szta
chety metalowe, panele i 
siatka ogrodzeniowa, bra
my. Kaczki Średnie 33A; 
693 426 976.
INSTALACJE elektryczne, 
domowe i przemysłowe oraz 
docieplenia budynków. Gwa
rancja najniższej ceny! Piotr 
Rakociński;669 515 439. ... 
TARTAK spalinowy, ob
jazdowy. Cięcie drewna na 
miejscu u klienta. 602-124- 
977; 63/27-22-179. „
ZESPÓŁ muzyczny „Asco” 
- w esela, bale, dancingi, 
zabawy, itp., repertuar dla 
każdego, wolny termin syl
westrowy; 506 890 012.1839vvk 
UDRAŻNIANIE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal- 
nie.882-402-000.

USŁUGI budowlane

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603.

PLANUJESZ remont domu? 
Zrobimy to za Ciebie! Wszyst
kie prace remontowe od A do 
Z! www.pidbud.republika.pl; 
607 418 991.

TY N K I m aszynowe ce- 
mentowo-wapienne, solid
ne i fachowe wykonanie, 
atrakcyjne ceny, dogodne 
terminy; 881 779 849. |6Mtvk

BUDOWA domów od pod
staw, remonty, tynki, po
sadzki, ocieplenia, klinkier, 
płytki; 723 878 901. lg61wk

U SŁ U G I m inikoparką; 
663 053 852.

FIR M A  K om plex-B ud:
docieplenia styropianem 
21zł/m2, budowa domów, 
p ło ty  z k lin k ie ru , p o 
krycia blachodachówką; 
500 460 435.

UDRAŻNIANIE kanali
zacji; 696 278 416. z6g/WK/14

KAMIENIARSTWO W W W .  

nagrobki-starosta.pl 601- 
360-659.
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 601 258 401. |6g4wk
M A L O W A N IE  dachów , 
elewacji;podnośniki, dezyn
fekcja. 607-058-523; 693- 
851-399.
P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97;608-358-922.

P R O JE K T Y  a rch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995. ' lg#4wk
T Y N K I-  g ła d z ie  g ip -  
sow e-posadzki m aszyno- 
we.600-704-139.
TYNKI maszynowe gipso
we, cementowo-wapienne, 
pracujemy na nieuzbrojonych 
działkach (bez prądu i wody); 
661 377 739. z21/pz

PRO M O CJA !!! Styropian 
129zł/m3 38,70zł/paczkę 
P. CERAMICZNE 25P+W 
3 7 5 x 2 5 0 x 2 3 8  -  4 ,5 5 z ł 
325x250x235 -  3,60 zł bla- 
chodachówki Ruukki i Ba- 
lexMetal trapez -  18,50 zł 
przewody kom inowe Bo
lesławiec, Schiedel Pustaki 
wentylacyjne Strop TERIVA 
(od 51zł/m2), Nadproża U- 
-MAX, K-3, pełna -  lzł klin
kier od ł,20zł, Pomerania, 
Kosmo, CRH, Roben, Jopek, 
Lode, Bogdanka, Człopy k/ 
Uniejowa, tel. 63 288-87-35, 
601-35-30-49
TARTAK „ANTEK” - Mało- 
szyna 53, oferuje: więźbę im
pregnowaną, łaty, kontr-łaty, 
deski szalunkowe, możliwość 
transportu; 692 957 620; 63 
289 28 19. 1842wk

B L A C H A  tra p e z  z f i l 
cem , a lu c y n k , p o ły sk ; 
881 957 729. t1336wk

REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, docieplenia pod
daszy, przeróbki wewnątrz 
dom ow e, tynki ozdobne;
725 248 470. 1632wk

REM ONTY, wykończenia 
wnętrz, łazienki, docieplenia 
budynków, poddasza, zabu
dowy, płytki, gipsowanie, 
malowanie, itp., solidne wy
konanie; 668 300 771. .7 1658wk

TYNKI maszynowe cemen
towo-wapienne, atrakcyjne 
ceny; 669 411 600. 1693wk
KOSTKA brukowa i gra
nitowa, usługi brukarskie, 
schody, tarasy, chodniki, 
opask i, p osesje , so lidne 
w ykonan ie  robó t, tan io ; 
781 674 573. .... .1734wk

BRUKARSTWO, układanie 
kostki brukowej i granitowej; 
609 742 928. 1777wk

PŁYTKI, malowanie, szpa
chlowanie, k-g, kostka bruko
wa, panele, remonty. Sprze
dam Golfa IV, benz. 1.4, 
200lr.; 604 302 360. 17g9wk
USŁUGI budowlane: MSR- 
-Bud, budowa domów, do
cieplenia, dachy, remonty 
itp. e-mail:msrbud@onet.pl 
726-029-598.
BUDOWA domów, garaży, 
ocieplenia budynków, do- 
cieplania poddaszy, stropy, 
klinkier oraz deskowanie, 
papowanie dachów. 609-168- 
746 2009/KW

UŻYWANE płyty warstwo
we, tzw. obornickie, 39 zł/m2, 
zdjęcia płyt na www.bator.pl;
726 909 070. z74/WK/14
M U R A R STW O , budowa 
domów, garaży. 668-230- 
722. 202MCW
M UROW ANIE klinkieru, 
płoty, ogrodzenia z pustaka 
łupanego. 660-00 l-689.2026/KW 
T A R T A K  - M arian tów . 
Więźba dachowa - krokwie, 
murłaty, deski, łaty, kontr- 
-łaty, im pregnacja, trans
port, stem ple budowlane; 
692 506 688.

R O LN ICZE

Przew ozy o s o b o w e  d o
N ie m ie c, H olandii i Belgii

Wyjazd codziennie.
Zabieramy i podwozimy pod dom. 
Możliwość zabrania większego bagażu,

PROMOCJA! 
piqty kurs 50%, a  10 GRATIS.

żtim)z/13/KW

mailto:biuro@stoltur.pl
http://www.signo.com.pl
http://www.abanieruihomosii.pl
http://www.trado-nieruchomosci.pl
http://www.trado-nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.pidbud.republika.pl
mailto:msrbud@onet.pl
http://www.bator.pl
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S&R PODZIEL I ZARA
BIAJ przekształcamy grun
ty rolne na działki budowla
ne 693 477 744

kupię

DANPOI
ZDZIECHOWA
«-Maciory 

Knury
Odbiór z gospodarstwa 

Płatność gotówka 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125 
Tel. 609 218 648

KUPIĘ ciągnik C-360 oraz 
inne ursusy, MF 255, wło- 
dimirec, zetory, przyczepy 
rolnicze, kombajn ziemnia
czany, ładowacz, rozrzutnik 
oraz inne sprzęty. 666-188- 
459 1955/KW

BYDŁO - kupię każde rzeź
ne, gotówka, odbiór z gospo
darstwa; 785 569 688. |866wk

^  sprzedam ^

SPRZEDAM 
maszyny rolnicze:
- ciągniki o d 6 0 K M d o 1 6 0 K M

- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siew niki

Tel. 510 148 842 
510 148 840 
725 408 002

O W IE S, każda ilość, z 
d ow ozem  do k lie n ta ;  
509 166 890.

W YSŁODKI buraczane; 
508 382 106

FIRMA Handlowa IWONA 
posiada w sprzedaży kwalifi
kowane nasiona zbóż ozimych, 
różne rodzaje traw łąkowych, 
pastwiskowych i sportowych 
oraz szeroką gamę nasion na 
poplony. Zapraszamy do punk
tu sprzedaży w Turku, ul. Kol
ska Szosa 28/13; 604 213 656; 
669 223 099.

• Garaże 
blaszane

-wzmocnione
• Bramy 

arażowe

[J*REX3mG®0L)3 
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj j

te l. 63 2228105. 616101339, 
512245075. 696753588

www.Robstnl.pl

B Y C ZK I cielaki m ięsne, 
duży  w ybór, tra n sp o r t;  
726 909 060. Zdjęcia i in
formacje na stronie www. 
sprzedaz-cielat.pl zi3/WK 
A T R A K C Y JN E  cenow o 
konstrukcje stalowe z de
montażu na wiaty, hale, itp. 
(między innymi kratownica 
dachowa ocynkowana 6,3m/ 
dl., 160zł/szt.). Nowe pły
ty warstwowe - obornickie. 
Pełna oferta na www.bator. 
pl; 726 909 070. ^
PŁUGI obrotowe, zgrabiarki 
i przegrabiarki do siana, dmu
chawy do zboża, sieczkarnie 
do kukurydzy, siewniki zbo
żowe; 697 158 226. ,743wk
SPRZEDAM  pług kuerne- 
land, 3 i 4 skibowy resor. 
729-285-647
PULPA ziemniaczana; 508 
382 106
WAPNO węglanowe i ma
gnezowe; 508 382 106 z|57/ika 
PRZYCZEPY nowe, z wy
wrotem na trzy strony, 6-to- 
nowa oraz 3-tonowa jedno
osiowa; 63 288 50 59. .... . 
BECZKOWÓZ asenizacyjny 
na samochodzie Jelcz, spraw
ny technicznie, pod usługi 
asenizacyjne lub na użytek 
własny; 699 952 161. I821wk 
MAŁA suszarnia na przycze
pie 5 t., z wentylatorem i pal
nikiem 100 W na olej opałowy, 
stan idealny; 785 350 829.]g25wk 
MASZYNA rotacyjna pa
jąk  do siana i zgrabiarka; 
607 634 064. 1822wk
U R SU S 330M , 1 9 8 8 r . ; 
600332 925.
T A N IO ! Z ie m n ia k i j a 
dalne i pszenica zimowa. 
C iem ień, gm. Kawęczyn; 
782 494 190.
ZIEM NIAKI paszowe i ja 
dalne, możliwość transportu; 
781082 456.
CIĄGNIK C-360, C-330 i cią
gnik „Sam”, pług 2-skibowy, 
kultywator, głębosz ściernisko
wy, dwukołówka ciągnikowa; 
724 925050.
URSUS C-360,1986r„ rotacyjna 
polska, ogier kuc 6-lat, czamo- 
-biały; 692 237 252. 184fck 
URSUS C-330M , 1990r.; 
63 279 19 14Ł .  U  1 7  I t .  1874* k

JAŁÓW KA wysokocielna; 
63 288 60 49; 722 083 331lg55wk 
PROSIĘTA, waga ok. 20 kg, 
szczepione, 320 zł/para, gm. 
Kawęczyn; 601 468 114.lg5gwk 
JAŁÓW KA wysokocielna; 
517 736 716.
KROWA po pierwszym wy
cieleniu; 696 850 171. lg75wk
PSZ E N IC A  i pszenżyto; 
603 911 130; 691 324012. |877>ik
ZIEM NIAKI jadalne Lord, 
workowane; 605 442 917; 
782 258 561.
ZIEMNIAKI żółte, smaczne, 
40gr/kg, możliwy dowóz; 
607 638 846.
SADZONKI malin, polka i
polana; 537 190 585. 1872wk

GARAŻE Blaszane BRAMY Garażowe
K 0 J C E ‘HŁYWMUCtKT-

N a jn iż s z e  CENY 
R ó ż n e  w y m ia ry  
T ra n s p o rt  i m o n ta ż  
ORATI8 c a ły  K R A J  

D o g o d n e  RATY 
w w w .k o n s ta l-g a ra ze .p l 
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15 
54-233-81.41, 5*421.00-45; 509-574.644, 509.05B.388 l

R O ŻN E

NAPRAWA pił, kos, kosia
rek, traktorów spalinowych. 
Słodków 5; 783 199 113. zSLtz

W ESELE z poprawinami 
już od 130 zł/os. 18-tki już 
od 60 zł/os. Restauracja Hotel 
„Sława”; 691 166 969.

TUW „TUW” B.R. w Po
znaniu Filia w Kole unie
ważnia pokwitowania AA 
o nr. 1922892, 2001254, 
2 1 6 7 4 0 3 ,  2 4 5 7 3 1 8 ,  
2 4 5 7 3 5 7 ,  2 5 5 2 7 6 2 ,  
2552763,2552764. l87Qwk

SPRZEDAM garaże bla
szane, bramy garażowe, 
transport, montaż gratis!, 
605-630-987,603-689-920, 
www.jas-stal.pl /AB

D R E W N O  kom inkow e; 
601 339 068.
D R EW N O  kom inkow e i 
opałowe; 607 960 357. |820wk 
ODDAM  za sym boliczne 
kwoty dwa fotele, sześć krze
seł i inne; 667 536 539. lg57wk

NAUKA

T E L EFO N Y  kom órkowe 
nowe i używane, bez abona
mentu i rachunków, akceso
ria do telefonów, ładowarki, 
baterie, panele, uchwyty. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062. Z43/dk 
T E L E F O N Y  K O M Ó R 
K OW E -  serwis, odbloko
wywanie, PLmenu, skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062 z43/DK 
TELEFO N Y  komórkowe, 
nowe i używane. Skup, sprze
daż, wymiana. Serwis: odblo
kowywanie, PLmenu, akce
soria. Dobra, ul. Kilińskiego 
32.; 603 368 787 łls/WK/14
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.

► kupię Ą
KUPIĘ drzewa: sosna, ol
cha, akacja, topola i inne, sam 
wycinam; 785 412 634.,6g|wk 
SKUP kasztanów, 692 497 798; 
667426916. 1740wk
KUPIĘ drzewa - dąb, akacja, 
brzoza, sosna; 607 939 8141779wk 
KUPIĘ drzewa liściaste oraz 
iglaste do średnicy minimum 
lOcm, gotowe lub do wycin
ki; 782 110 947.
K U PIĘ  drew no dłużyce: 
olcha, brzoza, dąb, jesion; 
605 227 171.

^  sprzedam ^

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. zis/kw

O LEJ o p a lo w y  i na pę dow y 
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
HiU “ D IESEL" G ałka  Tom asz 

63 289 12 49; 603 130 383; 691 083754
Z3MWK

OSK K ursy  Zawodowe
Zenon K urzaw a, Turek 
ul. M ilewskiego 10, tel. 
(63) 289 40 03, 697 463 
005 prowadzi kursy:, - na 
prawo jazdy- kategorii A, 
AM, A l, A2 ,B, B1,T,C, 
CE i BE, - kurs „Kierow
ca wózka jezdniow ego” 
rozpoczęcie 15.10.2014 
(środa) godz: 16:00, - szko
lenie okresowe kierowców 
kat: C i D, - Kwalifikacja 
W stępna P rz y sp ie sz o 
na, - Kurs ADR, - Kurs 
spawalniczy, Badania psy
chologiczne: 13.10.2014 r 
(poniedziałek) od godziny 
8:00, 18.10.2014 r (so
bota) od godziny 8:00, 
25.10.2014 r (sobota) od 
godziny 8:00, Pracownia 
Psychologiczna Słodków 
49 trasa Turek-Tuliszków. 
Szkolenia BHP wstępne 
okresowe dla pracowników 
produkcyjnych ^

BIU RO  M atrym onialne 
RUSAŁKA- tekst; Biuro 
Matrymonialne „RUSAŁ
KA” zaprasza osoby samot
ne w każdym wieku, gwa
rantując bezpieczeństwo i 
dyskrecję. Aneta Sierowa, 
tel.662400165, www.biu- 
rorusalka.pl_________

DREWNO kominkowe: dąb, 
akacja, jesion, brzoza, olcha 
oraz sosna opałowa. Zapew
niamy transport i układanie u 
klienta; 693 485 467. zJ/WK/|4
DREWNO kominkowe oraz 
opałowe, brzoza, olcha, so
sna. Dobra cena, transport 
gratis; 665 918 615. 1864wk
DREWNO kominkowe, 
opałowe, suche: dąb, buk, 
grab, brzoza, olcha, sosna, 
akacja, jesion. Transport gra
tis; 603 649 714.

POŻYCZKI na oświad
czenie do 5.500zł, chwi- 
lówki do 2.000zł, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu); 
663 808 055.

NAGROBKI
G R A N IT ,  L A S T R IC O ,  R E N O W A C J A ,  

R O Z B IÓ R K A  D O  P O G R Z E B U

JAN IGN ACZ AK
Turek, ul. Lutosławskiego 2 (vis-a-vis Nadleśnictwa) 

Tel. 63 278 34 64 C E N Y  D O  N E G O C J A C J I

ZADZWOŃ 600-400- 
315. Tu znajdziesz szybką 
pożyczkę na jasnych za
sadach. Provident Polska 
S.A.. Koszt połączenia wg 
taryfy operatora. 665k

----------------------------------------Ż3T7WK7TT
PROWADZISZ działalność 
i potrzebujesz gotówki? Za
dzwoń i sprawdź ofertę dla 
siebie; 63 256 04 04. z77/WK

A U T O  -  M O T O

POŁĄCZ pożyczki i płać 
małą ratę. Infolinia 600- 
400-315. Koszt połączenia 
wg taryfy, operatora. Pro- 
vident Polska S.A. Warun
kiem udzielenia pożyczki 
jest pozytywny wynik oce
ny zdolności kredytowej 
konsumenta.__ 665 k

PO ŻY CZK I gotówkowe 
na dowolny cel, minimum 
formalności. Dla pracują
cych, emerytów, rencistów, 
z zasiłkam i, z kom orni
kiem; 669 479 630. z77/WK

Skup aut powypadkowych, 
skorodowanych, całych , 

oraz motocykli. / '  
Wydajemy zaświadczenia 
do Wydzhptu Komunikdcji

6 0 1 - 7 4 5 - 3 3 5

TANIEC - nauka tańca towa
rzyskiego dla par, osób samot
nych, pierwszy taniec dla no
wożeńców; 784 089 970. |g5,wk 
JĘZYK angielski - ko
repetycje u nauczyciela; 
785 800 507. |747wk
MATEMATYKA- matura i 
inne. 63/272-57-46,696-861 - 
139 1999/KW

TOWARZYSKIE

SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego |749vvk
DWIE namiętne 24H - Tu
rek; 601 776 392.

MATRYMONIALNE

ALE szybka gotówka - na
wet 10 000 zł! Proste zasady, 
bez zbędnych formalności. 
Provident: Polska S.A. - 
600-400-295 (opłata wg ta
ryfy operatora) 672k
LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel. 
63 278 31 99.
SPŁA CA SZ kilka kredy
tów? Zamień je  na jeden! 
Długi okres kredytowania, 
atrakcyjne oprocentowanie; 
721 791988.
ABSOLUTNA nowość! Kre
dyty bez sprawdzania historii 
kredytowej, oferty na oświad
czenie do lO.OOOzł. Sprawdź! 
601388 826.
O D D A JESZ tyle ile bie
rzesz! Chwilówki szybko, 
spraw nie, bez problem u, 
m in im u m  fo rm a ln o ś c i, 
możliwa wypłata gotówką; 
721 791 988.

KASACJA
POJAZDÓW

Skup pojazdów 
powypadkowych, 

zniszczonych
Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

603-603-742

SKUP
POJAZDÓW

CIĘŻAROWYCH
792-371-978

KASACJA
(SKUP)

POJAZDÓW
Wystawianie 
Zaświadczeń 
Obrzębin 51

504 166 391

POZNAM  kobietę do 40- 
lat, która poważnie myśli 
o życiu, chce założyć ro
dzinę i zamieszkać na wsi; 
535 544 413.

USŁUGI FINANSOWE

A T IZ
POŻYCZKI GOTÓW KOW E

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

TEL. 63 245 22 66 
KOM. 600 280 855

\ \

POŻYCZKA
NA ROZWÓJ 
TWOJEJ FIRMY
TISG - Aktywna Wielkopolska
Maksymalna kwota pożyczki 300tys. PLN. 
Oprocentowanie 2% w skali roku.
Prowizja 0%

Zadzwoń i zapytaj o szczegóły 604 596 730

J i m .  Z U j Jj..
J ? L B rs rj j J

NS«ocz£SHe i sKuraczuf tseztuit

Lek. Andrzej Kroszczyński 
Specjalizacja w USA 

Kalisz, ul. Kwiatowa 1 
w w w .re h a b .p l

http://www.Robstnl.pl
http://www.bator
http://www.konstal-garaze.pl
http://www.jas-stal.pl
http://www.rehab.pl


AUTO-skup, 700 zł/tona, 
odbiór w łasnym  tra n s
portem, gotówka od ręki;
783 725 110. I688wk

ZŁOM UJ bezpiecznie! Nie
daj się nabrać pokrętnym han
dlarzom na lewe zaświadcze
nie o złomowaniu lub fikcyjną 
umowę sprzedaży! Złomuj 
pojazd w profesjonalnej stacji 
demontażu w Turku - Słodków 
Kolonia. Płacimy gotówką, 
transport bezpłatny; 63 278 50 
03; 601 791 974. 
AUTOZŁOMOWANIE, skup 
aut całych i powypadkowych, 
odbiór od klienta. Wystawiamy 
zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. 54-286-54-88; 
512-301-441.
A U T O Z Ł O M O W A N IE
pojazdów: powypadkowe, 
całe oraz motocykle. Wy
dajemy zaśw iadczenia do 
W ydziału  K om unikac ji. 
785-193-979.
KUPIĘ każde auto do 1500 
zł, stan techniczny obojętny. 
693-731-006.
AUTO-skup, najlepsze ceny, 
zadzwoń i przekonaj się! 
Bonus - zwrot ubezpieczenia! 
785 372 086.

^  sprzedam ^
O P E L  Z a f i r a  2.0  DT1, 
101 KM, 2003r., 6.900zł;
605 258 587.
ASTRA III  - 09r., Zafira
- 07r., Miera - 12r., C-Max - 
08r., Fiesta -1 0r., Kia Picanto
- 12r., Rio - 12r., Nissan Notę- 
09r„ Fiat Evo -1 0r., C4 -1 0r., 
Scenie - 08r., Megane - lir., 
Rav - 02r.; 605 258 587|809wk
C IT R O E N  C3 1.4 HD1, 
2013r., alufelgi 16”, klima, el. 
szyby i lusterka, stan idealny, 
20.000 km; 607 372 747.1K1 ,

1856wk

TOYOTA Avensis 2.0 D4D, 
2005r., srebrny, klimatronik, 
6x pp, Renault Megane 1.5 
DCI, 2009r., niebieski, klima
tyzacja; 782 104 259. ]872wk
TANIO! Łada 110, z LPG, 
1999r. + alufelgi i opony 
zimowe, stan bdb., cena do 
uzgodnienia; 63 288 62 36;
513 992 508J U O .  1850wk

BUS Renault Trafie, 1993r., 
ważny przegląd i OC, cena do 
uzgodnienia; 723 878 901.|86|wk

L E K A R S K IE

D E R M A T O L O G IA
lek. M AGDALENA KRĘGIEL

ml. asystent Kliniki Dermatologii I IM  w Łodzi

>  choroby i alergie skóry
>  ocena złośliwości znamion
>  bezoperacyjne usuwanie:

brodawczaków, wlókniaków, kurzajek
>  medycyna estetyczna

- powiększanie ust, BOTOX
- leczenie nadpotliwości

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, Folwarczna 1

510 510 940, 5 0 1030  707
—  www.chirurgiaturek.pl - ^ 7

G A B IN E T csś>
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrze tu sk ie g o  3 
(o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00  

wtorek, 8.00 - 14.00, środa 15.00 -18.00  
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20.00 

środa 13.00 - 15.00,18.00 - 20.00 
piątek 16.00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00

Centrum Medyczne „Medix” 
Usługi w zakresie NFZ

„ A l m e d "
62-700 Turek 

ul. Folwarczna 1 
Poradnia Okulistyczna

lek Aleksander 
Rafalski

specj. chorób oczu

Salon Optyczny
realizacja recept 
iv ramach NFZ 

Poradnia
Zdrowia Psychicznego

lek M. Rafalska
sp. psychiatra, 

psychoterapeuta
mgr B. Pakuła

psycholog,
psychoterapeuta

rej. tel. 63 279 56 31 
501 628 829

z32/pz

G A B I N E T
STOM ATO LO GICZNY
lek. storn. Jarosław Da wieki

Turek, ul. Armii Krajowej 21
teł. 6327822 39

czynne: środa w godz. 14.00 • 20.00

J A N  W I E S I O Ł E K
specjalista ginekolog -położnik 

Przyjmuje w ramach 
umowy z NFZ:

w poniedziałki od 14.00 -18.00 
środy i czwartki od 8.00 -12.00

Przyjęcia:
Turek, os. Miranda 13 

tel. 63 278 47 83, 601 498 350
Poza tym przyjęcia prywatne.

~~ TTŻSk

GABINET LEK A R SK I
specjalista chorób wewnętrznych 

KARDIOLOG 
lek. med. Marcin Krupa

ECHO SERCA z dopplerem  
doppler tkankowy

EKG, Wizyty domowe 
EKG w domu pacjenta 

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 658117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
Turek, ul. Gorzelniana 1 

(Dom  U sług II p.)

D I A B E T O L O G
Gabinet lekarski

lek. Joanna 
Bartosz-Chmiela

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, EKG

Turek, ul. K a liska  51 
Przy jęcia  we wtorki od 1600 

po uzgodnieniu telefonicznym .
Ró w nież inne terminy 

t e l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8
z90/dk

Daw-Med
Aparaty słuchowe
Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39 
czynne: pn-pt 9.00 - 16.00

• cyfrowe aparaty słuchowe
• systemy wspomagające słyszenie
• akcesoria tanie baterie!
• wkładki antyhalasowe i antywodne
• badanie słuchu
• dofinansowanie w PCPR i NFZ

dr n. med. Józef Krawczyk  
położnik i ginekolog
TUREK, ul. Kolska 28 

(63) 280 34 12 
www.arsmedical.pl

Klinika Położnictwa i Ginekologii 
Warszawski Uniwersytet Medyczny 
położnictwo i ginekologia 

pełen zakres usług
diagnostyka prenatalna  

U S G  3 D  i 4 D
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PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(dojazd autobusami 52 i 58)
Wykonujemy: echo serca, EKG, 

testy wysiłkowe, 
HolterEKG i  ciśnieniowy, 

porady kardiologiczne.
USG naczyń obwodowych

(wykonuje
lek. med. 2. Duchnlewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

-----------------------------------------------------------375F
PRYWATNA PORADNIA 

CHIRURGICZNA 
P R IM A  M ED

Dr n. med. Andrzej' Kręgiel
specjalista chirurg

-  leczenie żylaków odbytu 
• konsultacje chirurgiczne
- drobne zabiegi chirurgiczne
- kontrole poszpitalne 
-„wszywki" antyalkoholowe
-  chirurgia estetyczna_________________

poniedziałki od 18.00 
czwartki od 16.00 

Turek, ul. Folwarczna 1 
tel. 501 03 07 16
www.chirurgiaturek.pl

S K L E R O T E R A P IA
- le c z e n ie  ż y la k ó w

soecialista chirurgii ogólnej
R A D O S Ł A W  S K IB A

www. le cze n ie , turek. pl 
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żył kończyn dolnych 
J - leczenie owrzodzeń żylnych 
j - U SG  jamy brzusznej

Gabinet Lekarski - przyj.: wf. iczw. od tfyej 
Turek, ul. G orzelniana 1 (Dom  Usług) 

R ejestracja : tel. 0503 044 886

lek. Marcin BAKALARZ
Klinika Neurologii 
Uniwersytetu Medycznego^ 
w Łodzi
• konsultacje 

NEUROLOGICZNE
• USG-doppler

tętnic domózgowych
(tętnic szyjnych i kręgowych)

Wizyty w Turku po uzgodnieniu 
telefonicznym 691 69 28 69

G A B IN E T Y  L E K A R S K IE  
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK D o r o t a  W i e s i o ł e k
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

Z37/DK

I  P r a k t y k a  L e k a r s k a )
dr n. med.

MAREK BAKALARZ
specjalista ginekolog-położnik 

U S G , U S G  4 D
Turek, ul. Niepodległości 21

przyjmuje:
pon. śr. czw. od godz. 15.30 

sobota  od godz. 9 .00 
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

www.ginekolog-turek.pl
te l. 063 278 09 44

BEZPŁATNA 
Szkoła Rodzenia
Turek ul. Gorzelniana 1

tel. 603 057 527 
w w w .eva.turek.p l

PR A K TYK A LEKARZY 
I SPEC JALISTÓ W

ul. G. Narutowicza 12, 62-700 Dobra
PORADNIE PODSTAWOWEJ OPIEKI ZDROWOTNEJ

Rejestracja na godziny (bez kolejek). Kontrakt z NFZ 
Badania laboratoryjne i USG wykonujemy na miejscu

Prywatne Gabinety Lekarskie
>  ortopeda >  radiolog >  gastroenterolog
>  internista >  ginekolog >urolog 
★  mgr logopedii

www.feniksdobra.pl T e l .  88 4 9 6 2
z10/pz

LARYNGOLOGIA
1. Prof. dr hab. med. Wojciech Golusiński
2. Dr n. med. Piotr Pieńkowski
3. Dr n. med. Pawet Golusiński

Rejestracja telefoniczna 
telefon stacjonarny 6 3 -2 4 9 -1 3 - 1 5  

od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 
lub telefon komórkowy 6 6 7 -4 4 5 -8 8 2  
od poniedziałku do piątku 10.00-20.00

Konin, ul. Powstańców Wielkopolskich 16

PSYCHOTERAPIA małżeńska, rodzinna, indywidualna, pe
dagogiczna. Mediacje.Gabinet Psychologiczny-Marcin Wasiak. 
607-690-341

G A B IN E T
U R O L O G IC Z N Y

Lek. A rk a d iu s z  M a tu s ia k
Turek, ul. Chełmońskiego 2
Czynny codziennie od 16.30 

Tel. 693 281 836
- USG
- BEZOPERACYJNE 
kruszenie kamieni w 
ramach ubezpieczenia

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik j 

B a rb a ra  S tru g liń s k a
- badania USG
- sonda dopochwowa

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
35, 609 795 269 Z114/DK 1

U S G  D o p p le ra
Lek. A gn ieszka A m broziak 
mł. asystent w MSWIA w Łodzi

Nowoczesny sprzęt 
do badań USG

- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dopplerowskie tętnic: szyjnych 

kończyn dolnych i górnych
Centrum Medyczne MEDIX 

Turek, ul. Folwarczna 1

5 1 0  5 1 0  9 4 0
-------www.ambromedical.pl-------

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

LE C Z E N IE  Ż Y LA K Ó W
U S G  ż y ł  i t ę t n ic

Dariusz Janiak
specja lista  ch irurg  

T u re k , u l. G o rz e ln ia n a  1 
(D o m  U s łu g  II p.)

Przyjęcia w  środy.’ piątki od godz. 1 
re jes trac ji te l. 6 0 3  3 9 9  464  

te l 722 39 9  464
-USG dopplerowskie żyt i tętnic 
-U S G  tę tn ic  s z y jn ych  
-U S G  b rzucha , ta rc z y c y  
-S k le ro te ra p ia  
- leczenie ow rzodzeń  żylnych

REKLAMA z ECHEM - REKLAMA z ECHEM - REKLAMA z ECHEM
________teł. 27? -H .... .'7 - /: - V/! .-.ru u-u ________

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA 0  PRZETARGACH NA SPRZEDAŻ NIERUCHOMOŚCI 
GRUNTOWYCH NIEZABUDOWANYCH STANOWIĄCYCH WŁASNOŚĆ GMINY 
MIEJSKIEJ TUREK

BURMISTRZ MIASTA TURKU
podaje do publicznej w iadom ości, iż ogłoszone zostały przetargi ust

ne nieograniczone na sprzedaż niżej w ym ienionych nieruchom ości grun
tow ych niezabudowanych, położonych w  obrębie „C ” ew idencji gruntów  
m iasta  Turku, dla których Sąd Rejonowy prowadzi księgę w ieczystą  nu
m er K N 1 T /0 0 0 2 6 5 1 2 /9 .

L.p. Położenie
n ieruchom ości

N um er 
geodezyjny  
N ieruchom o ści

Pow ierzchn ia 
n ieruchom ości 
w m 2

C ena
w yw oław cza 
n ieruchom ości 
w zl b ru tto

T erm in
p rz e ta rg u

G odz ina
p rz e ta rg u

W ysokość 
w ad ium  
w  zł

T erm in
w p ła ty
w ad iu m

1. T u re k  ul. 
S łoneczna

1055/4 741 44.000,00 19.11.2014 9 J<* 4.000,00 13.11.2014

2. „ 1055/5 685 41.000,00 19.11.2014 10 00 4.000,00 13.11.2014
3. „ 1055/6 657 39.000,00 19.11.2014 10” 4.000,00 13.11.2014
4. „ 1055/8 657 39.000,00 19.11.2014 1100 4.000,00 13.11.2014
5. W 1055/9 735 44.000,00 19.11.2014 11“ 4.000,00 13.11.2014

Miejsce przetargów - siedziba Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. Kaliskiej 59 (sala im. 
„Solidarności” - II piętro).
Wadium należy wpłacić na rachunek Urzędu Miejskiego w Turku w Banku Zachodnim S. A. 
WBK O/Turek nr 68 1090 1229 0000 0000 2201 3982 lub w kasie Urzędu Miejskiego w 
Turku Pokój 22) na każdą działkę oddzielnie.
Ogłoszenie o przetargach na sprzedaż przedmiotowych nieruchomości zostało umieszczone 
pod adresem internetowym www.bip.miastoturek.pl w zakładce „przetargi na nieruchomo
ści” oraz do wglądu na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. 
Kaliskiej 59 i na słupach ogłoszeniowych miasta Turku.
Szczegółowych informacji w powyższej sprawie udziela Wydział Gospodarki Nieruchomo
ściami Urzędu Miejskiego w Turku (pokój 118) od poniedziałku do piątku w godzinach od 
715 do 1515,, te l: 63 289 61 64.”  - z 61/ika

Redakcja
uL Kolska Szosa 3 
62-700 Turek 
tel./fax. 63 278 53 41 
interwencje: tel. 63 289 18 88
e-mail: echo@turek.net.pl 
www.echoturku.net.pl
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INFORMACJA
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.
0 gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity Dz. U. z 2014 r., poz.

518 z późn. zm.)

Burmistrz Gminy i Miasta Tuliszkowa 
niniejszym informuje, iż w terminie od dnia 7 październi

ka 2014 r. do dnia 27 października 2014 r. wywieszony 
został do publicznej wiadomości w siedzibie Urzędu Gminy
1 Miasta w Tuliszkowie wykaz nieruchomości przeznaczo
nych do sprzedaży w drodze przetargowej:

• w Grzymiszewie działki nr: 1124/3 i 1125/3 o po
wierzchni 0.1338 ha,

• w Piętnie działka nr 151/2 o powierzchni 0.2139 ha.
Dodatkowych informacji w powyższej sprawie można uzyskać w Urzę
dzie Gminy i Miasta w Tuliszkowie - pokój 22, teł. 63 2791783.

Burmistrz Gminy i Miasta 
I-I Grzegorz Ciesielski

zl60/ika

N  ■ A  H s  ̂

PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

P R O M O C J A
m/a SB/arara

P.P.H .U. J &  D B E D N A R E K  S p ó łk a  Jaw n a
T u r e k ,  u l .  K o m u n a ln a  1

te l, 63  180  3 / I I  6 3  2 7 8  58  4 9 , 661 301 7 7 8

tAOTO*K

M O N T A Ż  |N S T A L A C J|
l y i w u y  D O  S A M O C h o d ó w

Z B E Z P O Ś R E D N IM  W T R Y S K IE M  
B E N Z Y N Y  T S I, T F S I, F S I, T H P I, G D Ic k o  - cn o

•  STACJA KONTROLI 
POJAZDÓW

• SKLEP Z CZĘŚCIAMI “k Milewskiego 8, 62-700 Turek
•  WULKANIZACJA ^  □
- MECHANIKA

ma T  -  • ' i
L A N O I R E N Z O

P O L S K A

EfllO  TURKU

Turyści z Kaczek szanują środowisko

Pod hasłem „Turysto! Szanuj 
środowisko”, uczniowie Tech
nikum Żywienia i Usług Gastrono

micznych w Kaczkach Średnich 
ruszyli na sprzątanie świata. Za
nim przystąpili do pracy rozmawia
li o właściwym zachowaniu się na 
górskich szlakach, nad morzem, 
nad jeziorem i w lesie. Uczniowie 
układali i śpiewali i śpiewali zwią
zane z tym piosenki.

W dobrych humorach i sło
necznej pogodzie wyruszyli sprzą
tać teren wokół szkoły. Zbierali 
śmieci wokół budynku szkolne
go, internatu, sali gimnastycznej, 
stadionu sportowego, parkingu, 
przystanku autobusowego, a tak
że wzdłuż drogi prowadzącej do 
Żuk. Śmieci, szczególnie przy

D O  W Y N A J Ę C IA  L O K A L

W  G A LE R II IN T E R M A R C H E
K O N TA K T : 6 6 0 -0 2 5 -6 1 0

_______________________________________________________________________________________________________________________________ Z128/DK

OFERUJEMY SZEROKĄ GAMĘ 
OKIEN, DRZWI Z PCV I ALUMINIUM 

WRAZ Z MONTAŻEM
L A N K O
F A B R Y K A  O K I E N  I D R Z W I  P C V  I ALU

drodze było sporo, toteż bułki i śmienicie. Koordynatorkami ak- 
kiełbaski, które na zakończenie cji sprzątania świata w Kaczkach 
akcji przygotowały panie kuchar- były nauczycielki, Ewa Kowalska 
ki, smakowały szczególnie wy- i Ewa Pietrzak. (art)

Uczennice z nauczycielkami podczas sprzątania przy drodze z Kaczek 
do Żuk.

KUPUJESZ BEZPOŚREDNIO OD PRODUCENTA!

TYLKO W NASZEJ TECHNOLOGI STOSUJEMY
[ p o d w y ż s z o n ą  s z t y w n o ś ć  o k ie n  i d r z w i 

POLECAMY NAJCIEPLEJSZE OKNA NA RYNKU EFORTE ENERGY
JAKOŚĆ ROKU 2012 W KATEGORII EKOLOGIA PRZYZNANEGO PRZEZ GAZETĘ PRAWNĄ.

BEZPŁATNIE WYKONAMY POMIAR I PRZEDSTAWIMY OFERTĘ.

UL. KILIŃSKIEG0109,62-730 DOBRA 
TEL. 63 289 21 65 | FAX 63 279 98 81 
E-MAIL: lanko@lanko.pl www.lanko.pl

P E T E C K I
Inspiruje nas doskonałość

W io d ąc y  p ro d u cen t s to lark i o k ie n n e j i d rzw io w e j z P C V I A L U M IN IU M
poszukuje kandydatów na stanowisko:

zatrudni technologów do

- produkcji PCV
- produkcji Aluminium

m ie jsce  p racy C h ra p cze w /D o b ra  k. Turku  
podan ia  na leży sk ładać w  f irm ie  

Petecki ln v e s tm e n t C hrapczew  26a, w  dzia le  Kadr 
lub  e -m a ilo w o : ka d ry .ch ra p cze w @ p e te ck i.e u

mailto:lanko@lanko.pl
http://www.lanko.pl
mailto:kadry.chrapczew@petecki.eu
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Policjanci jak poborcy podatkowi...

Policyjna debata powiatowa o bezpieczeństwie, w turkowskim liceum odbyła się po raz drugi. W zeszłym roku spotkanie 
było po południu. W tym zaplanowano je na wtorkowe południe, 30 września. Istniała obawa, że o tej godzinie niewiele 
osób zechce w niej uczestniczyć, ale na szczęście dla organizatorów, za dwa miesiące są wybory i w auli zebrali się w 
większości startujący na radnych czy ubiegający się o fotel burmistrza, ale też przedstawiciele firm i instytucji.

Radny Tomasz Kwaśny zwracał uwagę na przejście dla pieszych 
przy ulicy Uniejowskiej, przez które by nie zostać potrąconym przez 
samochód, niejednokrotnie trzeba przebiegać.

Jako pierwszy głos zabrał 
Marcin Demcki z portalu turek. 
net.pl. Dziennikarza zgłaszał 
problem młodzieży wracającej 
po nocach z imprez w klubie 
Metaxa. Turkowianin mieszka 
na Spółdzielców i co tydzień z 
soboty na niedzielę jest tak głoś
no, że nie można spać. W imieniu 
swoim i sąsiadów prosił, by poli
cjanci częściej kontrolowali właś
nie tą część miasta. Komendant 
Gibaszek zapewniał, że poprosi 
właściciela klubu, by zaintereso
wał się nie tylko lokalem, ale też 
jego okolicą.

Adrian Wielogórski, który 
jako radny zasiada w komisji 
bezpieczeństwa, zwracał uwagę 
na zażywanie przez młodzież 
nie tylko narkotyków, ale prze
de wszystkim dopalaczy. Poseł 
Irena Tomaszak-Zesiuk po zor
ganizowanej niedawno na ten 
temat debacie, wiele miała do 
powiedzenia. Obiecała zawieść 
postulaty w tej sprawie do Sejmu.

-To ogromny problem, bo jak jakąś 
substancję się zbada i znajdzie się 
ona na liście środków zakazanych, 
to dosłownie kilka dniu później 
pojawia się inna, o zmienionym 
składzie chemicznym. Do czasu 
kiedy nie zostanie przeprowadzo

na jej analiza i dołączona do usta
wy o zapobieganiu narkomanii, 
jest ona legalna. Niestety proces 
legislacyjny trwa zbyt długo -  mó
wiła.

Romuald Antosik wywołał 
do odpowiedzi Zdzisława Cza

plę, swojego kontrkandydata 
na fotel burmistrza w listopado
wych wyborach. Radny mówił o 
problemach z dojazdem na ulicę 
Kączkowskiego oraz świętego 
Floriana. Zwracał uwagę nie 
tylko na samochody prywatne, 
ale przede wszystkim wozy stra
żackie i karetki pogotowia. W 
pierwszym przypadku nie ma do
jazdu od strony ulicy Kościuszki, 
a w drugim wzywani do zdarzeń 
strażacy, przy Konińskiej muszą 
przepuszczać samochody, a to 
ruchliwa ulica. -W tej chwili jest 
w opracowaniu nowy plan prze
strzenny tego obszaru. Ma być 
przesunięta ulica św. Floriana w 
kierunku północnym, a na skrzy
żowaniu z ulicą Konińską i Sło
wackiego będą zrobione światła 
lub rondo. Jeżeli chodzi o Kącz
kowskiego, to jest już koncepcja, 
bo zrobić tam poprawki -  mówił 
Czapla.

Marian Marczewski nawiązał 
do stanu bezpieczeństwa w po

wiecie turkowskim, który oma
wiany był na początku debaty. 
-Pan komendant nie wspomniał 
o ilości wypisywanych mandatów. 
Policja cieszy się coraz mniejszym 
zaufaniem społecznym, bo sta
ła się poborcami podatkowymi. 
Wiem od policjantów, że kończąc 
służbę rozliczam są ze swojej pra
cy. W przypadku, gdy zamiast kar 
pieniężnych, w notatnikach maja 
pouczenia, to przełożeni nie są 
zadowoleni -  mówił. Radny miał 
też pretensje, że mandaty za brak 
pasów czy rozmowę przez tele
fon podczas jazdy, dostają nawet 
matki samotnie wychowujące 
dzieci. Ale to akurat nie był do
bry przykład.

Anna Wronowska mieszkan
ka z Woli Piekarskiej chwaliła 
policjantów za zaangażowanie i 
poświęcenie podczas pracy, choć 
jak podkreślała, nie wszyscy o 
funkcjonariuszach dobrze mó
wią. Inspektor Jarosław Rzym- 
kowski, zastępca Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Pozna
niu wyjaśnił, że policjanci nie są 
od lubienia, ale pilnowania po
rządku.

ił

Zastępca nadleśniczego
Krzysztof Pocztarek, przekazał 
jednostce piłę spalinową.

zaopatrzona w sprzęt ratowni
czo-gaśniczy, potrzebuje jeszcze 
sporo by dorównać najlepiej 
wyposażonym. Za najbardziej 
potrzebny, a wręcz konieczny 
zakup, prezes Pawłowski uznał 
nowy, ciężld samochód bojowy. 
Posiadany Jelcz z 1973 roku jest 
sprawny dzięki stałej opiece do
świadczonych mechaników, ale 
ponad czterdziestoletni pojazd z 
racji wieku jest już wyeksploato
wany i należałoby go wymienić. 
Zapowiada się, że otrzymają go 
dopiero w 2017 roku. By uspraw
nić i przyspieszyć wyjazd do ak
cji, potrzebne są nowoczesne, 
automatycznie otwierane bramy 
garażowe.

Andrzej R. Tyczyno

Nadleśnictwo Turek przekazało na wyposażenie Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrej 
pilarkę spalinową do drewna. Zastępca nadleśniczego Krzysztof Pocztarek wraził przeko
nanie, że piła będzie pomocna dobrskim strażakom podczas akcji gaszenia lasów. Prezes 
Grzegorz Pawłowski powiedział, że rok 2014 jest dobrym dla dobrskiej OSP. Dzięki dota
cjom i sponsorom udało się zakupić sporo potrzebnego sprzętu.

Nadleśnictwo Turek współpra
cuje z jednostkami Ochotniczej 
Straży Pożarnej, doceniając ich 
działania gaśnicze w lasach. Stara 
się także wspierać je, przekazu
jąc pieniądze na zakup sprzętu, 
niezbędnego w takich akcjach. 
Jednostka w Dobrej jest jedną z 
najwyżej ocenianych w powiecie 
tureckim. Każdego roku uczestni
czy w akcjach gaszenia pożarów 
lasu. Toteż została dostrzeżona i 
doceniona przez nadleśniczą Da
nutę Lewandowską, która prze
znaczyła dla niej 2 tys. zł, za które 
kupiono pilę spalinową do drewna 
i rękawice. Nowy sprzęt przeka
zał strażakom Krzysztof Pocz
tarek - zastępca nadleśniczego. 
Pan Krzysztof, który przed laty 
byl leśniczym Leśnictwa Linne 
w gminie Dobra i jest doskonale 
znany tutejszym strażakom wyra
ził przekonanie, że piła będzie im 
pomocna podczas akcji gaszenia 
lasów i uprzątania powalonych 
drzew. Grzegorz Pawłowski ser
decznie podziękował za ten cenny 
dla jednostki upominek i wyraził 
nadzieję, że na tym wsparcie Nad
leśnictwa dla jednostki się nie 
skończy. Przekazał też na ręce 
pana Pocztarka pisemne podzię
kowanie dla pani nadleśniczej.

Prezes Pawłowski powiedział 
nam, że rok 2014 był dobrym dla 
dobrskiej jednostki. Dochody 
budżetowe na koniec paździer
nika wyniosły 25.822 zł. Z tego 
z krajowego systemu strażacy

otrzymali 10.100 zł, z budżetu 
gminy 3400 zł, z Zarządu Oddzia
łu Wojewódzkiego ZOSP RP w 
Poznaniu 2260 zł i od sponsora 
2 tys. Mieli też własne środki w 
wysokości 5993 zł. Z tych pienię
dzy kupili między innymi: maszt 
oświetleniowy, kurtki, pasy i 
noże ratownicze, megafon, ubra
nia koszarowe i specjalistyczne, 
kurtynę wodną itp. Pomalowano 
też elewację remizy. Sponsorów 
jak nam powiedział pan Pawłow
ski jest niewielu. W ostatnich 
czterech latach otrzymali od 
nich zaledwie 4 tys. zł. Oprócz

Nadleśnictwa jednostkę wspar
li także miejscowi biznesmeni 
Andrzej Langowski i Piotr Ku- 
jawiński. Przydałoby się więcej 
szczodrych ludzi, dzięki którym 
stan bezpieczeństwa przeciwpo
żarowego byłby jeszcze lepszy. 
Ludzie, szczególnie ci zamożni 
muszą zrozumieć, że dobrscy 
strażacy, to ochotnicy, którzy 
nie zważając na swój prywatny 
interes, narażają często życie by 
nieść pomoc mieszkańcom gmi
ny i ich mieniu. Wśród nich są 
także przedsiębiorcy i ich firmy.

Jednostka, choć już dobrze

Nowa elewacja dobrskiej remizy.



Kolejny grzyb gigant rodziny Rabczewskich

Po prawdziwki do Małgowa
Śmiało można powiedzieć, że w 

Małgowie (gm. Lisków) rosną naj
większe prawdziwki. Rodzina Rab
czewskich z Turku, w krótkim cza
sie znalazła w tamtejszym lesie dwa 
ogromne borowiki. Tym razem szla
chetna zdobycz ważyła ponad 700 
gramów.

Chętnych do grzybowego konkursu 
organizowanego od kilku lat przez tur- 
kowskie Nadleśnictwo nie brakuje. Bo kto 
by nie chciał pochwalić się znalezionym 
przez siebie okazem. Cieszy też fakt, że 
grzybiarze chcą pokazać je także naszym 
czytelnikom.

Rodzina Rabczewskich z Turku do re
dakcji przyniosła dwa znalezione przez 
siebie borowiki. Pierwszego, w małgow- 
skim lesie znalazła ich córeczka Wiktoria, 
gdy wracała z babcią z lasu. Grzyb ważył 
470 gramów i mierzył w kapeluszu 204 mi
limetry.

Dwa tygodnie później, w tym samym 
lesie Krzysztof Rabczewski wypatrzył 
jeszcze większy okaz. I tym razem za
niósł go do Nadleśnictwa. Prawdziwek 
ważył 757 gramów, a średnica kapelu
sza wyniosła 255 milimetry. Jak mówił 
szczęśliwy znalazca, jak dotychczas, to 
największy grzyb zgłoszony do konkur
su. Czy borowik zajmie w nim pierwsze 
miejsce? ił

Sześcioletnia Wiktoria prezentuje znalezionego przez 
tatę borowika.

Ż y c z e n ia
Z okazji 20 rocznicy ślubu Agnieszce i Dariuszowi Kowalczykom 
z Galewa samych pięknych i radosnych chwil usłanych różami, 
czerpania wyjątkowej siły z przeżytych wspólnie lat, wiary w 

siebie, miłości jeszcze cieplejszej i nadziei na lepsze jutro życzą 
rodzice, brat z rodziną i babcia Jadzia.
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... Serafińska
córka Moniki i Macieja 
ur. 27 września, godz. 6.55 
w aga 3400, długość 55 cm

Ksawery Pietrzak
syn Marty i Roberta
ur. 30 września, godz. 11.20
w aga 3480, długość 55 cm

Igor Gruszczyński
syn Justyny i Roberta 
ur. 30 września, godz. 21.30 
w aga  3750, długość 55 cm

Olivier Sobkiewicz
syn Karoliny i Mateusza 
ur. 1 października, godz. 3.10 
w aga  4080, długość 57 cm

Hania Lewandowska
córka Magdaleny i Zbigniewa 
ur. 1 października, godz. 17.45 
w aga 3570, długość 55 cm

Taki grzyb 
niedaleko domu

Sebastian Doliński mieszka w Kawęczynie. Sześcioletni 
chłopiec, takiego oto grzyba znalazł niedaleko domu, w ro
wie, wracając od koleżanki. ika

S T O L T U R
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Zakład Usług Pogrzebowych 
T urek, uL K olska Szosa 38 A  

tel. ( 0 6 3 )  2 8 O 2 6  3 0  
kom. 0601 4 0 0  3 4 4

P o g r z e b y

T r u m n y

pełna organizacja i obsługa pogrzebu 
transport zwłok w  kraju i zagranicą
największy wybór w  Polsce 
ceny producenta 

Pogrzeb z trumno już od 950,00 zł (brutto)
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobow o

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J e rz y  PACHO LCZYK
UNIEJÓW, TUREK, PLAC SIENKIEWICZA

Tel. 63 278 81 57
CAŁODOBOWA OBSŁUGA pod nr. tel.: 63 288 85 54, 609 731 454
KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- WŁASNA SALA UBIERAŃ I CHŁODNIA
- PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
• MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
• Radosław Kosmowski 

tel. 605 200 604 tel. 605 114 604
Tuliszków, ul. Poznańska 6; Turek, ul. Łąkowa 4

Usługi pogrzebowe: organizacjo i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc

T u r e l c .  u f .  P o U u c i t o w n G  t
TRUM NY oraz KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU  
Przewóz w kraju i poza granicami RP 
Przewóz na terenie powiatu tureckiego - GRATIS 
Profesjonalna obsługa, życzliwość i wszelka pomoc 
Płatności m’ dogodnym dla klienta terminie (również, przelewem) 
Dyżur całodobow y: tel. 63 278  41 25. kom. 601 87  16 90 

_________ N A G R O B K I sprzedaż- montaż___________


